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Четири конкретни мерки за
решаване на проблемите в
енергетиката спешно предлага
Коалиция за България. Обяви ги
депутатът Димчо Михалевски по
време на изслушването за енер-
гетиката и цените на тока. На-
стояваме ДКЕВР да се въздържа
от автоматично увеличаване на

Четири мерки за енергетиката
предложи Коалиция за България
Незабавни стъпки за въвеждане на двутарифна
система за отчет на електроенергия иска левицата

цената на електроенергията, по-
сочи социалистът.

Необходим е спешен план за
стабилизация на енергетиката,
ребалансиране на цялата струк-
тура и взаимоотношенията в
нея, за да има приемливи цени
за населението, за енергетика-
та и за икономиката. БСП насто-

ява министрите на икономиката
и на труда да подготвят светка-
вичен анализ на действащата
система за подпомагане с енер-
гийни помощи и да ги разширят.
Левицата внася решение, с кое-
то НС да възложи на служебно-
то правителство и ДКЕВР неза-
бавни стъпки за въвеждане на

двутарифна система за отчет на
електроенергия. Четвъртата
стъпка е изменение на Закона
за енергетиката, с което се иска
увеличаване на състава на
ДКЕВР от 7 на 13 членове - с
шестима нови, изцяло граждан-
ска квота.
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Акад. Дечко
Павлов
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принос
в науката

„Черната кутия”
се отваря
за седми път
в Пловдив
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Двеста бели балона пуснаха вчера в градинката на “Кристал” възпитаници на НМУ “Любомир Пипков” в чест на 200-годишнината
от рождението на Рихард Вагнер. Събитието се състоя до фотоизложбата на открито “Пръстенът на нибелунга” със снимки на

Виктор Викторов, посветена на постановката на едноименната тетралогия в Софийската опера и балет

НЯКОЛКО
ДУМИ

Юлия
КУЛИНСКА

ТОВА Е ПЪТЯТ
Волята на народа нареди

парламент, за който ще бъде
изключително трудно да под-
крепя кабинет в условията на
математическото съотноше-
ние между партиите в него.
Много от избирателите оста-
наха без свои легитимни
представители в НС, които да
защитават интересите им.

За първи път бъдещ преми-
ер кани за консултации пред-
ставители и експерти на пар-
тии, останали извън НС. Про-

ведените вчера срещи на
Пламен Орешарски с две
извънпарламентарни форма-
ции показват, че това е пътят
за постигане на консенсус и
на реална подкрепа на про-
грамния кабинет, който БСП
ще състави. Защото всяко
вслушване в гласа на експер-
ти, независимо от политичес-
ката им окраска, би довело до
успешно управление и до опит
за измъкване на българите от
мизерията и бедността.

През последните 23 годи-
ни десетките доклади, ана-
лизи и разработки, които
учени и професионалисти
подготвяха и предоставяха
на държавниците, оставаха
заключени в кабинетите им.
БСП осъзна този пропуск и
тръгна по пътя на съгласие-
то. Да се надяваме, че това
ще стане модел на поведе-
ние за всички политици в
бъдеще.

Това е пътят.

Снимка Виктор ВИКТОРОВ

Националният въпрос
в Русия през погледа
на акад. Игор Волгин
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Номинираният за премиер от

Коалиция за България Пламен
Орешарски започна публичните
консултации за съставянето на
бъдещия кабинет. В разговорите
участваха лидерът на БСП Сер-
гей Станишев и зам.-председа-
телят на НС на БСП Евгений
Узунов. Вчера те се срещнаха в
парламента с представители на
партия “Лидер”.

Пламен Орешарски и БСП
поемат тежката отговорност за
извеждане на страната от кри-
зата, заяви Станишев. Според
него е необходимо да се реали-
зират спешни мерки, но също
така и да има по-дългосрочен
хоризонт. Станишев подчерта, че
за да бъде България конкурент-
на, да има високи доходи и ра-
ботни места, е необходима 10-
годишна програма за реиндуст-
риализация. Какъв талант тряб-
ва да имаш, за да получиш
държава в добро здраве и за 4
години да я катастрофираш,
възмути се лидерът на БСП от
управлението на ГЕРБ. Той пре-

Орешарски започна
консултации за кабинет

До края на
годината ще се

опитаме да
загладим острите
социални проблеми

и да отпушим
преградите пред

бизнеса, заяви
Пламен Орешарски

на среща с
представители на

партия “Лидер”

Планът на
бъдещия премиер
обединява
държавност,
развитие и
справедливост,
заяви лидерът
на БСП Сергей
Станишев

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Юлия КУЛИНСКА

дупреди, че хора от бившата
власт се опитват да подклаждат
миньорите за протести, и напом-
ни, че именно ГЕРБ наслагаха
калинки и в енергетиката и са
отговорни за нейното източване.

“Приоритетите ни са свързани

с възстановяване на икономика-
та и държавността, които включ-
ват подобряване на цялостния
бизнесклимат, преглед на всички
такси, глоби, санкции. Ще заси-
лим ролята на държавата, ще
подобрим бизнесактивността и

привличането на инвестиции,
особено външните, ще улесним
достъпа до кредитиране. В соци-
ален план ще разширим обхвата
на енергийните помощи и на дру-
ги мерки в подкрепа на социално
слабите”, подчерта Орешарски.
Той обеща, ако бъде избран за
премиер, да укрепи държавност-
та, да реформира МВР като ин-
ституция и да въведе прозрачност
в публичните финанси. До края
на годината ще се опитаме да

загладим острите социални про-
блеми и да отпушим някои пре-
гради, които забавят развитието
на бизнеса, подчерта Орешарски.

Председателят на “Лидер”
Кънчо Филипов настоя за бърза
промяна и заяви, че ще подкре-
пят правителство, което ще оси-
гури стабилност. Това е важно
както за бизнеса, така и за хора-
та, подчерта той и изтъкна необ-
ходимостта от мерки в подкрепа
на българските производители.

Принципите в основата на
кабинета на Пламен Орешарски
са държавност, развитие и спра-
ведливост, обяви по-късно Ста-
нишев на среща с представите-
ли на Движение “Модерна Бълга-
рия”. Без свобода и отърсване
от страха не може да има нито
икономическо развитие, нито
справедливост, категоричен е
той. Лидерът на БСП напомни,
че НС на Борисов и на Цачева
приключи с нулево доверие,
защото се беше превърнало в
гумен печат и изтривалка. Той
обяви намерението на БСП да
стартира форум “Отговорен пар-
ламент” и стъпка по стъпка да
се възстановява доверието в ин-
ституциите. Според Станишев е
необходима промяна на избор-
ното законодателство и  въвеж-
дането на машинно гласуване
за предотвратяване на изборни-
те манипулации.

Борислав Цеков от “Модерна
България” заяви, че тяхната кау-
за е граждански контрол върху
политиците, институциите и мо-
нополите. Цеков се обяви за
спешно повишаване на доходи-
те и на пенсиите и за намалява-
не на партийните субсидии.

Представители на ГЕРБ внесоха вчера в Консти-
туционния съд искането си за касиране на
парламентарните избори, проведени на 12 май.
В сградата на Конституционния съд влязоха
депутатите от ПГ на ГЕРБ Красимир Ципов, Емил
Радев, Димитър Лазаров.
Подадената жалба била с искането на ГЕРБ за
оспорване на изборните резултати в цялост.
Основанията са Конституцията и Изборният
кодекс, каза Ципов. “Това, което сме посочили в
жалбата, е, че смятаме, че са налице съществени
нарушения в деня за размисъл и в изборния ден.
Приложили сме и доказателства за тези същест-
вени нарушения”, каза още Ципов. Той посочи,
че жалбата е подписана от 96 представители на
ГЕРБ. Единственият, който не я е подписал, е
Александър Ненков. Александър Ненков е син на
конституционния съдия Румен Ненков.

Временната правна комисия, ко-
ято парламентът гласува вчера, се
оказа “ябълката на раздора” заради
предложението членовете да се
избират на паритетен принцип. От
БСП предложиха тя да е от 12 депу-
тати - по трима от всяка група. Коми-
сията ще работи до съставянето на
постоянна правна комисия.

Дебатите конфронтираха Делян
Пеевски от ДПС и бившия вътрешен
министър Цветан Цветанов. Спорът
възникна, след като Цветанов видя
подмяна на ценностите. Ние ще
бъдем конструктивна опозиция, за-
кани се той и обвини “Атака”, БСП и
ДПС в задкулисни договорки.

“Г-н Цветанов, погледнете ме в
очите, имате ли срам. Вие ли ще ми

Борисов казва
министрите и
връща мандата

Техническа грешка в третия
въпрос в теста по български език и
литература спъна оценяването на
децата в изпита за външното оце-
няване и кандидатстването в гимна-
зиите, който се проведе завчера. В
МОМН зам.-министър Марияна Бан-
чева и експерти обсъждат дали
въпросът да бъде директно анули-
ран и децата да получат по две точ-
ки за него, или ако процентът на
сгрешилите е до 10, той да не се
смята за объркан. Това съобщи вче-
ра служебният просветен министър
Николай Милошев.

Грешката е техническа и няма
основание да има наказани в
МОМН, каза Милошев. Вероятно при
оформянето на графиката е стана-
ло разместване на стрелката. За
казуса съобщиха вчера родители и
учители от Варна, според които

Юлия ВУТОВА

Председателят на БСП и президент на ПЕС Сергей
Станишев и номинираният за министър-председател от
Коалиция за България Пламен Орешарски заминаха
вчера за среща с лидерите на ПЕС в Лайпциг. На среща-
та на върха Пламен Орешарски разговаря с премиерите-
социалисти в Европа и обсъди с тях общите бъдещи
действия на ПЕС. Двамата се връщат в България днес.
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Няма да представя правителство на ГЕРБ за
гласуване в парламента и веднага ще върна ман-
дата, обяви вчера Бойко Борисов. Той уточни, че
ще каже имената на номинираните министри само
на президента Росен Плевнелиев. Според Бори-
сов “по този начин ще се спести малко време,
около половин час, до връчването на мандата на
следващата политическа сила”. Няма да предста-
вям правителството пред парламента, защото трой-
ната коалиция вече е видна, така че само ще губя
време, поясни бившият премиер.

На въпрос докога групата на ГЕРБ ще работи
така и няма да участва в гласуването в парламен-
та, Борисов отговори: “Всеки ден, докато “Атака”
продължават да са коалиция с ДПС. Защо парти-
ята на Сидеров не се регистрираха във вторник?”,
попита той. На коментар от журналисти, че това
е тактика, въведена и прилагана от ГЕРБ в пре-
дишното Народно събрание, Борисов заяви, че
ако бил в парламента, това нямало да се прави,
забравяйки, че депутатите от ГЕРБ действаха така,
както той им каже.

ДУМА припомня, че във вторник бившият пре-
миер подчерта, че  дори и да не състави кабинет,
избраните от него министри ще продължат да
действат като Министерски съвет в сянка и да бъдат
коректив на правителството.

Отново раздори в НС при избора
на временната правна комисия

говорите за договорки. Първо ще
дадете обяснения за СРС-тата и под-
слушванията. Уведомихте ли коми-
сиите, когато го правехте. Искам от-
говор, имайте срам”, призова Пеев-
ски. Няма нищо, което да е доказа-
но, очаквам с нетърпение повдига-
нето на обвинението ми, отговори
Цветанов. Той отново опита да на-
помни за нарушенията в деня за раз-
мисъл, но тъй като му изтече време-
то, председателят на НС Михаил
Миков му изключи микрофона.

Не сте наясно с парламентарния
правилник, не сте добре и с матема-
тиката, обори Цветанов и Мая Мано-
лова. Вие отменихте контрола върху
СРС-тата, така че не давайте лошите
примери от вашето управление, за-
щото този парламент ще работи по
друг начин, зарече се тя. Изтече ви

политическото време, за да
продължавате да раздавате морални
присъди, трябва да свикнете с новия
си статут на член на опозиционна
партия, обърна се възмутено към Цве-
танов лидерът на ДПС Лютви Местан.

ГЕРБ няма да участват в работа-
та на временната правна комисия,
обяви Искра Фидосова. Какво имате
против паритета, попита Волен Си-
деров, който я обвини, че разиграва
политически “зиг-заг”. Той заплаши
депутатката, че скоро ще разкрие
истината около действията й за под-
купване на конституционни съдии.

По предложение на ДПС Христо
Бисеров бе избран за председател
на временната правна комисия. Мая
Манолова пък оглави временната
комисия за изработване на нов пра-
вилник за работата на НС.

Юлия ИВАНОВА

Държавните гаранции за сумите,
които студентите и докторантите взи-
мат като кредит от банка, през идна-
та 2014 г. ще са 40 млн. лв. - двойно
по-малко, отколкото са през тази го-
дина. Това реши служебният каби-
нет вчера. Размерът на държавните
гаранции се определя всяка година
с решение на МС по предложение
на просветния министър, съгласува-
но с финансовия му колега. За 2013
г. кабинетът “Борисов” през януари
т.г. определи 80,5 млн. лв., които
държавата може да даде като гаран-
ция за студентските кредити по Зако-
на за кредитиране на студенти и док-
торанти тази година. Държавните га-
ранции се включват в Закона за
държавния бюджет всяка година, за-
това сумата от 40 млн. лв., гласувана
вчера, ще бъде включена в бюджета
на страната за следващата година.

Техническа грешка
в изпита след VII клас

въпросът е зададен некоректно. Към
него има и графика за производст-
вото на автомобили, за която деца-
та установили, че показва рязко
увеличаване на производството на
велосипеди през 1999-2000 г., а в
твърдението към въпроса се говори
за спад. От МОМН съобщиха, че
третата задача от теста проверява
лексикалната култура на учениците
и е свързана не с работа по гра-
фичното изображение, а с умения-
та за избор на дума, смислово
свързана с друга дума от основното
изречение. Отговорът “рязко” отго-
варя на знаковото изображение на
частта от графиката, свързана с
думата “спад” в поставената зада-
ча, казват от МОМН.

Днес са втората матура по из-
бран предмет след ХII клас и из-
питът по математика след VII клас.

СВИХА ДВОЙНО
ГАРАНЦИИТЕ
ЗА СТУДЕНТСКИ
КРЕДИТИ
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ðîëÿ íà ðåäîâè íàðîäåí ïðåäñòàâèòåë
è íå íà ìèíèñòúð, êîéòî ñè ïðèñâîÿâàøå
äà ÷åòå ÑÐÑ, äà êàçâà ëúæè,
äà çàñèïâà ñ áåçóìíè îáâèíåíèÿ

МАЯ МАНОЛОВА ЗА НОВОТО МЯСТО НА ЦВЕТАН ЦВЕТАНОВ

Ч
Четири конкретни мерки за решаване

на проблемите в енергетиката предлага
Коалиция за България, заяви от парла-
ментарната трибуна депутатът Димчо
Михалевски по време на изслушването
на изпълнителната власт за енергетиката
и цените на тока. Настояваме ДКЕВР да
се въздържа от автоматично увеличаване
на цената на електроенергията в момен-
та, посочи социалистът.

Левицата ще предложи проект за ре-
шение, с който на министъра на икономи-
ката и на министъра на труда да бъде
възложено изготвянето на светкавичен
анализ на действащата система за соци-
ално подпомагане за енергийни помощи
в посока нейното разширяване, обясни
Михалевски. Подготвено е и решение,
което възлага на служебното правителст-
во и ДКЕВР да предприемат незабавни
стъпки за въвеждане на двутарифна сис-
тема за отчет на електроенергия с праг
75 киловата. Като четвърта стъпка социа-
листите внасят проектозакон за промени
в Закона за енергетиката, с които съставът
на комисията ще бъде увеличен от 7 на
13 членове, като предложението е нови-

Четири спешни мерки предлага
БСП за енергетиката
Веселка ВЕНКОВА вата ВЕИ, а те са нараснали в пъти. Пред-

стоят тежки решения след тази сбъркана
политика”, обобщи Михалевски.

“Заварихме електроенергийната сис-
тема пред срив поради свръхпроизводст-
во и поради начина й на управление.
Заварихме капацитет за производство от
12 000 мегавата при реално потребление
заедно с износа от 5000 мегавата. Систе-
мата беше и пред банкрут заради непра-
вилното ценообразуване през последни-
те години”, каза от парламентарната три-
буна премиерът Марин Райков. От изказ-
ването му се разбра, че ДКЕВР е плани-
рала в пъти по-малко разходи за зелена
енергия от реално направените, които
също било тежко бреме върху системата.

Председателката на ДКЕВР Евгения
Харитонова припомни, че според заявките
на компаниите в сектора цената на тока от
1 юли би трябвало да скочи с 40 на сто. В
момента в ДКЕВР имало и доклад за
поскъпване с 16%, който бил оставен без
разглеждане, защото е неприемлив.

ЦИК все пак се събра на засе-
дание и попълни състава на На-
родното събрание, като определи
кои ще заемат местата на отказа-
лите се депутати Илияна Йотова и
Румен Стоянов от Коалиция за
България. На тяхно място влизат
Маргарита Стоилова от Асеновград
и Лазар Попов от Пазарджик.

Заради отсъствието на 11 души
- членове на ГЕРБ, Централната

Граждани и граждан-
ски организации също
могат да направят своите
предложения за правил-
ника за дейността на
Народното събрание.
Това решиха вчера депу-
татите от Временната ко-

“Изискването за броя на печа-
тите за изборните секции, към кое-
то се е придържал възложителят, е
заложено в Изборния кодекс. Бро-
ят на изработените печати за сек-
ционните комисии в страната и чуж-
бина включва и 10% резерв”. Така
от пресцентъра на Министерския
съвет се оправдаха по повод пуб-
ликацията на сайта “Правен свят”,
озаглавена “И печатите за избор-
ните секции също били поръчани с
голяма надбавка”.

В статията се цитират изборни
експерти, според които не само

МС се оправдава, че броят
на печатите е определен от ЦИК

броят на поръчаните и отпечатани
бюлетини за току-що отминалите
избори е бил завишен доста над
необходимото, но и броят на поръ-
чаните печати за секционните из-
бирателни комисии. При по-малко
от 12 000 СИК в страната са поръ-
чани 13 550 печата за СИК. Отдел-
но от това, при наличие на 80 по-
движни СИК, поръчаните печати са
1030, т.е. 1287% отгоре.

За 31 районни избирателни ко-
мисии са били поръчани и 31
восъчни печата. В уточнението на
МС се казва, че те са изработени за

запечатване на помещенията, в ко-
ито се съхраняват книжата и мате-
риалите от изборите на всяка РИК.

Уточнението обаче оставя нере-
шени доста въпроси. В цитираното
решение на ЦИК се казва, че “Броят
на печатите за секционните избира-
телни комисии е с 10% по-голям от
броя на секциите в страната”. Точни-
ят брой на секциите в страната за
последните парламентарни избори
е 11 675. Това означава, че с добав-
ката от 10% отгоре общият брой на
печатите за СИК би трябвало да е
12 843, т.е. със 707 по-малко.

СЛЕД СКАНДАЛИ ЦИК ОПРЕДЕЛИ
ДВАМАТА ДЕПУТАТИ ОТ КБ

Веселка СПИРИДОНОВА избирателна комисия не събра
кворум ден по-рано, за да прове-
де заседание. От БСП обвиниха
ГЕРБ, че по партийно нареждане
се опитва да влияе на кворума в
парламента. В сряда Коалиция за
България и ДПС бяха с общо 118
народни представители. В начало-
то на ЦИК от вчера основните спо-
рове бяха по това дали наистина
във вторник заседанието било
свикано по правилата. Имало е ре-
акция защо, при положение че

няма кворум, са били включени
камерите за пряко предаване в
интернет.

В крайна сметка комисията оп-
редели, че общинският съветник
от Пазарджик Лазар Попов ще за-
еме мястото на водача на листата
в региона, евродепутата Илияна
Йотова, а лидерката на БСП в
Асеновград Маргарита Стоилова
влиза в парламента на мястото на
отказалия се кмет на Калофер
Румен Стоянов.

Граждани и НПО-та могат да предлагат
как да работи парламентът

мисия за изработване на
проект на Правилник за
организацията и дейност-
та на 42-то Народно
събрание.

Предложенията обаче
трябва да бъдат разгле-
дани в пленарната зала

чрез депутати. За основа
в изработването на пра-
вилника бе възприет този
на предното Народно
събрание. До 29 май пар-
ламентарните групи и де-
путати могат да предла-
гат промени в него. Про-

ектът ще бъде на интер-
нет страницата на парла-
мента, за да могат да се
информират неправител-
ствените организации.
Решението днес ще бъде
изпратено до парламен-
тарните групи.

Депутати от ГЕРБ внесоха в деловод-
ството на НС проект за изменение на
Закона за енергетиката, който предвиж-
да членовете на ДКЕВР да се избират от
парламента с две трети мнозинство, а не
от МС, както е в момента. “Новината” съоб-
щиха в кулоарите бившите министри Де-
лян Добрев и Ивайло Московски. “В 41-
ото НС имаше консенсус по темата меж-
ду всички парламентарни групи. Надявам
се позицията на колегите да е същата и
в 42-то НС”, каза Добрев.

Снимка БГНЕС

Райков се оправда пред депутатите за състоянието на енергетиката
с аргумента, че бил я заварил пред срив

“Започва ревизия на всички министерства от правителството на Бойко Борисов.
Всичко ще се проверява щателно. И вярвам, че ще лъснат много неща”. Това
обяви вчера заместник-председателят на Народното събрание Мая Манолова.
“Няма да е лесно да върнем доверието на хората към парламента. След като
ГЕРБ толкова години рушеше имиджа му с поведението си. И сега Бойко
Борисов продължи да се държи неадекватно. Час, след като обеща да бъде
конструктивна опозиция и да подкрепя политиките на кабинета “Орешарски”,
напусна парламентарната зала заедно с цялата си група. И така се опита да
провали работата на Народното събрание”, обясни тя.

те да са изцяло гражданска квота.
Заредената с емоции дискусия дава

надежда, че може да бъдем полезни,
макар и по различен начин. Не бива да
забравяме, че въпросът за енергетиката
е важен заради протестите преди някол-
ко месеца, напомни Михалевски. “Тогава
хората не изтърпяха натрупването на
проблемите, те и сега са недоволни - не
могат да понесат сметките си, недоволна
е и самата енергетика. В дискусията чух-
ме от ДКЕВР, че трябва да има 600 мега-

И ГЕРБ искат НС
да избира ДКЕВР

ЛЕВИЦАТА ПОЧВА РЕВИЗИЯ
НА ПРЕДИШНОТО УПРАВЛЕНИЕ

Доклад за поскъпване на тока
с 16% ДКЕВР оставила без
разглеждане като неприемлив

Доклад за поскъпване на тока
с 16% ДКЕВР оставила без
разглеждане като неприемлив

Доклад за поскъпване на тока
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Доклад за поскъпване на тока
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разглеждане като неприемлив

Доклад за поскъпване на тока
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ЧЕСТИТ 80-ГОДИШЕН
ЮБИЛЕЙ НА

роден на 22 май 1933 г.
в гр.Брацигово

От сърце
ти желаем

здраве и
дълголетие,

за да
продължиш
още много
години да

бъдеш
наш пример
за честен,
достоен и

трудолюбив
човек!

ИВАН ГРУЕВ
МАРКОВ

От съпругата
и приятели

Честит 90-годишен
юбилей на
Кирил

Тодоров
Христов
от град Плевен!
С пожелания за

много здраве, късмет
и дълголетие!

Следовник на великата марксова школа,
Кирил Василев десетилетия наред неуморно твори в област-

та на обществените науки. Всепризнати са проникновени-
те му изследвания на човешките емоции и душевност.

Талантлив оратор и педагог. Плеяда български фило-
софи, възпитаници на Софийския университет, се

гордеят, че са негови ученици. Достоен син на Родопа
планина, той от ранна младост възприе като свое

верую социалистическите идеи и им остана верен във
всички тревожни времена.

С мащабното си научно-изследователско дело Кирил Васи-
лев се нареди сред духовните строители на България.

На многая лета, скъпи юбилярю!

Приятели и почитатели:
проф. Анастас Буков, Ангел Добриков, Андрей Печилков,
Владимир Арденски, проф. Георги Мандов, Гери Гаврилов,
проф. Димитър Шишков, Дичо Узунов, Дора Янкова,
Мария Петкова, проф. Никола Колев,
проф. Никола Узунов, Стефан Желев,
Тодор Коруев, Филип Ишпеков

Академик КИРИЛ ВАСИЛЕВ

навърши 95 години

23 май 2013 г.

Честит юбилей

БАН:

Няма по-важно
за българския
дух от знанието
В академията удвояват мизерните
досега пари за научни степени,
се разбра на тържеството за 24 май

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Възнагражденията, ко-
ито учените получават за
притежаване на научните
степени “доктор” и “доктор
на науките”, ще бъдат уд-
воени от 1 юни, съобщи
министърът и зам.-предсе-
дател на БАН чл.-кор. Ни-
колай Милошев по време
на тържественото заседа-
ние в академията вчера,
посветено на 24 май. До-
сега учените в БАН полу-
чават най-ниските суми
сред колегите си от срод-
ни институции и вузове -
съответно 60 и 100 лв. за
малък и голям доктор.
Средната заплата в БАН
пък е 570 лв. От МС съоб-
щиха също вчера, че се
дават 4 млн. лв. допълни-
телно на академията за
дейности с висока обще-

Велиана ХРИСТОВА
ствена и държавна значи-
мост. От 4 години акаде-
мията не е получавала
субсидия за дейност.

Няма по-важно за
българския свободен дух
от знанието, заяви при
откриването зам.-предсе-
дателят на БАН акад. Да-
мян Дамянов. Историята
винаги е поучителна за
днешния ден, каза той и
посочи три поуки за нас
от делото на Кирил и Ме-
тодий - че писаното слово
е памет и съхранява наци-
ята, че държавата винаги
е била във възход, когато
е била обединена, а разе-
динена е завършвала по-
робена, че словото е оръ-
жие и дух. Председателят
на БАН акад. Стефан Во-
деничаров подчерта, че
учените трябва да помнят,
че българското дело - на

братята Кирил и Методий,
започва с дръзко новатор-
ство. Председателят на
Общото събрание на БАН
проф. Никола Малиновски
напомни, че науката е
слънце за зрящите, и при-
зова политиците да про-
гледнат за истината, че не
може да има държава,
чиято основна научна ин-
ституция да разчита само
на пари от чужбина, за да
работи (пълното му слово
- на стр. 23).

Учените бяха поздра-
вени за празника с посла-
ние от президента Росен
Плевнелиев и с писмо от
премиера Марин Райков.
Кметът на столицата Йор-
данка Фандъкова заяви,
че само с консултативен
съвет за наука към общи-
ната, който се създава за
пръв път, градът може да
се развива. Би било
престъпление който и да
управлява в следващите
месеци, да изпусне
възможността за финанси-
ране от ЕС чрез опера-
тивна програма за наука
до 2020 г., каза Фандъко-
ва.

Ректорът на СУ проф.
Иван Илчев напомни в
приветствието си до коле-
гите от БАН посланието
на възрожденците, че
“само просвещен народ
може да има светлост в
себе си и да варди себе
си от всякакви напасти”.

Разчитаме на младите да
се развиват въпреки теж-
ките години, както в изго-
рялата гора си пробиват
път нови стръкове, заяви
проф. Илчев. Който мечтае
на дребно, върви със сит-
ни стъпки. Знанието вина-
ги гледа в бъдещето,

завърши той и напомни, че
държавата е еманацията
ни като народ, без нея
малко чиним в сегашната
глобализация.

Учените бяха поздра-
вени от ансамбъл “Софий-
ски солисти” на Пламен
Джуров. С почетен знак

“Марин Дринов” бяха на-
градени петима учени,
четирима получиха отли-
чие “За заслуги към БАН”.
Кирило-Методиевският
научен център уреди из-
ложба “Началото на бук-
вата”, съпровождаща
тържеството.

АКАД. ДЕЧКО ПАВЛОВ С ГОЛЯМАТА
НАГРАДА ЗА ПРИНОС В НАУКАТА

Акад. Дечко Павлов -
световноизвестен наш
учен в областта на елек-
трохимичните източници
на ток, стана лауреат на
голямата награда “Пита-
гор” за цялостен принос
в областта на науката.
Такава награда не е
връчвана от пет години
насам. Въпреки възраст-
та си на мъдрец, акад.
Павлов е много активен
в науката, само върху
трудовете си от 2010-
2012 г. той е цитиран над
400 пъти в световната ли-
тература, което е забеле-
жителен резултат.

Наградите “Питагор”

Вили ГАВРИЛОВА

за наука, които са в ня-
колко различни катего-
рии и се присъждат вся-

ка година от МОМН, бяха
връчени във вторник ве-
черта на тържествена
церемония. По традиция
вече пета година водещ
на тържеството бе Нико-
лай Кънчев. Наградите
“Питагор” тази година
бяха за постижения в
различните области на
науката, за успешен ме-
ниджър в науката, за ус-
пешен ръководител на
международни проекти
и за цялостен принос в
науката. Номинираните
от академичните инсти-
туции у нас учени и на-
учни колективи, канди-
дати за приз, са били
оценени от осемчленно
научно жури. Наградите
са придружени с 5000
лв. (голямата награда
“Питагор” - с 10 000 лв.)
и статуетка, изработена
от Вежди Рашидов.

Голяма награда “Пи-
тагор” си поделиха и
двама млади учени -
гл.ас. Николай Георгиев
от ХТМУ и гл.ас. Петко
Денев от БАН (интервю
на стр. 11).  Призът им бе
връчен лично от прези-
дента Росен Плевнелиев.

Сред наградените са
деканът на Химическия
факултет на СУ чл.-кор.
проф. Тони Спасов, проф.
Георги Вайсилов от
същия факултет, както и
доц. Леандър Литов от
СУ и проф. Владимир
Генчев от БАН, които са
участници в експеримен-
та с “божествената час-
тица” на големия адро-
нен колайдер в ЦЕРН. В
един от следващите бро-
еве ДУМА ще разкаже
подробно за престижни-
те награди.

Учени и гости изслушаха прави химна ”Върви, народе възродени!”

Акад. Дечко Павлов
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тново липсват лекар-
ства за онкологични
заболявания, съоб-
щи Пенка Георгиева
от пациентски орга-

„Разчитаме този път съдебната си-
стема да не се подаде на натиска на
политиците. Вярваме на желанието
на Сотир Цацаров да се пребори с
престъпността в политическата сфе-
ра”. Това заявиха протестиращи в
подкрепа на главния прокурор,
събрали се пред Съдебната палата
вчера.

Граждани от няколко български
града носеха плакати с надписи “Ца-
царов, ние сме с теб”, “Време е за
възмездие” и “ГЕРБ = Мафия”. Хвана-
ти за ръце, протестиращите се опита-
ха да обградят сградата на Съдебна-
та палата и викаха “Цацаров, елате
при нас, народът е с вас”.

“Това е първият прокурор, който
ясно заяви готовност да пребори ма-
фията в политиката. Предишни про-
курори не са проявявали такава сме-
лост. Заради това успя да спечели
доверието на гражданите, на всички
онези, които не са политически
обвързани. Искаме този човек да

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

Молебен и водосвет за спасението на Перник и перничани от бедствия отслужи
вчера знеполският епископ Йоан. Молебенът бе по повод годишнината от

голямото земетресение в града, което остави стотици хора без покрив. Над
5000 домакинства все още чакат помощ от държавата

Жива верига в подкрепа
на Сотир Цацаров

продължи с борбата си срещу
престъпността. Искаме той да пока-
же, че е прокурор на България, а не
политическо назначение”, каза Иван
Киров от гражданско движение.

Пред централния вход на Съдеб-
ната палата протестиращите опъна-
ха плакат с лицата на всички полити-
ци, взели участие в управлението на
държавата през последните 23 годи-
ни и поискаха отговорност.

Около стотина души подкрепиха
главния прокурор с подписка по ини-
циатива на няколко граждански дви-
жения. “Недоволни сме от управлени-
ето на държавата 23 години, от управ-
лението на депутатите, които ни дове-
доха до просешка тояга. Тази държа-
ва не е нормална. Нормално е да
извършиш престъпление. Докога ще
бъде това?”, попитаха протестиращи-
те от движение “Свобода” от Русе. Те
се заканиха, че ако се докаже мани-
пулация и фалшификация на избори-
те, ще излязат на улицата отново.

Пак липсват
лекарства за рак
НЗОК преговаря с фирмите, бавят се договорите с болниците

О
Аида ПАНИКЯН

низации “Заедно с теб”. “Паци-
енти с рак обикалят по болни-
ци, срещат се с дистрибутори,
събират средства, за да купят
лекарствата сами. Налага се
сами да следят до къде, в коя
болница са стигнали търговете
и да обикалят от град в град”,
коментира за ДУМА Георгие-
ва. Тя уточни, че най-новият
сигнал е от млад пациент със
сарком, който обикалял онко-
заведенията във Варненско, за
да търси лекарството си. Каза-
ли му, че до 2 месеца ще го

има, но за болния забавянето
на лечението дори с дни може
да е фатално, тъй като туморът
вече има и разсейки.

В Центъра за защита на
правата в здравеопазването
също постъпват отделни сигна-
ли за забавяне на лекарства,
но смятаме, че в момента про-
блемът не стои така остро, как-
то е било по-рано, коментира
д-р Стойчо Кацаров от паци-
ентската организация.

В отговор на запитване на
ДУМА от НЗОК поясниха, че в
момента касата все още дого-
варя цени на онколекарства с
фирмите и това може да е най-
вероятната причина за заба-
вяне на търговете в болници-
те. От касата припомниха
също, че на 17 май Надзорни-

ят съвет реши да бъде актуа-
лизиран бюджетът й със 17
млн. лв. за заплащане на ле-
карства за рак. Оттам обясни-
ха, че през първото тримесе-
чие на 2013 г. разходите
възлизат на 38 397 987 лв.,
което представлява ръст с 11%
в сравнение с разходите за
второто полугодие на м.г. За
второто тримесечие са пред-
видени 40 723 231 лв., с които
да бъдат платени заявените от
болниците средства.

От 1 март 2011 г. МЗ децен-
трализира търговете за скъпо-
струващи лекарства, сред кои-
то и тези за рак и вече те се
провеждат от отделните лечеб-
ни заведения, а финансиране-
то им идва от НЗОК. До 2011 г.
МЗ провеждаше търга за он-

колекарствата.
Днес новоизбраният парла-

мент ще изслуша министъра на
здравеопазването Николай Пе-
тров и управителя на НЗОК
Пламен Цеков за наболели в
момента проблеми в здравео-
пазването, сред които и състо-
янието на снабдяването с онко-
препарати.

Другите въпроси, на които
ще трябва да отговарят Петров
и Цеков, са свързани със
задълженията на държавните
болници, на болниците с преоб-
ладаващо държавно участие и
общинските болници, договаря-
нето на медицински изделия и
консумативи след последното
решение на КЗК, състоянието на
бюджета на НЗОК и плащания-
та към договорните партньори.

МЛАДИТЕ
ОПРЕДЕЛЯТ
ВЛАДЕЕНЕТО
НА ЕЗИК КАТО
ОСНОВНО
УМЕНИЕ

Младите хора определят вла-
деенето на език като основно
умение за развитието им в бъде-
ще. Това стана ясно от интерак-
тивна обучителна програма за
развитие на 14 социални умения,
разработени по проект “Ключо-
ви компетенции за по-конкурент-
на работна сила в България”.
Програмата бе представена от
председателя на УС на Нацио-
налната школа по мениджмънт
Йонко Бушняшки вчера.  Обуче-
нието е направено в рамките на
една година и е обхванало три
целеви групи - младежи, които
скоро са започнали работа, без-
работни млади хора или активно
търсещи работа. “Целта на про-
екта ни бе да допринесе за раз-
витието на уменията на младите
хора без трудов опит”, заяви
Бушняшки.  Доц. д-р по психоло-
гия в СУ “Св. Климент Охридски”
Соня Карабельова обяви, че ос-
вен за учениците и студентите
обучението е било полезно за
по-младите учители. Психолож-
ката изрази надежда, че за в
бъдеще такива проекти ще при-
вличат повече медийно внима-
ние и бизнес партньори.

Мария НИНОВА

УДЪЛЖИХА
С МЕСЕЦ
РАЗСЛЕДВАНЕТО
ЗА СМЪРТТА
НА ПЛАМЕН
ГОРАНОВ

С

ители на Казанлък и околните села изразиха загриже-
ност и настояване да се чуе и техният глас във връзка с
предстоящия референдум за полигон “Змейово”. Според
тях община Казанлък също е пряко засегната от дейст-

С още месец е удължен
срокът на разследване смъртта
на варненеца Пламен Горанов,
който се запали пред сградата
на община Варна. Това съоб-
щи говорителят на варненска-
та районна прокуратура Деси-
слава Йотова. Трагедията ста-
на сутринта на 20 февруари. С
линейка Горанов бе отведен
във Военноморската болница,
където лекарите положиха не-
имоверни усилия, за да спасят
живота му, а приятелите му
ежедневно даряваха кръв.
Въпреки всичко Пламен почи-
на на 3 март.

Оттогава близки, приятели
и съпричастни с трагедията
настояват да бъде оповестена
информацията, която са запе-
чатали охранителните камери
на община Варна. Именно тя
се очаква да даде отговор на
въпроса какво всъщност се е
случило. Това обаче не може
да стане преди разследването
да приключи, обясниха варнен-
ските прокурори.

Обезщетенията
за безработица в
преразход с 1 милион

С 1 млн. лв. повече от планираните обезщетения за безрабо-
тица са изплатени през първите 3 месеца на 2013 г. Това става
ясно от предварителния отчет на НОИ за изпълнението на Кон-
солидирания бюджет на държавното обществено осигуряване
(ДОО) към март. В сравнение със същия период на 2012 г. пла-
тените обезщетения са с 1,4 млн. лв. повече. Причина е, че са
начислени обезщетения на 123 578 безработни, което е със 7292
души повече от м.г. В същото време намалява с 4,6% средното
обезщетение за периода януари-март 2013 г. и е 244,01 лв.

По данни на НСИ през първото тримесечие на 2013 г. без-
работните в страната са 456 400 и в сравнение със същия
период на 2012 г. са се увеличили с 8,3%.

ДОО е в преразход и за изплатените обезщетения за вре-
менна неработоспособност поради общо заболяване, гледане
на болен член от семейството и карантина и нетрудови злопо-
луки. Изплатени са 83 млн. лв., което е с над 10 млн. повече от
планираното и с 11,3 млн. лв. повече от първото тримесечие на
2012 г. В същото време намалява средното обезщетение с 0,2%
и е 131,29 лв.

Докато с обезщетенията за бременност и раждане бюд-
жетът на ДОО отчита преразход от 1,5 млн. лв. спрямо плана, от
обезщетенията за отглеждане на малко дете са икономисани
800 хил. лв. Въпреки това средното обезщетение за бременност
и раждане е 365,87 лв. - с 3% по-ниско от същия период на м.г.

Разходите за пенсии са над 1,8 млрд. лв. - с 11,4 млн. лв.
повече от изплатените през първите 3 месеца на 2012 г., но в
същото време са 19,4 млн. лв. по-малко от планираното. Нама-
лява и броят на новите пенсионери - 24 277, с 5143 души по-
малко от същия период на 2012 г. Лични пенсии са получили
21 039 души (с 4695 по-малко спрямо същия период на 2012 г.),
наследствени - 3238 (с 448 по-малко). Средната пенсия на пен-
сионер за осигурителен стаж и възраст е 297,05 лв.

Аида ОВАНЕС

Ж

И ЖИТЕЛИ НА КАЗАНЛЪК
ИСКАТ ДА УЧАСТВАТ В
РЕФЕРЕНДУМА ЗА „ЗМЕЙОВО”

вията на полигона.
Общата площ на полигона е приблизително 100 кв. километра,

а дължината надхвърля 30 километра по посока изток-запад. Те-
ренът и охраняваната площ на полигона започват от с. Змейово,
продължават в пазвите на Средна гора и завършват южно от водо-
ема на язовир “Копринка” в горския масив над с. Горно Черковище.

Местният референдум ще се проведе в неделя, но Министерство-
то на отбраната обяви, че няма да се съобрази с резултатите от него.

БЕЗПЛАТНИ ПРЕГЛЕДИ
НА ЩИТОВИДНА ЖЛЕЗА

Т
Тазгодишният Международен ден на тиреоидните заболя-

вания е посветен на влиянието на щитовидната жлеза върху
бременността. По този повод болница “Токуда” организира
безплатни консултации с ендокринолог на 31 май за жени от
18 до 45 г. Прегледите ще се проведат след предварително
записване на тел. 02/403 4000.

Щитовидната жлеза има важна роля за развитието на плода
по време на бременност. Тя участва в изграждането на орга-
ните на бебето и особено във формирането на мозъчните струк-
тури на ембриона. В случай, че щитовидната жлеза на бре-
менната жена не функционира правилно, е възможно да
възникнат редица увреждания, особено в интелектуалното
развитие на бебето.

“Много често, ако едно, макар и леко, заболяване на щи-
товидната жлеза не е диагностицирано, това може да доведе
до невъзможност за забременяване, усложнения при износ-
ването на плода или раждане на бебе с компрометирано ин-
телектуално развитие. В същото време, ако заболяването се
открие и лекува навреме, то рядко носи риск за бъдещите
майки”, обяснява проф. д-р Боян Лозанов, началник на Кли-
никата по ендокринология и нефрология в болница “Токуда”.
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атрулният катер на “Морска администрация”, който потъна
във вторник при инцидент край Русе, е напълно неизползва-
ем. Това сочат първоначалните данни от направения оглед.
Това ще създаде проблеми на контролните органи, които
следят за корабоплаването в българския участък на Дунав,

Снимка ПРЕСФОТО/БТА

Проблемните области в работата на
администрацията остават без промяна и
не се забелязва намаляване на законо-
нарушенията, нито пък има увеличение
на ефективно изразходваните публични
средства. При 60% от процедурите за об-
ществени поръчки и за около 73% от стой-
ността им са налице нарушения, установи
анализ на Института за пазарна иконо-
мика (ИПИ).

 За четвърта година ИПИ разглежда
ефективността на администрацията въз
основа на 747 одитни доклада, публику-
вани от Сметната палата и обхващащи
около 40% от всички похарчени бюджет-
ни средства за периода 1998-2012 г. По-
следните данни от отчета на Агенцията
за държавна финансова инспекция
(АДФИ) за 2011 г. показват, че при 821 от
общо проверените процедури за общест-
вени поръчки на стойност над 1 млрд. лв.
са установени 2458 нарушения. Общата

АДФИ:

2373 нарушения в 1235
обществени поръчки
От 1998 г. досега загубите са за близо 1 милиард лева според ИПИ

сума на загубите в периода 1998-2012
година е 979,4 милиона лева.

Междувременно АДФИ излезе с от-
чет за извършените от агенцията фи-
нансови инспекции през 2012 г., който
бе приет вчера от Министерския съвет.

Проверени са общо 2446 обществе-
ни поръчки на стойност 9,86 млрд. лв.
Установените нарушения при тях са на
стойност 8,9 млн. лв. Финансовите ин-
спекции констатират 2373 нарушения
при 1235 процедури за обществени
поръчки и 310 случая на непроведени
процедури за обществени поръчки при
наличие на основания за това. За вреди
в размер на 2,2 млн. лв. са съставени 53
акта за начет срещу 58 длъжностни лица.
За останалите вреди са направени пред-
ложения за търсене на отговорност по
Кодекса на труда или по общия исков ред.

Случаите на провал на администра-
цията при управлението на средства и

имущество или провеждането на програ-
ми варират от неизпълнение на целите и
неспазване на поставените срокове до
недостоверно счетоводство и незаконо-
съобразно сключени договори, отчитат
още от ИПИ.

Дейностите, при които най-често се
констатират нарушения, са възлагането
на обществените поръчки и управление
на имуществото, особено при определя-

нето на цена за отдавано под наем иму-
щество, както и при липсата на застра-
ховка на имотите. Според докладите на
Сметната палата неефективното управ-
ление на финансите и имуществото на
администрациите основно се дължи на
недобро планиране, липса на ясни от-
говорности и качествен контрол, недо-
статъчно подготвен персонал.

Много притеснителен е фактът, че
работата на администрацията в сферата
на възлагането на обществени поръчки

не се подобрява и агенцията дори отчита
повече нарушения в тръжните процедури
в сравнение с предходната година.

Анализът разкрива, че най-ефективни-
ят възпиращ механизъм за корупция в
обществените поръчки остава прозрач-
ността на целия процес - подготовката,
обявяването, изборът на изпълнител,
възлагането, изпълнението и финализи-
рането на обществените поръчки.

Обявяваме се против повтор-
ния опит за приватизация на ВМЗ-
Сопот. Това заяви Димитър Ата-
насов от синдикалната организа-
ция на “Подкрепа” в завода пред
“Фокус”. Той уточни, че е изпра-
тено писмо до министъра на ико-
номиката, енергетиката и туриз-
ма Асен Василев и Агенцията по
приватизация (АП), което е под-
писано от лидера на “Подкрепа”
Константин Тренчев. Ние сме за
спирането на приватизацията на
ВМЗ, докато не започне да рабо-

„Подкрепа” е против повторната приватизация на ВМЗ

Съюз “Произведено в България”
иска да бъде създадено министерст-
во на малките и средните предприя-
тия и предприемачеството. Предло-
жението е записано в призив-пози-
ция на Съюза по повод на началото
на 42-то Народно събрание.

От съюза посочват и положени-
ето на малкия и средния бизнес в
страната като основание за създа-
ването на новото ведомство, преда-
де БТА.

Според организацията създаване-
то на подобно министерство ще е

БДЖ ще увеличи с допълнителни вагони съставите
на 116 влака, които пътуват по основните направления
в страната, съобщиха от дружеството. Увеличението на
съставите е, за да бъде осигурено удобното придвижва-
не на клиентите по време на трите почивни дни по повод
24 май. През периода от 23 до 27 май националният
железопътен превозвач ще предостави около 10 700
допълнителни места във влаковете, които се движат по
най-натоварените маршрути. С увеличени състави по
време на празниците ще се движат 24 бързи влака със
задължителна резервация и 92 бързи влака.

Подробна информация за свободните места във вла-
ковете през празничните дни може да се получи от
служителите на гишетата “Информация” и билетните каси
в железопътните гари и бюра в страната.

Вече ще проверяват
обувките ни преди
полет от Летище
София, без да ги
събуваме. Министърът
на транспорта, инфор-

ти ново правителство и някой да
може да поеме политическа от-
говорност по казуса, каза Атана-
сов. Държавата трябва да се ан-
гажира с добри договори и за-
водът да заработи веднъж зави-
наги както трябва, заяви той и
допълни, че на този етап от “Под-
крепа” не искат да преговарят с
никого, особено с хората от слу-
жебното правителство.

Синдикалистът отказа да ко-
ментира броя на напусналите
предприятието. Димитър Атана-

сов заяви, че ръководството ра-
боти за изплащането на остатъ-
ците от една заплата и аванс и
сумата за всеки е различна. Има-
ме ресурса от хора и ако ситуа-
цията се усложни, сме готови
отново да излезем на протести,
каза Атанасов.

ДУМА припомня, че преди дни
АП обяви нова процедура за про-
дажба на 100% от акциите на ВМЗ
на стойност 118 млн. лв. В нея има
три облекчения към евентуалните
участници. Намалено е наполови-

на изискването за оборота за по-
следните три години на кандида-
тите - той вече трябва да е 60 млн.
лв. Втората промяна е, че ще се
допускат и консорциуми. Те обаче
не трябва да са създадени специ-
ално за случая. Освен това стра-
тегическият инвеститор в консор-
циума трябва да притежава мини-
мум 70% от капитала му. Третото
облекчение е, че публичните за-
дължения към държавата, които
надхвърлят 50 млн. лв., няма да се
плащат веднага при прехвърляне

на акциите, а в срок до година и
половина след сделката. До кон-
курсната процедура ще се допу-
скат само стратегически инвес-
титори, но не и офшорни компа-
нии. Стратегическият инвеститор
трябва да е производител на от-
бранителна продукция, да има
права за извършване на само-
стоятелна дейност с износ, внос
и трансфер на оръжие, както и
да има получен достъп до кла-
сифицирана информация с ниво
“Секретно”.

Съюз настоява за министерство
за малките и средни предприятия

убедителен акт, че подкрепата за
малкия бизнес ще се издигне до ниво
на държавна политика. Освен това от
организацията предлагат да се създа-
де и отделно министерство на туриз-
ма, както и комитет по енергетика.

Други предложения са въвежда-
не на едногодишен срок за приема-
не, одобряване и разплащане на
проекти на малкия бизнес с евро-
пейско финансиране, прекратяване
на субсидираната временна заетост,
а средствата за нея да бъдат насо-
чени към бизнеса, който ще създаде

постоянна заетост.
От “Произведено в България”

настояват и за незабавни промени в
Закона за защита на конкуренцията
и в състава на Комисията за зашита
на конкуренцията (КЗК) и в Българ-
ската агенция по безопасност на
храните.

В писмото си организацията апе-
лира и здравната инспекция и мит-
ниците да въведат стриктен контрол
на вноса на хранителни и нехрани-
телни продукти от големите търгов-
ски вериги.

Проверяват обувките ни на летището, без да ги събуваме
мационните техноло-
гии и съобщенията
Кристиан Кръстев е
разпоредил на ръко-
водството на Летище
София да бъдат

закупени специални
скенери за проверка
на обувките на пътни-
ците. “Не може да
караме хората в 21
век да се събуват на

летищата”, заяви
служебният министър
Кръстев по повод
липсата на подобни
скенери на столичното
летище.

П
предаде БГНЕС.

“В момента дирекция “Морска администрация” - Русе остана без
никакъв патрулен катер, тъй като миналата година бяха бракувани
трите патрулни катера в Силистра, Тутракан и Свищов. Но ето че
един непредвиден инцидент ни остави на практика без възмож-
ността да извършваме ефективен контрол върху корабоплаването
на вода, което при задаващите се летни месеци и това, което се
случва в този период с ниски води, е крайно неприятно”, коментира
директорът на “Морска администрация” капитан Георги Иванов.

Ще се търси съдействието на транспортното министерство за
решаване на проблема с липсата на патрулиращ катер.

БДЖ пуска допълнителни
вагони за 116 влака
БДЖ пуска допълнителни
вагони за 116 влака
БДЖ пуска допълнителни
вагони за 116 влака
БДЖ пуска допълнителни
вагони за 116 влака
БДЖ пуска допълнителни
вагони за 116 влака

Българският участък
на Дунав остана
без патрулиращ катер

Българският участък
на Дунав остана
без патрулиращ катер

Българският участък
на Дунав остана
без патрулиращ катер

Българският участък
на Дунав остана
без патрулиращ катер

Българският участък
на Дунав остана
без патрулиращ катер
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Търгува се пшеница
за вътрешния пазар

азарът на зърно продължа-
ва да следва тенденцията,
утвърдила се от началото
на месец май. Търговията е

ят слънчоглед бележат лек ръст спря-
мо предходната седмица, като при
хлебната пшеницата цената е 424 лв./
т без ДДС  /+ 1лв./т/. Маслодайният
слънчоглед достигна ценови нива от
806 лв./т или увеличение с 1%. Цената
на рапицата запазва ценовото си рав-
нище от 810 лв./т. Не се отчита промяна
в цените при останалите зърнени кул-
тури - 413 лв./т за фуражната пшеница;
428 лв./т за фуражния ечемик и 382 лв./
т за царевицата.
Без промяна остават и цените на едро
на брашната от производител. Средна-
та цена за страната за тип 500 остава
785 лв./т, за тип 700 - 753 лв./т, за тип
1150 - 713 лв./т.
За същия период на миналата година
средните цени са били на нива: тип 500
- 661 лв./т, за тип 700 - 635 лв./т, за тип
1150 - 586 лв./т. Средната цена на
брашното в магазинната мрежа е спо-
койна и за разглеждания период оста-
ва непроменена спрямо предходният -

спокойна за отделните региони с раз-
личен интензитет.
Раздвижване на търговията се отчита

в Южна и Югоизточна Централна
България, като търгуването на пшени-
ца е основно за вътрешния пазар. И
тази седмица продължава търсенето на
маслодаен слънчоглед за експорт към
Турция. В Старозагорска област е отче-
тен спад в цената на царевицата, като
причината за това е освобождаване на
складови обеми преди прибирането на
новата реколта от рапица.
Според специалисти в бранша не се
очакват промени в цените до края на
месеца.
Средните цени на зърнените култури
за страната към края на отчетния пери-
од запазват почти същите нива спрямо
предходния. Пшеницата и маслодайни-
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1,15 лв./кг, което е с 0,12 лв./кг. по-ви-
сока спрямо същия период на предход-
ната реколтна година.
Напусналите количества зърно и зърне-
ни продукти от страната за периода
29.04. - 13.05.2013 г. е в размер на 129
567 т при 140 135 т за преходната сед-
мица. По основни видове зърно и зърне-
ни продукти количествата са както
следва: 34 415 т пшеница; 51 238 т

черен маслодаен слънчоглед;  43 130 т
царевица; ечемик - 23 т; кориандър -
216 т; пшеничено брашно - 79 т; карго
- 94 т; слънчогледово брашно - 234 т;
фасул - 68 т; просо - 22 т, и ориз - 48 т.
Общо от началото на настоящата ре-
колтна година са напуснали 4,2 млн. т
зърно, при 4,98 млн. т, или 0,78 млн. т
по-малко спрямо същия период на
предходната реколтна година.

ППППП

ПШЕНИЦА
Общият размер на напусна-

лата пшеница реколта 2012 г.
за периода 01.07.2012 -
13.05.2913 г. е 2 533 411 т (1
854 194 т за ЕС и 679 217 т. за
трети страни). За същия пери-
од на миналата реколтна годи-
на напусналата пшеница
възлиза на 2 262 530 т, т.е.  с
270 881 т повече за настояща-
та година.

Остатъчните количества
пшеница към 30.06.2013 г. се
оценяват на 283 хил. т, като се
има предвид фактът, че за
пшеницата нова реколта е не-
обходимо следжътвено дозря-
ване, на страната ще са необ-
ходими около 200 хил. т прехо-
ден остатък от реколта 2012 г.
Пшеницата, която може да
бъде изтъргувана извън стра-
ната до края на реколтната
2012 г., възлиза на 83 хил. т.

ЕЧЕМИК
Общото количество ечемик

напуснало, страната от рекол-

ПОЛЕЗНА ИНФОРМАЦИЯ

СТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКАСТАТИСТИКА

та 2012 г. за периода
01.07.2012 - 13.05.2013 г., е
305 802 т  (96 162 т за ЕС и
209 640 т за трети страни).

РАПИЦА
Производството на рапица,

реколта 2012 г., е 272 хил. т.
Преходният остатък от реколта
2011 г. по данни на НСЗ се
оценява на 25 хил. т. Влезна-
лите количества рапица са в
размер на 3 хил. т. Общият
ресурс, с който разполага стра-
ната към момента за реколтна-
та 2012, е 300 хил. т.

За периода 01.07.2012 -
13.05.2013 г. напусналите ко-
личества рапица от страната
реколта 2012 г. са 200  974 т
(166 415 т за ЕС и 34 559 т за
трети страни).

ЦАРЕВИЦА
Общото количество цареви-

ца, реколта 2012 г., напуснало
страната за периода
01.09.2012- 13.05.2013 г., е 552
376 т (383 447 т за ЕС и 168
929 т за трети страни). Към

същата дата на миналата го-
дина напусналото количество
е 1 118 хил. т, което е с 565
996 т повече спрямо настояща-
та реколтна година.

Остатъчните количества от
царевица към 31.08.2013 г. се
оценяват на 380 хил. т, които
са свободни за търгуване
извън страната.

СЛЪНЧОГЛЕД
Общото количество черен

маслодаен слънчоглед от ре-
колта 2012 г., напуснало стра-
ната за периода 01.09.2012 -
13.05.2013 г., е 687 590 т (585
288 т за ЕС и 102 302 т за
трети страни). Напусналото
количество слънчоглед към
същата дата на миналата ре-
колтна година е 780 452 т,
което е с 92 862 т повече спря-
мо настоящата 2012 г.

Остатъчните количества от
черен маслодаен слънчоглед
към 31.08.2013 г. се оценяват на
250 хил. т, които са свободни за
търгуване извън страната.

Към 13.05.2013 г. ситуацията на пристани-
щата е както следва:

На пристанище Варна се товари: пшеница
- 26 000 т за Тунис и царевица - 12 000 т за
Испания.

На пристанище Бургас се товари: пшени-

ца - 4700 т за Ливан.
На пристанище Балчик не се товарят

зърно или зърнени продукти.
На пристанище Видин се товари: слънчог-

лед - 700 т за Унгария.
На останалите дунавски пристанища не

се товарят зърно или зърнени продукти.
Цените на пшеницата с високи хлебопекарни качества оста-

ват без промяна спрямо предходната седмица и са на нива от
400 до 440 лв./т за различните области на страната. Нивата, на
които се сключват търговски сделки, са 400-420 лв./т, като в
района на Стара Загора е регистриран ръс с 5 на сто, или до
420 лв./т. Повишение е отчетено и в област Добрич - максимал-
ната изкупна цена достигна до 460 лв./т.

За същия период на миналата година цените на пшеницата
с високи хлебопекарни качества са били в границите на 350 -
380 лв./т, като средната изкупна цена за страната е била 360
лв./т без ДДС.

Пшеницата с ниски хлебопекарни качества запазва нивата
си от 380 - 420 лв./т без ДДС, като и през тази седмица в
Плевенска и Ловешка област цената достигна до 430 лв./т. В
областите Пловдив и Пазарджик има сделки на нива от 440 лв./
т. Повечето сделките се сключват на равнища от 390-400 лв./т.

През миналогодишната реколта цените на пшеницата с нис-
ки хлебопекарни качества са били в рамките на 330 - 360 лв./
т без ДДС, а средната цена за страната 350 лв./т. без ДДС.

Цените на фуражния ечемик остават стабилни, като търсене-
то на тази култура продължава да е слабо. Цените и тази сед-
мица не отбелязаха промяна: 380 - 450 лв./т. В област Ст. Загора
има реализирани сделки на нива от 480 лв./т.

През миналата реколтна година цените са били в рамките на
350 - 370 лв./т без ДДС и средна цена 353 лв./т без ДДС.

Черният маслодаен слънчоглед държи изкупни цени в широки-
те граници от 750 - 850 лв./т. Повечето сделките се осъществяват
на нива от 800 лв./т, като в Хасково има и регистрирана цена от
780 лв./т, но изтъргуваните количества са минимални. Подобна е
ситуацията и в областите Бургас, Сливен и Ямбол. Поради по-
високите изисквания за чистота слънчогледът, предназначен за
белене, държи по-високи изкупни цени: 850 до 950 лв./т.

През предходната реколтна година цените на черния масло-
даен слънчоглед бяха в рамките на 780 - 850 лв./т без ДДС, като
средната изкупна цена за страната е била 800 лв./т без ДДС.

Цените на царевицата-зърно остават непроменени от пред-
ходната седмица, като единствената регистрирана корекция в
посока надолу е в Старозагорска област. Нивата са в диапазона
от 340 - 400 лв./т. В областите Пловдив и Пазарджик цената
достигна до 450 лв./тон.

Изкупните цени на царевицата през миналата реколтна го-
дина са били в границите на 340 - 800 лв./т без ДДС, при средна
цена за страната от 358 лв./т без ДДС.

Цените на рапицата  през изминалата седмицата са без
промяна и към края на отчетния период са на нива от 800 - 820
лв./т без ДДС.

СЪСТОЯНИЕ
НА ВЪТРЕШНИЯ  ПАЗАР

АКТУАЛНА ЦЕНОВА ИНФОРМАЦИЯ
КЪМ 13.05.2013 г.

ФАО очаква 6% ръст в световното производство на
зърно през 2013 г.

Световното производство на зърно ще се увеличи с 6%
до 2.708 млрд. тона през 2013 г. в сравнение с 2012 г.,
посочват от Организацията на ООН по прехрана и земеде-
лие (ФАО)

Глобалните цени на храните в световен мащаб се увели-
чиха през месец април, обяви Организацията на ООН по
прехрана и земеделие (ФАО). Ценовият индекс на ФАО,
който измерва месечните промени в цените на зърнените и
маслодайните култури, млечните продукти, месото, захарта
се увеличава с 1% през месец март в сравнение с април.

От ФАО обявиха още, че се очаква значителен ръст в
световното производство на зърнени култури през 2013 г.
при условие, че времето остане стабилно.

ПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИПРОГНОЗИ
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Когато стане дума за необичайни, колекционерски и впечат-
ляващо луксозни вещи, най-богатите хора в света бързо
забравят за понятия като пестеливост и разумно инвестира-
не на пари. Bloomberg Businessweek рейтингова най-скъпите
стоки и ето какви са те:

Най-скъпата яхта
Яхтата Eclipse
принадлежи на
олигарха Роман
Абрамович. Тя има
отбранителна лазер-
на система, която я
защитава от камери-
те на папараците.
Още по-интересен е
фактът, че има
монтирана противо-
ракетна система и бронирани стъкла. Стойността й възлиза
на 1.2 милиарда долара.

Най-скъпата тоалетна хартия
Тя има приятна за докосване структура и се
предлага в шест различни цвята. Руло от тази
хартия струва 3.5 долара.

Най-скъпият телевизор
55-инчовият PrestigeHD е изработен от
розово 18-каратово злато с общо тегло
от 27 кг. Също така има инкрустирани
72 диаманта. Вътрешният панел е изра-
ботен от ръчно обработена кожа на
алигатор. Този телевизор се оценява на
2 300 000 долара. Има изработени 3
такива телевизора.

Най-скъпият мобилен телефон
В топ 10 на най-скъпите вещи попада и
iPhone 3GS SUPREME. Този телефон е про-
изведен по поръчка на австралийски биз-
несмен. Телефонът има обичайния набор от
функции, но корпусът му е изработен от
злато и диаманти. Опаковката на телефона
е 7-килограмова, изработена от монолитен
гранит “Kashmir gold”. Цената на този
уникален iPhone е 3,2 милиона долара.

Най-скъпият мотоциклет
Мотоциклетът Dodge
Tomahawk тежи 680 кг.
Двигателят му Dodge Viper
ускорява за 2.5 сек. до 100
км/ч., а максималната
скорост, която развива, е
483 км/ч. Оценката му е 700
000 долара. До момента са
изработени само два такива
в света.

Най-скъпата новогодишна елха
Тази елхичка се счита за сувенир
и неслучайно. Изработена е от
злато, а коледните й украшения
са диамантени и перлени висул-
ки. Такава елха може да закупи-
те на аукцион в Япония за 1.68
милиона долара.

Най-скъпият автомобил

Най-скъпият автомобил
се оказва Mercedes-Benz
W196 54-55 г. Цената му
е около 24 милиона
долара. Този автомобил
е изключителен и с това,
че печели Гран При през
54-55 г. През 80-те
години автомобилът е
даден на музея за автомобили в Bewley във Великобрита-
ния. Въпреки това музеят продава автомобила за 1.5 милио-
на паунда. През 90-те години автомобилът отново сменя соб-
ственика си за 24 милиона долара. Новият купувач е френ-
ски индустриалец. Малко след това отново е във фокуса на
продажбата и негов собственик става немски индустриалец.
Този път цената, платена за него, е почти наполовина.

Най-скъпото червило
Най-скъпото червило е на стойност 62 000 дола-
ра. Корпусът е изработен от 18-каратово злато и
украсен с 200 диаманта. Освен това имате
възможност да инкрустирате собствено лого,
рисунка или инициали. Комплектът съдържа и
четчица за нанасяне, изработена от специално
дърво, и се предлага във велурена торбичка.

Най-скъпият пръстен в света
Производител на това украшение е бижутерска-
та къща Chopard. Направено е от 18-каратово
злато и 9-каратов син диамант (сините диаманти
са най-скъпите и най-редки камъни в света).
Цената на това бижу е 16.26 милиона долара.

Най-скъпата писалка
Aurora Diamante Pen също се числи
към най-скъпите стоки в света. Стой-
ността й е 1.5 милиона долара. Перото
й е изработено от бяло злато и плати-
на, а цялата писалка е инкрустирана
с около 2000 30-каратови диаманта.
Капачето на тази безценна писалка е
с 3-каратов диамант и платина.

НАЙ-СКЪПИТЕ
ВЕЩИ В СВЕТА

Институтът по керамично и
пътно машиностроене в Дебелец
e разработил иновативни кера-
мични кошери, които осигуряват
стерилна среда за пчелите и
могат да предотвратят масовата
смъртност, която в момента е
налегнала насекомите по целия
свят. По думите на инж. Тодорка
Лепкова, ръководител на проек-
та, работата по разработката е
продължила повече от половин
година, а в средата на месец май
готовият проект е получил реги-
страция за изобретение в Па-
тентното ведомство.

“Идеята е да се създаде
обезопасена от микробиоло-
гично влияние среда чрез ке-
рамични плочки с определе-
ни характеристики. С тях се
правят и самите кошери. Така
се постига изолация от околната
среда, включително и от химика-
лите, с които се пръска и се пред-
полага, че са причина за масо-
вото измиране”,
разказа инж.
Марко Анге-
лов от инсти-
тута в Дебе-
лец, участвал
в разработка-
та на кера-
мичния ко-
шер, ци-
тиран от
fermer.bg.

Иде-
ята му
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 Разходите по Зимните олимпий-
ски игри в Сочи през 2014 г. вече
възлизат на 51 млрд. долара, което
я прави най-скъпата Олимпиада в
историята, предаде profit.bg. Повече
от половината от тези разходи се
поемат от руски държавни компа-
нии и бизнес магнати. Вижте какво
строят големите играчи в Сочи:

Руското правителство
Правителството строи пет от шестте зали, в

които ще се провеждат състезанията на закрито
като фигурно пързаляне например, като разходи-
те за това възлизат на около 10 млрд. долара.
Заместник министър-председателят на Русия Дми-
трий Козак, който отговаря за подготовката на
Олимпиадата, заяви, че правителството ще похар-
чи общо около 18 млрд. долара, преди игрите да
започнат през февруари 2014 г.

Газпром
Най-големият производител на природен газ

Проектът, разработен и патентован
от наши учени, е единствен в Европа

Разходите по Олимпиадата в Сочи вече са 51 млрд. долара
в света има много олимпийски про-
екти в Сочи, в това число създава-
нето на трасе за ски бягане и
център за биатлон, едно от трите
олимпийски села, както и курорт
за ски алпийски дисциплини. Газ-
пром също така строи и електро-
централа в предградие на Сочи на
стойност около 740 млн. долара,
както и газопровод в района на

Сочи на стойност около 1 млрд. долара. Общите
разходи на Газпром около Олимпиадата възлизат
на близо 3 млрд. долара.

Владимир Потанин
Металният магнат Владимир Потанин, чието

състояние се оценява на 14.3 млрд. долара, за-
почва да изгражда ски курорта Роза Кутор преди
още Сочи да е избран за домакин на Олимпиада-
та. Инфраструктурата, която трябва да бъде изгра-
дена според изискванията на Международния
олимпийски комитет, възлиза на 500 млн. долара,

което увеличава разходите на Потанин в Сочи
до 2.5 млрд. долара. Освен ски пистите в Роза
Кутор, холдинговата компания на Потанин -
Interros, е изградила олимпийско село и парк
за сноуборд.

Олег Дерипаска
Металният магнат Олег Дерипаска, който

разполага с 8.5 млрд. долара, участва основно
в развитието на инфраструктурата на Сочи. Не-
говата холдингова компания Basic Element
строи олимпийско село, морско пристанище, а
наскоро приключи и проект по обновяването
на летището в Сочи. Basic Element очаква да
похарчи общо 1.4 млрд. долара в Сочи.

Сбербанк
Държавната банка ще похарчи най-малко

1.3 млрд. долара за изграждането на медий-
ния център в Сочи, както и на комплекс за ски
скокове.

хрумва, след като пре-
ценява факта, че мно-
жество археологичес-

ки открития потвържда-
ват, че семена, съхранявани в

керамични съдове, стоят запазе-
ни с векове. Така са направени и
съответните проби на суровина-
та за керамичните плочки за ко-
шерите и са подбрани специфич-
ни параметри, предпазващи и от
микровълни, които също влияят
на метаболизма на пчелите. Но-
вите кошери ще помогнат да се
противодейства на огромната
смъртност на пчелите, която се
превръща в световен проблем и
за земеделието.

 Проектантският екип е съгла-
сувал своята идея със Съюза на
пчеларите в България. Според
Тодор Найденов, областен
председа-

тел на Съюза на пчеларите във
Велико Търново, в античността
първите пчелини са изработва-
ни от кал и глина, по модела на
пчелните къщички на дивите
пчели. Затова керамичните
пчелни кошери биха били инте-
ресна алтернатива днес, когато
един от големите проблеми в об-
ластта на екологията и земеде-
лието е свързан със замърсява-
нето на околната среда и увели-
чаването на смъртността при
пчелите, смята той. Това би по-
могнало и днес на пчелите,
въпреки че не е панацея в ре-
шаването на глобалния проблем,
свързан с различната заболева-
емост при тях, коментира пред
БТА Найденов. Керамиката има

по-добра способ-
ност да изолира,

устойчива е на атмо-
сферните влияния, на дей-

ствията на гризачите и акари-
те, което също е фактор, който
би улеснил живота на пчелите,
според инж. Лепкова.

Проучванията на научния
екип са показали, че подобна
разработка засега е единстве-
на както у нас, така и в Европа.
Към момента има над 1200 за-
питвания за закупуване на ко-
шери от керамика, но специа-
листите смятат да изработят
първите сто броя за експери-
мент, който също ще бъде про-
веден съвместно със Съюза на
пчеларите и специалисти от
Тракийския университет в Ста-
ра Загора. Експериментът пре-
движда кошерите да се поста-
вят в различни климатични и ге-
ографски области, за да се про-
следи къде условията са най-
подходящи. Доказано е, че пче-
лите познават цвета на глината
и ще могат да откриват къщите
си, коментира дългогодишният
пчелар Тодор Найденов.
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Безредиците в
предградията на
Стокхолм
продължават вече
няколко дни.
Премиерът Фредерик
Райнфелд обвини за
насилието “хулигани”
и призова за
спокойствие. Само за
една нощ в Стокхолм
са подпалени 30
автомобила. Училище
и детска градина в
два от най-бедните
квартали на
шведската столица
също са били
подпалени, а
пристигналите
пожарникари, полицаи
и техните автомобили
са били замеряни с
камъни. Предполага се,
че причина за
безредиците е
станала стрелбата на
полицаи миналата
седмица срещу
възрастен мъж

Румънският Сенат одобри закон за намалява-
не на прага на избирателната активност, необхо-
дима за признаване на резултатите от референ-
дум, съобщават румънските медии. Законодател-
ната инициатива беше одобрена от Сената (гор-
ната камара на парламента) във вторник с 92
гласа “за” и 29 гласа “против”.

С новата поправка президентът вече може да
бъде отстранен по-лесно, след като Сенатът одо-
бри закон за намаляване от 50 на 30% на прага
на избирателната активност, необходима за при-
знаване на резултатите от референдум, коменти-
ра вестник “Ромъния либера”. Досега беше необ-

След скандала с виковете
“Хайл Хитлер” в гръцкия парла-
мент и в сградата на правител-
ството се въвежда ново прави-
ло - депутати и членове на
гръцкия кабинет ще минават
проверка със скенер. Целта е да
бъде проверявано дали някой
не влиза с оръжие. Проверката
важи не само за обикновените

Държавната дума - долната камара на руския парламент
- прие на основното второ четене законопроект, предвиж-
дащ наказателна отговорност за обида на религиозните
чувства на вярващите, включително до три години лишаване
от свобода, предаде ИТАР-ТАСС. Прокарването на законо-
проекта е в отговор на протестната акция на пънк-групата
“Пуси райът” в московската катедрала “Христос Спасител”
миналата година, по време на която младите жени помолиха
Бог да избави Русия от Путин. Две от членките на бандата
бяха осъдени на две години затвор в наказателна колония.
Обвиненията срещу тях в “хулиганство, мотивирано от рели-
гиозна омраза”, бяха разкритикувани от САЩ, ЕС и правоза-
щитни организации.

Законопроектът предлага нова редакция на член 148 от
НК на РФ, като въвежда отговорност “за публични действия,
изразяващи явно неуважение към обществото и извършвани
с цел обида на религиозните чувства на вярващите” във вид
на глоба в размер до 7500 евро или задължителен труд до
240 часа, или принудителен труд за 1 година, както и възмож-
но лишаване от свобода за срок от една година. Ако подобно
деяние се извърши в места, специално предназначени за
богослужение, размерът на глобата нараства до 12 500 евро,
на задължителния труд - до 480 часа, на принудителния труд
- до три години, на затвора - също до три години.

Румъния: Свалят прага на избирателната
активност при референдум

ГРЪЦКИТЕ ДЕПУТАТИ ЩЕ БЪДАТ
ПРЕТЪРСВАНИ ЗА ОРЪЖИЕ

ходимо да гласуват най-малко 50% плюс един от
имащите право на глас, за да се признаят за
валидни резултатите. Същевременно се въвежда
условието най-малко 25% от гласувалите да са
избрали една от опциите, подложени на гласува-
не на референдума.

Припомняме, че през лятото на миналата го-
дина беше организиран референдум за отстраня-
ване от длъжност на президента Траян Бъсеску,
на който над 87% подкрепиха това искане. Резул-
татите обаче не бяха признати за валидни зара-
ди недостатъчната избирателна активност - мал-
ко над 46%.

депутати, но и за гръцкия пре-
миер Андонис Самарас. Охрана-
та на гръцкия парламент вече
монтира скенерите.

Необичайната мярка беше
наложена, след като се устано-
ви, че депутати на крайнодясна-
та гръцка партия “Златна зора”
ходят въоръжени в парламента,
информира Нова телевизия.

Председателят на Народно-
то събрание наложи забрана за
внасянето на оръжие в сграда-
та, но тя беше пренебрегната
от националистите. Представи-
тел на лявата опозиция заяви,
че се опасява от стрелба в пар-
ламента, защото имало психи-
чески лабилни депутати от
“Златна зора”.

ЕП одобри банковия
надзор на ЕС

Законодателството за еди-
нен банков надзор на ЕС беше
подкрепено с голямо мнозинство
от ЕП по време на пленарното
заседание в сряда. Европейска-
та централна банка (ЕЦБ) ще
бъде пряк надзорен орган на най-
големите банки в Еврозоната.
Очаква се депутатите да дадат
окончателното си одобрение на
по-късен етап.

Най-влиятелната
жена в света

Германската канцлерка Анге-
ла Меркел остава за трета го-
дина най-влиятелната жена в
света, следвана от президент-
ката на Бразилия Дилма Русеф и
американската бизнес дама и
съпруга на Бил Гейтс - Мелинда
Гейтс. Такава е класацията на
списание “Форбс”.

Патриарх Ириней:
Косово е наше

На заседание на Синода на
Сръбската православна църква,
започнало патриарх Ириней, в
проповедта си заявил, че църква-
та е изправена пред голямо из-
кушение, както и народа. Той е
отправил молитва за запазване
на Косово. “Докато нашата лю-
бов и мисъл са свързани с Косово
те ще останат наши, както са
и сега”, заявил патриарх Ириней.

Публичният дълг
на Гърция расте

Дългът на гръцкото правител-
ство се е повишил с 3,8 млрд. евро,
или 1,3%, достигайки до 168,6%
от БВП за първото тримесечие
на 2013 г., съобщи финансовото
министерство. Така в края на
първото тримесечие общата
стойност на гръцкия държавен
дълг е възлязла на 309,4 млрд евро.
В края на 2012 г. размерът на
дълга е бил 305,6 млрд. евро.

Български дипломат
ще представлява ЕС
в Либия

Наталия Апостолова ще ръко-
води делегацията на ЕС в Либия,
предаде АФП, позовавайки се на
върховния представител на
Съюза за външната политика и
сигурността Катрин Аштън.
Апостолова е бивш служител в
европейски институции, била е
и заместник-ръководител на де-
легацията на ЕС в Египет.

Европейските лидери се договори-
ха за предприемане на бързи мерки
срещу избягване плащането на данъ-
ци, предаде БНТ. На извънреден съвет
в Брюксел те обсъдиха и още една тема
- енергийния пазар в Европа, и се до-
говориха за това какво е необходимо,
за да може енергията да има по-
достъпна цена.

Лидерите одобриха намерението на
Европейската комисия да започне сис-
тематизиран подход за проучване до-
бива на шистов газ.

Неизползването на потенциала на
енергийната ефективност означава, че
предприятията и потребителите в ЕС
плащат повече, отколкото е необходи-
мо, за доставената им енергия. Това
посочи в писмо председателят на Ев-
ропейската комисия Жозе Барозу до
европейските държавни и правителст-
вени ръководители преди срещата. По
думите на Барозу цените на енергията
са много различни в отделните части
на ЕС, тъй като пазарът е разпокъсан.
Част от решението срещу високите
цени на енергията е в ръцете ни - при

ЕС поведе борба
с укриването
на данъци
На извънредна среща евролидерите обсъдиха
и регулирането на енергийния пазар в Европа

условие, че завършим вътрешния енер-
гиен пазар и приложим съществуващо-
то законодателство, отбеляза Барозу.

Европейските лидери се договориха
вътрешният енергиен пазар да бъде
завършен до догодина, а до 2015-а да
са приключени връзките между газови-
те и електрическите мрежи на отделни-
те страни. Така изолираните енергийни
острови, сред които сме и ние, вече няма
да зависят само от руския газ.

Другата главна тема на разговори-
те беше как да се направи така, че
големите фирми и богаташи да не хит-
руват, когато стане време за плащане
на данъци. По данни на Европейския
парламент, годишно в ЕС от укриване
на данъци обществените бюджети гу-
бят по 860 милиарда евро. От избягва-
не на данъчната тежест се губят по още
150 милиарда евро за година и така
общата загуба за ЕС от злоупотребите
с данъци се изчислява на около един
трилион евро годишно. На това трябва
да се сложи край, смятат европейските
лидери.

Влагането на пари в офшорни фир-

ми е редовна практика, която е закон-
на, но нечестна, особено в момент,
когато обикновените европейски граж-
дани се чудят кой разход по-напред да
платят. Европейските лидери се съгла-
сиха, че час по-скоро трябва да започ-
не автоматичен обмен между данъчни-
те служби на информация за всякакъв
вид доходи.

Европейският съюз вече има обе-
щание от Швейцария, Лихтенщайн,
Монако, Андора и Сан Марино - стра-
ни, известни като данъчни убежища, че
ще сътрудничат в случай на съмнения
за укриване на данъци.

Още преди началото на срещата на
върха премиерът Жан-Клод Юнкер за-
яви, че Люксембург ще се подчини на
общите за целия Европейски съюз нор-
ми в сферата на банковия бизнес. “Ние
ще се откажем от банковата тайна и
ще вървим към автоматичен обмен на
банкова информация”, посочи Юнкер.
Банковият сектор в Люксембург пред-
ставлява огромна част от национална-
та икономика и е окачествяван като
“банков рай”.

Снимка БГНЕС

Руската Дума
криминализира
богохулството

Руската Дума
криминализира
богохулството

Руската Дума
криминализира
богохулството

Руската Дума
криминализира
богохулството

Руската Дума
криминализира
богохулството
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Галина МЛАДЕНОВА

Днес Италия отбеляз-
ва една тъжна дата - точ-
но преди 21 г., на 23 май
1992 г., бе убит италиан-
ският магистрат Джовани
Фалконе. Именно този
човек, в екип от не по-
малко смели служители
на Темида, успя да осъ-
ществи през 80-те годи-
ни мегапроцес срещу си-
цилианската мафия. Тога-
ва арестувани, обвинени
и съдени едновременно
бяха 474 членове на ма-
фиотски кланове. От тях
360 бяха осъдени за теж-
ки престъпления, като
119 бяха съдени задоч-
но, защото се укриваха в
чужбина. Процесът бе
оценен като голям успех,
като смъртоносен удар
срещу “Коза Ностра”.
Друг въпрос е, че огром-
на част от арестуваните
мафиоти обжалваха при-
съдите и повечето успя-
ха. Фалконе и неговият
приятел и колега Паоло
Борселино обаче не се
успокояват и завеждат
нови дела, с които отме-
нят оправдателните при-
съди. Мафията е ранена
смъртоносно, но не е
убита. Отмъщението й
тепърва предстои.

Фалконе обаче не
беше нито първият, нито
последният магистрат,
убит от престъпните кла-
нове на Ботуша. Но точно
неговото име стана сим-
вол на войната срещу
организираната престъп-

рак е изправен на ръба на гражданска война, предупре-
ди канадският външен министър Джон Беърд след поре-
дицата от атентати в страната, сред жертвите на които
има и канадски гражданин.

“Обстановката в Ирак от години е твърде деликатна”,
коментира дипломат №1 на Отава, цитиран от АФП. “Но
взривът от насилие, на който сме свидетели през послед-
ните няколко дни, буди особено дълбоко безпокойство и
заплашва да потопи страната в гражданска война”.

Само от началото на май жертвите от междуособния
конфликт в страната достигнаха 387 души. Средно на
месец около 200 души загиват в кървавия сблъсък между
сунити и шиити.

Беърд допълва, че насилието в Ирак е инспирирано
от външни сили и призова властите в Багдад да дадат
всичко от себе си за укрепване на сигурността.

Китайският премиер Ли
Къцян започна двудневно по-
сещение в Пакистан, по време
на което ще разговаря на чети-
ри очи със спечелилия избори-
те на 11 април и очакван след-
ващ премиер на страната На-
ваз Шариф. Целта на визитата
е импулсиране на двустранни-
те икономически отношение.

Двустранният стокообмен
между Китай и Пакистан до-
стигна през 2012 г. 12 млрд.
долара, което е с 18% повече
от 2011 г. Двете страни имат
твърдо намерение числото да
достигне 15 млрд. долара в
близките две-три години. Пре-
дишният посланик на Пакистан
във Вашингтон Тарик Фатеми
коментира така визитата на
китайския премиер: “Обикнове-
но посещенията на високо
ниво в чужбина не се правят в
периода преди сформиране на
правителство, но Китай изтък-

Все по-голям брой
италианци не могат да си
позволят да си отопляват
домовете или да се хранят
нормално, след като стра-
ната е в рецесия, а безра-
ботицата се увеличава,
показва годишният на
доклад на ISTAT, съобщи
Ройтерс.

Италия е страната с най-
високия брой на млади
хора в Европа, които или не
са образовани или са
безработни, показва годиш-
ният доклад на института,
като посочва, че особено в
Южна Италия всеки трети
на възраст между 15-29
година влиза в тази група.
Двойно се е увеличил броят

Смелият умира
само веднъж

21 години след убийството на Джовани Фалконе светът не забравя
делото на италианския магистрат
ност заради вярата, с ко-
ято преобразува методи-
те и начина на мислене у
борците срещу мафията.
“Онова, което отличава
Джовани Фалконе от ос-
таналите борци срещу ор-
ганизираната престъп-
ност, е неговата крепка
вяра, че мафията може да
бъде победена”, написа
преди време в. “Инди-
пендънт”. Самият Фалко-
не винаги е твърдял, че
се чувства не като Робин
Худ, а като обикновен
слуга на държавата. А
една от неговите любими
сентенции е - “Страхливи-
ят умира всеки ден, сме-
лият - само веднъж!”. Той
следва това правило не-
отклонно в битката си с
организираната престъп-
ност.

Мафията обаче се
опита да го спре и то по
своя си начин. На 23 май
1992 г. Фалконе, жена му
Франческа (също магис-
трат) и тримата им боди-
гардове са взривени с
350 кг динамит, сложен
под пътя между Палермо
и международното лети-
ще на града. Бронирани-
ят автомобил, който лич-
но Фалконе е шофирал
със 160 км в час, е сто-
пен. Убийството е извър-
шено по поръчка на Сал-
ваторе (Тото) Риина, кой-
то е наблюдавал взрива
с бинокъл от отсрещния

хълм. Копчето натиснал
Джовани Бруска.

На погребението ко-
легата на магистрата Па-
оло Борселино слага две-
те си ръце на ковчега на
Фалконе и казва: “Това е
нашата съдба. Онези, ко-
ито се страхуват, по-доб-
ре да напуснат още сега”.
След няколко дни шести-
ма разследващи магист-
рати от екипа, с който
Фалконе и Борселино са
работили, напускат. А
Паоло Борселино

на война насам. Самият
Риина, наричан заради
жестокостта си Звяра, по-
лучава дванадесет дожи-
вотни присъди. Имущест-
вото му е иззето в полза
на държавата и фонда за
пострадали от мафията.
Къщата му в Палермо пък
е превърната в детски об-
разователен център.

Изминаха вече дваде-
сет и една години от
смъртта на Джовани
Фалконе. През тези годи-
ни обаче не беше забра-
вено нито името на Фал-
коне, нито делото му. При
това паметта за него е
жива не само в Италия,
но и в Европа, и в Амери-
ка. През 2006 г. амери-
канското списание “Тайм”
обяви Джовани Фалконе
и Паоло Борселино за
героите на последните 60
години.

Добре би било и в
нашата страна общество-
то да помни името на
Фалконе. И още по-цен-
но би било да има
български магистрати,
които да използват него-
вия опит в борбата с ор-
ганизираната престъп-
ност. Да има хора, които
също така честно и без-
користно да служат на
идеалите на правосъди-
ето, да се борят за ефек-
тивна, силна и справед-
лива държава, каквато
искаме всички ние.

продължава разследва-
нето и арестите в Сици-
лия. Два месеца по-късно
той също е взривен.

Мафията тържествува
- за пореден път тя по-
казва на Италия, че ни-
кой не може да застане
срещу нея. Радостта на
мафиотите обаче е крат-
ка. Смъртта на двамата
най-известни борци сре-
щу мафията в Италия
предизвиква широк об-
ществен отзвук и не само
в страната, но и по целия

свят. Войната с мафията
започва с нова сила и
много главатари на “Коза
Ностра”, включително
Салваторе Риина и Джо-
вани Бруска, са арестува-
ни, а активността на ма-
фията в следващите годи-
ни значително намалява.
Държавата изпраща в
Сицилия 12 000 войници
в подкрепа на полиция-
та, и то за период от 6
години. Това е най-ма-
щабната италианска опе-
рация от Втората светов-

урският парламент прие закон за “ам-
нистия на богатите” с цел да привлече
повече средства на богатите турци в
чужбина, без те да бъдат облагани с
наказателни данъци и такси, съобщи
Reuters. Според закона турците ще пла-
тят едва 2% върху парите си. Те избяг-
ват данъци, които могат да достигнат
30-40 на сто. Богатите също така няма
да бъдат разследвани дали парите са
направени в Турция и незаконно държа-
ни в чужбина.

За да се възползват от амнистията,
турските частни лица или компании
трябва да декларират парите си до края
на юли. Това не е първият път, когато
Турция използва подобни мерки за при-
вличане на средства. В разгара на фи-
нансовата криза през 2009 г. властите
успяват да съберат около 50 млрд. лири
(около 28 млрд. долара) от чужбина.

Канада: Ирак е на ръба
на гражданска война

КИТАЙ БЪРЗА ДА
ДОГОВАРЯ БИЗНЕС
С ПАКИСТАН

на, че визитата в Пакистан е
необходима дори в този мо-
мент”. В Пакистан живеят око-
ло 10 000 китайци, а 120 ком-
пании от Поднебесната импе-
рия действат в тази страна ос-
новно по инфраструктурни и
енергийни проекти.

Пекин вече изгради два
атомни реактора в Пакистан и
ще строи още два. Китай има
голям интерес към пристанище-
то Гвадар, което при разширя-
ване на магистралата Карако-
рум може да свърже Китай с
Арабско море и Ормузкия про-
ток, през който минава 1/3 от
транспорта на петрол в света.

От Пакистан китайският
премиер се отправя към Евро-
па. В Швейцария ще продължи
преговорите за създаване на
зона за свободна търговия, а
след това ще посети Германия,
която е най-големият търговски
партньор на Пекин в Европа.

на хората, които са лишени
от добри условия на живот
за последните две години -
до 8.6 млн. души, или 14%
от населението, отбелязват
от института.

Семействата, които
влизат в графата на повече
от четири от деветте инди-
катора за бедност, се
смята, че са сериозно
лишени от добри условия
за живот. През 2012 г.
всеки пети не е имал
възможност да се отоплява
нормално, което е два пъти
повече от 2010 г. Процентът
на хората в семействата,
които не могат да си позво-
лят храна, богата на протеи-
ни като месото, е 16.6%

през 2012 г. от 12.4% през
2011 г. и 6.7% през 2010 г.
През 2012 г. повече от 50%
не са могли да си позволят
едноседмична ваканция,
като данните за южната
част на страната показват
69%.

Около 14.9 милиона
души, или 1/4, от 61-мили-
онното население на Италия
живеят в семейства, които
влизат в графата на три или
повече индикатора за
бедност. 57.6% от младите
хора, които са завършили
през последните три годи-
ни, работят, което е под
средните стойности за
Европа - 77.2%, посочва се
още в изследването.

ИИИИИ

Данъчна „амнистия”
за богатите турци

ТПрез тази година кипърската икономика може
да регистрира сериозен спад, който е резултат от
преструктурирането на банковата система, поис-
кано от Еврогрупата в замяна на отпуснатия кре-
дит. Това заяви министърът на финансите на ост-
ровната държава Харис Георгиадис, който не из-
ключи спадът да достигне цели 10%. “Да, това
може да бъде двуцифрена стойност. Според се-
гашните прогнози рецесията достига 8,7%. В усло-
вията на спад точното прогнозиране е невъзмож-
но, а двуцифрената стойност се доближава до
8,7%”, отбеляза финансовият министър.

По-рано агенция “Блумбърг”, позовавайки се на
говорителя на кипърското правителство Христос
Стилианидис, съобщи, че местната икономика
може да загуби цели 13% през текущата година
под натиска на строгите мерки за икономии и
необходимостта от преструктуриране на банките.

Преди отпускането на помощ за островната
държава Европейската комисия прогнозираше
спад на нейния БВП само с 3,5% през 2013.

Кипърската
икономика се свива
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 Честита награда! Първо разка-
жете, моля ви, за вашия научен колек-
тив в Пловдив, кое ви е особеното?

- Ние сме един оазис. Лаборато-
рията се състои от 7-8 човека щатни
към Института по органична химия. И
има още 7-8 души, назначени по
договор към едно малко предприя-
тие, което финансира и голяма част
от нашите изследвания. Така че ние
наистина правим връзката между
научните изследвания и приложени-
ето им, съответно - до крайния потре-
бител, до всички хора.

 Защо казвате, че сте оазис?
- Ами защото смятам, че не са много

учените у нас, поставени в съвсем нор-
мални условия, за да си вършим рабо-
тата и да работим пълноценно, да полу-
чаваме хубави резултати. Елате на мя-
сто, ще разберете за какво говоря. Вто-
ро - доброто е нашата връзка с бизне-
са, защото смятам, че науката трябва
да се прави в крайна сметка, за да
достига до хората и да им помага.

 По принцип нашата наука е
недостатъчно свързана с бизнеса,
бизнесът не я търси. Така ли е?

- Да, в по-голямата част наистина е
така, науката наистина е поставена в
условия да се прави заради самата
наука, без достатъчно приложение.
Надявам се наистина това нещо да се
промени. Тя работата е сложна, защо-
то, от една страна, бизнесът няма ин-
терес и възможности да инвестира
пари в науката, а, от друга страна,
може би и самите учени не са активни
в търсенето на връзки с бизнеса. Да се
надяваме, че нещата ще се променят.

 Как стана връзката при вас,
вие ли потърсихте фирмата, или тя
ви потърси?

- Всъщност нашата лаборатория е
създадена от проф. Христо Крачанов
през 1983 г. Тя е замислена и създаде-
на като център за разработване и транс-
фер на нови технологии в хранително-
вкусовата промишленост в Пловдив и в
района. През повечето време от създа-
ването й досега лабораторията е абсо-
лютно на самоиздръжка, т.е. ние живе-
ем от това, което работим. След проме-
ните, по-късно - през 2003-2004 г., про-
фесорът създава и частна фирма, която
продължава сега да издържа нашата
лаборатория финансово.

 Някои обаче смятат, че науч-
ните изследвания трябва да работят
само за икономиката, за бизнеса, как
гледате на тази обратна крайност?
Без фундаментална наука може ли да
се стига до нови технологии?

- Не, не може. За да се роди при-
ложна наука, не може без фундамен-
талната наука, това е изключено. Фун-
даменталната наука е основата,
върху която се създават приложни
решения. В днешно време вече тол-
кова много направления от науката
са развити до приложение, че е мно-
го важно да се подпомага приложна-
та наука, като обаче трябва да се
отделят средства и за нейната осно-
ва - фундаменталните изследвания.
Нашата лаборатория конкретно е
най-вече с приложна насоченост.

 Сега изведнаж се сещам, че при
вас всъщност са създадени техноло-
гията и соковете “Арония”, които се
продават в магазините.

- Да, тези сокове са много полез-
ни, качествени са, произвеждат се от
плодове. Хората не се сещат обикно-
вено и дори не знаят, че зад тях стои
огромна по обем научноизследова-
телска работа. Моята дисертация на-
пример беше посветена на аронията
и другите червени плодове. Смятам,

ГЛ.АС. Д-Р ПЕТКО ДЕНЕВ:

Хората трябва да
имат хляб, за да
мислят духовно
Никъде по света не правят наука без пари, само у нас
я правим, и то на високо ниво, казва изследователят,
получил голямата награда „Питагор” за млади учени

ПЕТЪР ДЕНЕВ е роден в Сливен през 1981 г. Семейството му се
премества във Велико Търново, където той учи в Природо-матема-
тическата гимназия. Завършва бакалавърска степен в ХТМУ в
София, започва работа в Лабораторията по биологично активни
вещества в Пловдив към Института по органична химия при БАН.
Женен е, през 2009 г. се ражда дъщеричката му Йоана. Преди два дни
Петър Денев стана един от двамата носители на голямата награда
“Питагор” за млади учени, която се присъжда от МОМН.

Интервю на Велиана ХРИСТОВА

Ùàñòèå å äà èìàø äîáðè
ó÷èòåëè è äà ñè ñïîìíÿø
çà òÿõ ñ áëàãîäàðíîñò

че по този начин нашите научни из-
следвания стигат до много хора.

 Голямата награда “Питагор”
означава, че сте постигнали вече
съществен успех в науката. Ще раз-
кажете ли поне накратко за изслед-
ванията си?

- Наградата е за научни постиже-
ния и оценява всъщност последните три
години от работата на всеки един кан-
дидат. В показателите се включват на-
учни публикации, цитати, участие в
проекти, актуалност на научните из-
следвания. Аз се занимавам конкретно
с изолиране, пречистване и характе-
ристика на биологично активни веще-
ства от растителни суровини - плодове,
зеленчуци, билки. Интересите ми са на-
сочени най-вече към определяне на ан-
тиоксидантната активност. Мисля, че
нашият колектив и аз свършихме най-
мащабното изследване на антиокси-
дантното действие на български суро-
вини - плодове, зеленчуци, билки, гъби.
До момента това нещо не беше праве-
но. И наистина се оказа, че някои от
българските плодове и билки са доста
по-ценни от тези, които са в останала-
та част на Европа. Това се дължи, ес-
тествено, на нашия климат, който бла-
гоприятства натрупването на полезни
за човека вещества в нашите плодове,
зеленчуци и билки. Друга част от из-
следванията ми е насочена към прило-
жението на аронията и други червени
плодове като суровина за функционал-
ни храни, т.е. храни, които действат
върху някои функционални системи в
организма ни. Имам и някои разработ-
ки, свързани с пречистването на тези
биологично активни вещества от чер-
вени плодове, т.е. с изолирането им в
пречистен вид, като след това биха
могли да се използват като хранител-
ни добавки във формата на таблетки.

‘
‘ Имате ли контакти с ваши ев-

ропейски колеги, които работят в
същата научна област?

- През 2006 и 2007 г. направих две
краткосрочни специализации в Инсти-
тута по биофизика към Чешката акаде-
мия на науките, които прераснаха в
изключително полезно сътрудничество.
Защото ние имахме подходящи суро-
вини, те имаха подходящи методи, ко-
ито усвоих и аз и някои от тях ги пре-
несох в нашата лаборатория в Плов-
див. И до ден-днешен това сътрудиче-
ство продължава. В петък се върнах от-
ново от Чехия, вече имаме десетина
съвместни публикации във водещи на-
учни списания с колегите там, така че
това е полезно и за нас, и за тях.

 Не поглеждате ли към работа
навън? Много от нашите млади учени
“изтичат” към други страни в търсе-
не на по-добри условия и заплащане.

- Да, заплащането на учените, вклю-
чително на младите, у нас е много нис-
ко. В нашата лаборатория положението
е малко по-добре заради съвместната
работа с фирма “Витанеа”. Но вярно е,
че в чужбина отношението към хората
на науката, включително към младите
учени, е много по-добро, отколкото е
тук. Всичко там изглежда доста по-доб-
ре и като заплати, и като осигуреност с
апаратура, и като условия за научна

работа. И особено като отношение към
учените. В България учените загубиха
голяма част от престижа, който са има-
ли в миналото. Аз дължа голяма част от
успехите си на това ползотворно сътруд-
ничество, което имам с колегите от
Чешката академия.

Но според мен най-добрият вари-
ант е човек да отиде на специализа-
ция може би половин година до годи-
на и половина, след това да се върне
тук. Поне аз разсъждавам така. Семей-
ството ми е тук, приятелите са ми тук,
детето ми е тук, което е на 4 годинки

- едно малко красиво момиченце, каз-
ва се Йоана. И всъщност посвещавам
моя научен успех и наградата “Пита-
гор” на моето семейство, на съпругата
ми. Не е лесно в днешно време да си
съпруга на млад учен. Благодаря им
горещо за това, че ме зареждат с мно-
го сили и увереност. Така че смятам, че
специализациите за един добър вари-
ант. Човек научава много нови неща,
нови методи в научната работа, раз-
ширява кръгозора си. Но поне аз съм
така устроен, че винаги искам да се
върна в България и да работя тук.

 Като имате предвид науката
в други страни, как оценявате ни-
вото й в България? Като качество
тя къде стои в света?

- Бих казал, че добрата наука на
Запад е по-разпространена, т.е. там
няма много голяма разлика между от-
делните лаборатории в институти и
университети. Тук, в България, добра
наука се прави само в няколко добре
утвърдени центрове, не навсякъде. Ос-
вен това има огромна разлика във фи-
нансирането в другите страни и тук.
Там наука без пари никой не прави. А
ние тук успяваме. Това, което видяхме
и чухме при връчването на наградите
“Питагор”, всичките тези хора, те наи-
стина са учени на световно равнище,
признати и цитирани в цял свят. Така

че съм категоричен - у нас имаме мно-
го добра наука, на добро ниво.

 В България напоследък си гово-
рим само за подслушване, за крадене,
за чалга, за опростачване. А май че
имаме неща, с които да се гордеем?

- Аз винаги съм се гордял с истори-
ята на страната ни. Винаги, когато съм
имал контакти с чужденци, съм се ста-
рал да им разкажа кои сме ние, да им
покажа. Особено с колегите от Чехия
- с тях ни свързват и Кирил и Методий.
Дори миналата седмица, когато бях в
Чехия, посетих изложба, посветена на
1150-ата годишнина от тяхната мисия
във Великоморавия. Нашата славна ис-
тория и многолетна култура наистина
са един добър повод хората у нас да
се гордеят. Смятам, че всичко остана-
ло е въпрос на много работа, на упор-
ство. Поне според мен човек с каквото
се е заел - аз например съм се заел
с наука, - трябва да дава всичко от
себе си, да не пести време и усилия и
нещата ще вървят към по-добро.

 Като казахте за Кирил и Ме-
тодий, какво е за вас 24 май? Какъв
празник е?

- Мисля, че хората първо трябва да
бъдат материално осигурени, за да
обърнат внимание на духовните неща.
За съжаление по-голямата част от
българските хора вие знаете как живеят,
в какви условия, в бедност, в какъв стрес.
Според мен голяма част от нашите праз-
ници са загубили съдържание, защото
излизат едни хора, говорят едни високо-
парни думи и после - нищо не се проме-
ня за хората. Затова тези думи са лише-
ни от съдържание. Денят 24 май обаче
си остава един хубав празник. Всъщност
мога да го оценя, като знам наистина
колко значимо е делото на Кирил и
Методий и на другите книжовници, кол-
ко много тези хора са направили за сла-
вяните и за Европа като цяло. А и вина-
ги си спомням за моите първи учителки
по химия г-жа Ганка Робова, лека й
пръст, и г-жа Виолета Петрова, които
ме запалиха по химията. Оказа се дори,
че между четиримата млади учени, но-
минирани за наградата “Питагор”, два-
ма сме от Природо-математическата
гимназия във Велико Търново, което е
един добър атестат за това училище.
Проф. Милка Кръстева от ХТМУ пък ме
насочи към днешната ми работа и така
се озовах в Пловдив при доц. Мария
Крачанова и проф. Кръстьо Крачанов,
където вече 10 години се занимавам с
това, за което казах. Мисля, че е щастие
човек да има добри учители, за които
си спомня с благодарност.

Снимка Мариета ТОМОВА
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Пазете гръбнака
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ХРИСТОВА

СВЕТОВЕН ДЕН ЗА ЗАЩИТА НА МОРСКИ-
ТЕ КОСТЕНУРКИ.

Отбелязва се от
2000 г. Костенурки-
те са едни от най-ста-
рите животни на пла-
нетата, съществува-
щи още от ерата на
динозаврите. Те са
влечуги от разред
Testudines (косте-
нурки), наричан също Chelonia, и имат харак-
терна черупка. Разпространени са навсякъде
с изключение на Антарктика. Има изцяло
сухоземни видове, обитаващи дори пустинни
области, както и водни представители, среща-
щи се в солени или сладки води. Размерите
варират от 11,5 см до 180 см, съответно с тегло
от няколко десетки грама до 590 кг.

ПРАЗНИК НА НАЦИОНАЛНАТА РАЗУЗНА-
ВАТЕЛНА СЛУЖБА. На този ден през 1947

г. се създава българ-
ското задгранично
разузнаване, което
функционира до края
на 1989 г. като струк-
тура в МВР. С указ на
Държавния съвет от 5
февруари 1990 г. се
създава Национална
разузнавателна служба. Със Закона за отбра-
ната и въоръжените сили, приет от 37-ото НС
(в сила от 28 февруари 1996 г.), НРС е вклю-
чена в състава на въоръжените сили. През
2002 г. с промени в закона НРС е извадена от
състава на въоръжените сили.

1848 - РАЖДА СЕ ОТО ЛИЛИЕНТАЛ, НЕМ-
СКИ АВИАТОР И ИЗОБРЕТАТЕЛ (УМИРА
1896 Г.).

Първият чо-
век, извършил
многократно
полети с лета-
телен апарат,
по-тежък от
въз-духа. Осъ-
ществява над
2000 полета
със собствени
планери. На 9
август 1896 г. при внезапен порив на вятъра кри-
лото на планера му се чупи на 17 м височина и
при падането Ото си счупва гръбнака. Умира на
следващия ден с думите: “Трябва да бъдат пра-
вени някои малки жертви!” Записките на Ото
Лилиентал служат за начална основа на експе-
риментите на братя Райт, извършили първия в
историята на човечеството контролиран полет с
моторен летателен апарат, по-тежък от въздуха.

1906 - УМИРА ХЕНРИК
ЮХАН ИБСЕН, НОРВЕЖКИ
ДРАМАТУРГ (Р. 1828 Г.). На-

ричан “баща на съвременната
драма”. Смятан за най-големия
норвежки автор и един от най-
значимите драматурзи на всич-
ки времена. Той е най-често по-
ставяният класически драма-
тург след Уилям Шекспир. Сред
най-популярните му творби са
“Стълбовете на обществото”, “Куклен дом”
(“Нора”), “Призраци”, “Обществен враг” и др.

1912 - В ЛОМ СЕ РАЖДА ЯНА ЯЗОВА, ПО-
ЕТЕСА И ПИСАТЕЛКА (УМИРА 1974 Г.).

Рожденото й име е Люба То-
дорова Ганчева. Наречена е
“дете чудо на българската ли-
тература”. Авторка на стихо-
сбирките “Язове”, “Бунт”,
“Кръстове”; на романите “Ана
Дюлгерова”, “Капитан”; на ис-
торическата драма “Последни-
ят езичник” и др. Историчес-
ката й трилогия “Балкани”,
включваща романите “Лев-
ски”, “Бенковски” и “Шипка”,
е епично платно на националноосвободител-
ното движение. Писателката нарича своя ро-
ман “Левски” “моята Библия”.

1944 - ЗАГИВА ДИЧО ПЕТРОВ, ОФИЦЕР
(Р. 1919 Г.). Роденият

в родопското с. Проглед
поручик от армията пре-
минава на страната на
партизаните по време на
съпротивителното дви-
жение. Става командир
на Войнишкия партизан-
ски батальон “Христо
Ботев”. Убит е при обкръ-
жаването и разгрома на отряда в битката при
с. Батулия. Посмъртно след Девети септември
е повишен във военно звание полковник.

Служебният кабинет
реши вчера да намали
двойно държавните гаран-
ции за студентските и док-
торантските кредити за
2014 г. За тази година
държавата e заделила
като гаранция за заемите
80,5 млн. лв., а догодина
ще даде само 40 млн. лв.

Въпросът в случая е
защо правителство, което
си отива, залага финансо-

ви параметри за бюджет
2014, който ще бъде на-
правен и ще се изпълнява
от друго правителство.
Самото намаляване на
гаранциите за кредитите
едва ли ще създаде про-
блем. По простата причи-
на, че студентите никак не
се натискат да задлъжня-
ват към банките, колкото
и трудно да е при тая кри-
за от родителския джоб да
се издържат и да си пла-
щат таксите към вузовете.
В крайна сметка заемите
един ден ще трябва да се
връщат, а кой гарантира
на младите висшисти, че
като хвърлят абсолвент-
ските шапки, няма да се
наредят сред онези вече
29,5% млади българи, ко-
ито не могат да си наме-
рят работа. Пък и 70% от
висшистите не работят по

специалността си, та отсе-
га студентите трудно мо-
гат да предвидят бъдеще-
то си в докараната до ико-
номически и трудов нон-
сенс България.

Да не говорим пък, че
голямата част от младите
хора са убедени, че тряб-
ва да напуснат страната
към по-добри дестинации
най-късно веднага след
дипломирането си. Или
поне не са сигурни, че
няма да я напуснат. Зато-
ва взимането на кредити,
които след това ще трябва
да се изплатят чрез труд в
България, не им е мечта.

Иначе когато в края на
януари т.г. правителството
на ГЕРБ увеличи държав-
ните гаранции на 80,5 млн.
лв., пиар акциите и хвал-
бите “ние се грижим за
студентите и за равния

достъп до образование”
нямаха край. Всъщност
ГЕРБ се изсили с креди-
тите от страх, че след като
вдигна тавана на студент-
ските такси до две трети
от норматива за
издръжка, ще си докара
някой хубав студентски
протест на жълтите паве-
та. И протестиращите
няма да благодарят на
Бойко като онези щастли-
ви прасета. Цялата им
работа на бившите власт-
ници беше такава - каз-
вай на черното бяло, пък
белким народът ти повяр-
ва. Намаляването сега ни
в клин, ни в ръкав, на га-
ранциите за догодина, по-
казва само колко сапунен
е бил балонът, с който
Бойко Борисов толкова
време се рееше на висо-
тата на величието си.

Малките и средни пред-
приятия са гръбнакът на
европейската икономика и
най-големият източник на
нови работни места и ико-
номически растеж. Факт.
Така би трябвало да е и у
нас, но за никого не е тай-
на, че през последните
години именно малките и
средни фирми пострадаха
най-сериозно от калпавата
или безотговорната прави-
телствена политика. Ясно е
на кое правителство. Това

също е факт. Какво най-
много гнети бизнеса? Мно-
гото тежки и недомислени
процедури, регламенти и
всевъзможни изсквания.
Бавното възстановяване на
ДДС-то и невъзможността
за приспадане на задълже-
нията на фирмите към хаз-
ната, когато същевремен-
но държавата или общини-
те им дължат и на тях. Ог-
ромен проблем за бизнеса
станаха неразплатените
задължения на държавата,
които заедно с икономиче-
ската криза са генератор

на гигантската междуфир-
мена задлъжнялост и фа-
лити. И т.н., и т.н.

Само за последните 4
години бяха загубени
400 000 работни места,
делът на безработицата
скочи от 5,6% на сто на
13,8% през март тази годи-
на, а смешният ръст на
икономиката, който беше
отчетен, не се дължи на
увеличено българско про-
изводство и означава само
едно - че иконимиката ни е
куха. Съюз “Произведено в
България” изпрати вчера

призив към 42-то Народно
събрание (стр. 6) с искане
да бъде създадено минис-
терство на малките и сред-
ните предприятия и пред-
приемачеството. Основани-
ето на организацията е
именно тежкото положе-
ние на малкия и средния
бизнес в страната. Дали
това ще е отделно минис-
терство, ресорен зам.-ми-
нистър или отговорен за
малките и средни фирми
правителствен преставител
- няма чак толкова голямо
значение. Във Франция на-

пример има държавен сек-
ретар, който отговаря за
малките и средни предпри-
ятия. Този държавен секре-
тар е представител на пра-
вителството, който е отго-
ворен за “особено важен
за обществото проблем”.
Трудностите за малкия и
среден бизнес у нас са
много голям и изключител-
но важен проблем. Крайно
време е държавата да се
опомни и да послуша биз-
неса, за да не се прекърши
окончателно гръбнакът на
икономиката ни.

АИДА
ПАНИКЯН

Напоследък, като се
заговори за липса на он-
колекарства, все си каз-
вам, че едни я забъркаха
кашата, други я сърбат,
колкото и да им е солена,
горчива или кисела.
Въпреки че преди повече
от 2 години управляващи-
те ни уверяваха колко ле-
сен ще е достъпът на бол-

ните от рак до лекарства,
във времето се оказа, че
нещата не са съвсем така.
Лекарства пак липсват и
често хората, които имат
какво да продадат, прода-
ват и купуват лекарства за
близките си от чужбина.
Явно и “подобрената”
преди 2 години схема не
е кой знае колко по-доб-
ра от предишната и това
не може да бъде скрито
дори от патетичната по-
ема, която пациентски ор-
ганизации посветиха пре-
ди няколко дни на Бойко
Борисов в знак на благо-
дарност “за всичко, което
е направил по време на
управлението на ГЕРБ”.

Резултатите са добре
известни - разходите на
касата за лекарства на-

раснаха драстично (с бли-
зо 1/3 през последната го-
дина), но нито лечението
на болните, нито удовле-
твореността им са се по-
добрили.

Остава голата истина:
реформите в здравеопаз-
ването, проведени от теж-
ките и не толкова тежки
ГЕРБ-ерски артилерии,
доведоха до днешната
липса на договори за ле-
карства за онкоболните.
Само да припомним, че
много скоро след законо-
дателните промени на
тежката артилерия в здра-
веопазването основната
мярка за поевтиняване на
лекарствата се провали:
от касата бяха пратили по-
кани до 146 фирми за до-
говаряне на отстъпки за

1784 лекарства, а получи-
ха отстъпка от цената
само на... 3! Общо взето,
масираните пиар акции за
поевтиняване на лекарст-
вата, чиито цени се бяха
качили неколкократно за-
ради лобистки интереси,
доведоха до изходното по-
ложение: болните про-
дължават да не получават
своевременно лекарства-
та си. На топа на устата
често остават лекарите, но
многобройните проблеми
в годините са ги научили
да надхитряват болестта,
като търсят алтернативни
схеми на лечение, за да
не връщат пациенти или
да бавят лечението им.

Само че колко биха
издържали без истинска
подкрепа от държавата?
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РАЗПРОСТРАНЯВА СЕ 
С ВЕСТНИК

В  рамките  на  проекта  RUSSIA  BEYOND  THE  HEADLINES

 NOTA BENE

НОВИНИ

Първият в историята на Въоръжените сили на 

Русия официален випуск на военни свещени-

ци в Москва вече е факт. Бяха обучени 15 

щатни помощник-командири по работа с вяр-

ващи военнослужещи от съединенията и во-

инските части. Целта на обучението бе усъ-

вършенстване на знанията за провеждане на 

професионална дейност непосредствено във 

войските. Учебният процес бе организиран в 

рамките на реализацията на възложеното от 

президента на Русия възраждане на институ-

цията на военното духовенство.

Предстои капитален ремонт на едно от основ-

ните туристически места на Москва – Общо-

руския изложбен център (ВВЦ), който по вре-

мето на СССР се наричаше Изложба на 

постиженията на народното стопанство. 

Кметството на Москва одобри реновацията 

на историческото място, а също така изграж-

дането на паркинги и търговски площи върху 

близо 700 хиляди кв. м. Ще бъдат построени 

океанариум, аквапарк, басейн, конгресна 

зала, изложбени павилиони, два хотела, пло-

щадки за ролери и скално катерене, кино и ня-

колко музея. За реконструкцията на една от 

основните забележителности на Москва ще 

са необходими 2 милиарда долара.

По заповед отгоре

Възродената изложба

Юрий
Совцов

РЕДАКТОР

З
а да станеш истински интернациона-

лист, без каквито и да е примеси, е 

трябвало да се родиш и израснеш в 

СССР. На огромната територия живе-

еха 150 народа. Общата територия, еднакви-

те радости и трудности с течение на времето 

все по-забележимо заличаваха националните 

различия. Работата даже стигна дотам, че 

КПСС на бърза ръка обяви, че се е зародил 

„съветски народ”. Аз, както и много други мои 

съотечественици, до самото разпадане на 

СССР не се замислях каква е моята нацио-

налност. Но веднъж (по времето на перестрой-

ката) един естонец ме нарече шовинист и екс-

плоататор само заради това, че съм руснак. 

„Чуй ме, казах му аз, но нали естонците жи-

веят много по-добре от руснаците, и то за смет-

ка на руските инвестиции. Кой от нас при това 

положение е експлоататор?” Не се разбрах-

ме тогава. След това империята се разпадна 

и изведнъж националният въпрос се изостри 

до такава степен, че заприлича на остър бръс-

нач. Или пък не беше изведнъж?  

Писателят Игор Волгин търси отговор на този 
въпрос на стр.6 

Как да ни 
наричат сега?

Най-голямото делово и 

политическо събитие в Русия – 

17-ят Петербургски 

международен икономически 

форум – ще се проведе между 

20 и 22 юни. 

“Русският Давос“-2013
Форум В Санкт Петербург ще се съберат водещи икономисти и бизнесмении

Санктпетер-

бургският 

международен 

икономически 

форум ще съ-

бере ключови 

представители 

от междуна-

родната биз-

нес общност 

Съветската армия напусна окончателно 

Афганистан на 15 февруари 1989 г.

Основен предмет на обсъжда-

не на „Руския Давос“ 2013 (по 

мащаби Петербургският меж-

дународен икономически 

форум (ПМИФ) може да се 

сравни именно с форума в 

Давос) ще е изключително ак-

туалната тема: „Перспективи 

пред глобалната икономика: 

време за решителни дейст-

вия“. Санктпетербургският 

международен икономически 

форум представлява една от 

ключовите платформи за об-

съждане на актуални иконо-

мически въпроси, от значение 

както за Русия, така и за меж-

дународната общност.

Особена значимост на тема-

та придава фактът, че през 

2013 г. Русия ще бъде предсе-

дател на Г-20. В програмата на 

форума през тази година ще 

влязат и въпроси от дискусии-

те на Г-20. В частност става 

дума за стимулиране на инвес-

тициите с цел ускоряване на 

икономическия ръст, управле-

ние на държавния дълг, ре-

форма на международната 

финансова система, устойчи-

во развитие на енергийните 

пазари и засилване на светов-

ната търговия. Планира се на 

форума да вземат участие 

канцлерът на Германия Анге-

ла Меркел и премиер-министъ-

рът на Холандия Марк Рюте.

Основен предмет на диску-

сиите на 17-тия ПМИФ ще са 

въпросите, които днес стоят 

пред много страни – за изход 

от стагнацията и за път за дос-

тигане на устойчив икономиче-

ски ръст. На сесиите, обедине-

ни от темата „Актуални 

глобални проблеми пред 

устойчивия икономически 

ръст“, ще се обсъждат основ-

ните фактори, които опреде-

лят развитието на световната 

икономика, както и мерките за 

стимулиране на устойчивия 

ръст. Форумът ще събере клю-

чови представители от между-

народната бизнес общност, по-

литическия и икономически 

световен елит, които ще ста-

нат герои на традиционния за 

ПМИФ цикъл от срещи „Бесе-

ди, променящи света“.

Други две не по-малко 

важни теми за обсъждане ще 

са „Русия в глобалното разви-

тие“ (направлението на разви-

тието на руската икономика и 

ролята на Русия в глобалния 

свят, с участието на предста-

вители на правителството на 

РФ) и „Новите катализатори на 

промените“, която ще бъде 

посветена на възможностите 

за използване на модерни тех-

нологии и иновационни подхо-

ди в решаването на задачи, 

които стоят пред икономиката 

и обществото. Освен това по 

време на ПМИФ ще се проведе 

и традиционната среща на 

върха на енергийните фирми.

През миналата година в 

ПМИФ взеха участие над 5347 

представители от бизнеса, в 

това число 157 директори на 

големи международни компа-

нии, и бяха подписани 84 спо-

разумения.

ИВАН САФРОНОВ, ЕЛЕНА ЧЕРНЕНКО
КОМЕРСАНТ

ЕВГЕНИЙ БАСМАНОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Готвейки се за предстоящото 

през 2014 г. изтегляне на 

войските от Афганистан,  НАТО 

реши да изучи опита на СССР и 

помоли Русия за съдействие.

НАТО реши да се поучи от 
опита на СССР в Афганистан

Изводи Интересът на Алианса към съветския опит е напълно оправдан

Представители на Алианса се 

обърнаха към Москва с молба 

да им предостави някои мате-

риали и анализ за изтеглянето 

на съветските войски от Афга-

нистан през 1989 г. Източник 

от Генералния щаб на Русия 

потвърди тази информация. 

Алиансът по-точно е проявил 

ведомство. – Ако тази инфор-

мация им помогне, това ще 

позволи да се укрепи диалогът 

между нас”.

Според руските експерти  

опитът на Москва предполага 

сериозна ориентация във въ-

трешната обстановка в стра-

ната. Според Наталия Ханова 

– експерт от Центъра за изуча-

ване на съвременния  Афга-

нистан, „Алиансът се обръща 

към опита на СССР, защото се 

опасява, че и сега ситуацията 

в Афганистан ще наподобява 

ситуацията след извеждането 

на съветските войски”.
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интерес към срещи с участни-

ците в онези събития и към 

съвместен анализ на някои до-

кументи на Министерството на 

отбраната. Както обясни събе-

седникът на „Комерсант”, 

НАТО има желание да сравни 

мобилизационните мощности 

на СССР в края на афганис-

танската кампания със своите, 

за да има „по-ясна картина” и 

„да разбере къде, кога и какви 

грешки са били направени то-

гава и в кой момент”. „ Няма ни-

какви причини да отказваме 

на нашите партньори – казва 

събеседникът ни от военното 
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Четвърто летище
Авиоекспертите стигнаха до 

извода, че столицата не може 

да мине без четвърто летище. 

Пределът на пропускателна-

та способност ще бъде дос-

тигнат, когато през Москва 

започнат да летят 90 милиона 

пътника годишно (в момента 

летят почти 60 милиона). Оч-

аква се до 2030 г. техния брой 

да достигне 179 милиона. Чет-

въртото летище трябва да за-

работи от 2025 – 2027 г., за да 

не се изпадне в транспортен 

колапс.

Тяло за таблета
За смартфоните и таблетите, 

които неизбежно остаряват и 

се заменят с по-нови модели, 

бе измислено неочаквано 

приложение: те ще бъдат сме-

няеми „мозъци“ за персонал-

ни роботи. 

В Международния музей на 

космонавтиката в Москва 

бяха представени два типа 

подобни устройства с промен-

лив интелект, които бързо 

могат да се превърнат в по-

мощници в човешкия бит.

ДЕТАЙЛИ

Коя кола е луксозна
Определена е цената, над 

която автомобилът ще се 

счита не само за средство за 

придвижване, но и за лукс – 

пет милиона рубли.

Автомобил с такава цена 

вече се отнася към високия 

клас и се облага с по-висок 

транспортен данък. Тази 

норма е предвидена в прави-

телствен законопроект, 

който е внесен в Думата. За 

колите, струващи 10 милиона 

и нагоре, данъците ще са зна-

чително по-високи.

Не космически 
заплати
Правителството утвърди за-

платите на руските космона-

вти. В зависимост от длъж-

ността и „статута“ те ще 

получават от 61 до 88 хиляди 

рубли на месец. Вярно, пред-

виждат се и премии. Повече 

от тях печелят не само техни-

те американски колеги, но 

дори руските пилоти. В съвет-

ските времена космонавтите 

бяха по-добре обезпечени, 

отколкото средният съветски 

гражданин.

ЧУЖДИТЕ МЕДИИ ЗА РУСИЯ

ТОВА ДОБРО ЛИ Е, ИЛИ 
ЗЛО?
САЩ

В руските медии и в интернет-

обществото се развихри остра 

дискусия: какво представля-

ва ювеналната юстиция – то-

ва добро ли е, или зло? Под-

дръжниците й твърдяха, че 

при прилагането й става ду-

ма за единични случаи и че в 

руската действителност е ну-

жен допълнителен контрол над 

безопасността на децата. Про-

тивниците й смятаха, че тази 

юстиция в Русия е придобила 

много по-твърда форма, от-

колкото в САЩ и Европа. 

МОСКВА ОТГОВАРЯ НА 
КРИТИКАТА
ШВЕЙЦАРИЯ

Русия внесе втория си доклад 

в съвета на ООН по правата на 

човека. Според думите на ру-

ския правосъден министър Алек-

сандър Коновалов ситуацията в 

страната не е идеална, обаче за 

разлика от всички други държа-

ви тя е насочена към засилване 

на мерките за защита на пра-

вата на човека. Представителят 

на Москва отбеляза освен то-

ва многото нови придобивки в 

страната му в тази сфера и по-

точно –  облекченията в закона 

за политическите партии. 

ЯПОНСКИТЕ ЖЕРТВИ НА 
СТАЛИНСКИТЕ РЕПРЕСИИ
ЯПОНИЯ

От материалите, които е публи-

кувала организацията по пра-

вата на човека в Русия „Ме-

мориал”, стана известно, че по 

време на чистката, която съвет-

ският диктатор Сталин е напра-

вил през втората половина на 

тридесетте години на 20 век, 

са били осъдени на разстрел 

четирима японци, които са жи-

веели по това време в Съвет-

ския съюз. Според сведенията 

на специалистите документално 

потвърденият брой на репреси-

раните японци е достигнал 26.

ВЗРИВОВЕТЕ В БОСТЪН И 
ДОВЕРИЕТО
САЩ

Нивото на недоверието между 

Русия и САЩ спада. 

Това може да се предположи от 

последните събития в разслед-

ването на взривовете в Бостън. 

„ Виждаме, че Русия ни предава 

информацията, с която разпо-

лага, а също така явно се подо-

брява климатът в отношенията 

между двете страни (например 

телефонните разговори на Пу-

тин с Обама) – казва Марк Га-

леоти, експерт в областта на 

руско-американското сътруд-

ничество.

КОЙ ГОВОРИ ЗА МОРАЛА НА 
РУСКИТЕ ГРАЖДАНИ
ПОЛША

Ярък пример за това е журна-

листката Маша Гесен – една 

от водачките на антипутинова-

та опозиция: лесбийка, която за 

разлика от френските полити-

ци смята, че за да се ликвиди-

ра лицемерието в обществото, 

трябва да се унищожи бракът. 

Щом като първите личности на 

дисидентското движение са ка-

то Гесен, не би трябвало да оч-

акваме, че то ще получи някаква 

подкрепа. Известно е, че Путин 

призовава да се уважават тра-

диционните морални норми.

Страницата е подготовена от екип на „Русия и България”

ДАРЯ ГОНСАЛЕС
РУСИЯ И  БЪЛГАРИЯ

Генералният директор на лятната 

универсиада през 2013 г. 

Владимир Леонов разказа как се 

променя столицата на Татарстан.

Древният град 
видимо се подмлади

„Смятам се за 
патриот“

Събитие Казан очаква Универсиада

 Има ли много желаещи да ви по-
магат за провеждането на Уни-
версиадата?
Интересното е, че се събраха 

доста хора, готови безвъз-

мездно да се занимават с тази 

несъмнено благородна дей-

ност. Повече от 50 хиляди 

души от 45 страни изявиха же-

лание да бъдат доброволци.

Казан получи 29 нови спортни съоръжения

НИКОЛАЙ ИВАНОВ
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Столичните власти смятат, че 

проектът, който позволява да се 

провеждат митинги на до 2 

хиляди души, ще създаде нова 

градска култура на протестни 

действия. 

„Хайд 
парковете“ 
заработиха

Трибуна Новите места за протестни акции побират 2 хиляди демонстранти

Първият от тях започна да 

функционира в московския 

Парк „Горки“, вторият отвори 

врати в „Соколники“.

Желаещите да проведат 

свой митинг в някой от тези 

„хайд паркове“ трябва да по-

дадат заявка, като попълнят 

формулярите на сайтовете на 

парковете или като подадат 

писмено заявление до съот-

ветната дирекция на парка – 

това трябва да бъде сторено 

не по-рано от 15 и не по-късно 

от 3 дена преди провеждане-

то на мероприятието.

Двете площадки събират до 

2000 души. Разрешено е про-

веждането на мероприятия от 

7.00 до 22.00 ч. На въпроса 

кого най-много биха желали да 

видят в „хайд парка“, от дирек-

цията на парк „Горки“ отгово-

риха: „През лятото паркът се 

посещава ежедневно от 20 до 

100 хиляди души. Паркът е об-

ществено място, отворено за 

абсолютно всички“. 

Това, че няма да има ограни-

чения в тематиката на меро-

приятията, се потвърждава и 

от московските чиновници. Те 

са готови да видят в парка и 

ЛГБТ активисти и национали-

сти, но при условие, че не се 

нарушават законите на Мос-

ква и на Русия. В общи линии в 

кметството не крият, че нали-

чието на тези две постоянни 

площадки ще облекчи живота 

на чиновниците, принудени да 

водят дълги преговори с опо-

зицията относно мястото на 

провеждане на поредния ми-

тинг.  

Опозиционерите не споде-

лят умилителното настроение 

на московското кметство. 

Още в самото начало на проек-

та много от тях казаха, че по 

този начин властите искат да 

натикат уличните протести в 

резерват. Мнението на опози-

цията е, че като създават 

„хайд паркове“ в Москва, вла-

стите подменят понятията. 

„Властите силно се заблужда-

ват, като смятат, че Хайд парк 

в Лондон е място за масови по-

В „хайд парковете“ има право на живот която и да е гледна точка, включително и най-екзотичната

литически мероприятия. Там 

шествията се провеждат на 

всяко място, на което могат да 

минат хора. И там Хайд парк 

не е политическа площадка, а 

място, на което хората отиват, 

за да разказват за своите про-

блеми и да бръщолевят вся-

какви глупости“, казва лиде-

рът на „Другата Русия“ Едуард 

Лимонов. 

Съгласно руското законода-

телство организаторите на ма-

сово публично мероприятие са 

длъжни да уведомят за своите 

намерения местната власт и 

да съгласуват с нея детайли-

те на предстоящата акция. 

През лятото на 2012 г., след 

масовите манифестации на 

опозицията, бяха приети по-

правки към закона за митин-

гите, които увеличиха значи-

телно санкциите за неговото 

нарушаване. Десетки пъти 

бяха увеличени глобите за на-

рушения при провеждане на 

митинги. Въведено бе и нака-

зание за организиране на ма-

сови мероприятия без разре-

шение, ако това е довело до 

нарушаване на реда.

Какво  се промени в Казан  в на-
вечерието на  спортните събития, 
на които градът е домакин? 
Нашият древен град видимо 

се подмлади и освежи. Благо-

дарение на Универсиадата 

Казан получи нови 29 уникал-

ни спортни съоръжения, в 

които вече кипи живот. Тук 

децата правят първи стъпки в 

спорта, провеждат се занятия 

по физкултура, кръжоци. А да 

вземем Селото на Универсиа-

дата, където ще отседнат 

спортистите. Това е, смятайте, 

вече готов студентски град за 

13,5 хиляди души, който няма 

аналог в Русия. В града значи-

телно се разрасна хотелиер-

ската мрежа и сега за туристи-

те, които посещават Казан, 

има много голям избор – от 

стаи ниска категория до лични 

апартаменти. Решен е пробле-

мът, който съществуваше с 

десетилетия – пренатоваре-

ният жп възел. С въвеждане-

то в експлоатация на новия 

терминал Международното 

летище „Казан“ получи въз-

можността да приема самоле-

ти от всички типове и да об-

служва огромен пътникопоток. 

Градът ще бъде спасен от ав-

томобилните задръствания с 

помощта на нови пътни възли, 

естакади и паркинги...

По данни на Фонд „Обществе-

но мнение“, за „пълноценни“ 

патриоти в Русия се смятат 64 

процента от руснаците. 

При това само една пета от 

руснаците са убедени, че като 

„пълноценни патриоти“  могат 

да бъдат посочени повечето 

им съотечественици. 

Какъв трябва да бъде па-

триотът? Според руснаците 

истинският патриот има право 

да критикува властта, може 

да не знае химна и повече да 

обича чуждата литература, от-

колкото родната, но при това 

е длъжен да познава история-

та на страната,  да обича род-

ната природа, да служи в ар-

мият и да ходи редовно да гла-

сува при избори.

КАКВО 
ВЛИЯНИЕ ВЪРХУ 
ЕКОЛОГИЯТА НА 
БЪЛГАРСКОТО 
ЧЕРНОМОРИЕ 
МОЖЕ ДА ОКАЖЕ 
ГАЗОПРОВОДЪТ 
«ЮЖЕН ПОТОК»?
СПОДЕЛЕТЕ 
МНЕНИЕТО 
СИ С НАС НА 
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СТРАТЕГИЯ ОТ ОБАМА: 
„ДВАТА ПРЪСТЕНА”

Алексей 
Кудрин

ИКОНОМИСТ
Сергей 

Рогов
АКАДЕМИК

Андрей
Максимов,

ПИСАТЕЛ

Р
усия отчаяно се нуждае 

от простота и предви-

димост в икономиче-

ската политика. Пара-

докс е, че това е добра новина, 

колкото и скучно да звучи тя. 

Старият икономически модел, 

основан на парите от износа 

на въглеводороди и годишен 

ръст на бюджетните разходи 

с 20-40%, не осигурява необ-

ходимия темп на растеж.

Преследваният нов модел 

не се изчерпва с насочване на 

търсенето с едни или други 

„оригинални“ методи, а в ба-

налното повишаване на кон-

курентоспособността и ка-

чеството на извършваните 

дейности и услуги; повишава-

не ефективността на инвес-

тициите, гарантирани с нама-

ляването на рисковете в ру-

ската икономика; намалява-

не на лихвите (чрез по-ниска 

инфлация). 

Прост, но не по-малко за-

дължителен принцип на ико-

номическата политика (под-

чертавам, икономическата, а 

не бюджетната) е ръстът на 

приходите да не бъде изпре-

варен от ръста на разходите 

в реално изражение. Но в 

сравнение с периода преди 

кризата от 2008 година през 

изминалата година приходи-

те са се увеличили с 3,5%, а 

разходите – с 27%. За бизне-

са, включително и за инвести-

ционните банки, този дисба-

ланс означава неизбежно 

последващо нарастване на 

дълга или на данъците. Цени-

те на петрола в средносрочен 

план ще намаляват, и тогава 

ще се изясни логиката на въ-

веденото от правителството 

фискално правило. Но започ-

налите разговори за неговата 

ревизия подкопават довери-

ето в бизнеса, който подкре-

пи въвеждането му. Аз често 

Авторът ръководи  Комитета 
за граждански инициативи

Авторът е  известен писател и 
тв журналист

Сергей Рогов – академик от 
Руската академия на науките

ПРИХОДИ И 
РАЗХОДИ

се срещам с инвестиционни 

банкери и виждам, че едни от 

най-големите им опасения са 

свързани с облекчаването на 

парично-кредитната полити-

ка (ПКП), ревизирането на 

фискалното правило и непос-

тигането на целите във връз-

ка с овладяването на инфла-

цията.

В рамките на „иновацион-

ния“ и „форсирания“ вариант 

правителството очаква през 

2030 г. значително облекча-

ване на ПКП и ръст на бю-

джетните разходи, както и 

увеличаване на валутните ре-

зерви в злато, което изключ-

ва провеждането на политика 

на инфлационно таргетиране. 

Излиза, че правителството 

одобрява прогнозата за отмя-

на на политиката на таргети-

ране, въпреки че тя е в преро-

гативите на централната 

банка. Това всъщност означа-

ва, че определена политика 

не е зададена и компаниите 

трябва да залагат съответни-

те рискове в своите планове.

Бизнес климатът – това не е 

само икономика. Законода-

телно приетите ограничения 

за обществения и политиче-

ския живот навяват у активна-

та предприемаческа класа 

усещането за връщане към съ-

ветската епоха в най-лошото 

й проявление. Ситуацията с 

НПО се възприема като закач-

ка с гражданското общество. 

Но за инвестиции и иновации 

ние разчитаме именно на тази 

категория хора.

Завоят в политиката трябва 

да бъде ясно планиран. И тъй 

като става дума не за рутинна 

дейност, а за повишаване на 

качеството, необходимо е да 

се формира голяма група от 

държавни ръководители, 

които да се ръководят не само 

от идеята за оцеляването си 

като апаратчици.

З
а последното десети-

летие делът на САЩ в 

световния БВП спадна 

от 23% до 18%, дока-

то делът на КНР нарасна от 10 

% на 15%. Ако китайският 

модел на икономическо разви-

тие не навлезе в задънена 

улица, до края на това десети-

летие КНР ще настигне САЩ 

по БВП, а в средата на този 

век БВП на Китай по обме-

нен курс ще надвишава 

двойно американския.

Според признанията на 

съветника на американ-

ския президент по нацио-

налната сигурност Том До-

нилън изводът, до който стиг-

нали в Белия дом, е че Трансти-

хоокеанското партньорство 

(ТТП) ще спаси положението в 

САЩ. Именно на тази база Ва-

шингтон възнамерява да от-

крие регионална зона за сво-

бодна търговия в Азиатско-Ти-

хоокеанския регион (АТР).

При успешно създаване на 

ТТП делът на САЩ ще пред-

ставлява три четвърти от 

общия БВП на страните членки 

в партньорството. 

Междувременно ТТП се 

явява алтернатива на налага-

ната от Пекин схема АСЕАН+3 

(регионална икономическа ко-

алиция между Китай, Япония, 

Южна Корея и страните от 

АСЕАН). След присъединява-

нето на Индия, Австралия и 

Нова Зеландия групата е раз-

ширена до АСЕАН+6.

Доминираща роля в този 

икономически алианс трябва 

да играе Китай с население 

над 1 млрд. жители и БВП от 17 

трлн. долара, като на него ще 

се пада половината от БВП на 

16 страни членки.

По този начин в АТР се раз-

гръща остра геоикономическа 

Н
ие можем с пяна на 

уста да спорим, дали 

е достоен един или 

друг депутат да въз-

глави една или друга комисия 

в Държавната дума, но нада-

ли някой от нас би могъл да 

назове имена на съвременни 

композитори, чиито произве-

дения се изпълняват, да 

речем, в консерваторията. Му-

зиката е многолика. Но така 

става, че тя все по-често ни 

показва само едно от своите 

лица – на поп музиката. Не, 

ции – Транстихоокеанското и 

Трансатлантическото парт-

ньорство, които днес обхващат 

20% от световното население 

и притежават 65% от глобал-

ния БВП и почти 70% от све-

товния износ. На този фон 

Китай изглежда доста скромно 

с неговите 19% население и 

15,8% БВП. 

Експертите твърдят, че след 

20 години Китай ще изпревари 

САЩ не само по БВП, но и с во-

енния си бюджет, което ще го 

превърне в „истински, равнос-

тоен по сила конкурент“. Пен-

тагонът вече обяви премества-

нето на центъра на американ-

ската военна политика в АТР. 

Във Вашингтон открито се го-

вори за ТАП като за „икономи-

ческа НАТО“.

Бюджетът за отбрана на 

страните от ТАП (т.е. САЩ и 

европейските членове на 

НАТО) ще съставлява около 

60% от световните военни раз-

ходи.  Ако прибавим и тихооке-

анските съюзници на САЩ, 

размерът му ще надхвърли 

65%. 

Засега Вашингтон не отпра-

вя покана към Москва да се 

включи в тези две огромни ко-

алиции. Китай също не прикан-

ва Русия да се присъедини към 

всеобщото регионално иконо-

мическо  партньорство 

(АСЕАН+6). 

Въпреки че Русия, както и 

САЩ, има излаз на Атлантиче-

ския и Тихия океан, Москва не 

присъства в западните и източ-

ните процеси на интеграция. 

Трябва да се търси изход от 

тази ситуация. Благодарение 

на географското си положение 

Русия може да стане свързва-

що континентално звено за ти-

хоокеанската и евроатланти-

ческата интеграция.

МОЛЯ, НЕ ПРЕЧЕТЕ: НЕКА МУЗИКАТА СВИРИ!
аз нямам нищо против поп му-

зиката, както се казва: ако се 

слуша музика, то някой има 

нужда от това... Музиката все 

пак има много, много лица... 

Някои лица, различни от поп 

музикалното, може рядко да 

се видят по канал „Култура“. 

Само това... Кой и кога е 

решил, че класическата музи-

ка не е интересна на хората, 

нямам идея. В някои държа-

ви има цели канали, посвете-

ни на сериозната музика, а при 

нас няма. 

Спортни – има, за времето – 

заповядайте, автомобилни – 

колкото душа ви иска, за поп 

музика или шансони – пълно, 

даже се появи канал, посве-

тен на театъра. Включвай са-

телита и гледай. Само класи-

ческата музика в духовно из-

висената Русия не е удостое-

на с канал. 

Междувременно, един от 

най-великите музиканти Ва-

лерий Гергиев каза, че му е 

много по-интересно да пътува 

с оркестъра си из Русия, от-

колкото в чужбина. Хората се 

тълпят на концертите на кла-

сическа музика! Много мои 

приятели музиканти ми казаха 

същото: хора на различна въз-

раст – на различна, обърнете 

внимание! – ходят на концерти 

на класическа музика, за да 

мислят за живота и душата си. 

Хората са готови да плащат, 

за да чуят най-големите музи-

кални гении – Бетовен, Моца-

рт, Чайковски, Шопен... Но из-

веднъж се сблъскваме с про-

блем: няма достатъчно добри 

зали, които да са приспособе-

ни за слушането на хубава му-

зика. 

При нас се купуват футбо-

листи за милиони долари… А 

ако помагаме на футбола, 

значи трябва да ударим едно 

рамо и на музиката. Във 

всеки голям град трябва да 

бъде построена съвременна 

концертна зала. Уви, невина-

ги успяваме да разберем, че 

музиката е необходима на хо-

рата в не по-малка степен от 

стадионите.

Ето къде е проблемът, гос-

пожо Музика: някои от нас 

искат да се научат от Вас да 

живеят хармонично, а други 

не. Ех, да можем да доживе-

ем до времето, когато страна-

та ми ще бъде наречена Дом 

на музиката, Дом на хармони-

ята! Нима това съвсем не е 

възможно? Днес можем да 

наречем нашия голям дом 

Русия с различни имена, но в 

никакъв случай не Дом на му-

зиката. А в крайна сметка 

главното, което ни липсва на 

всички нас в живота, е хармо-

нията. Ако всеки от нас не се 

страхува да се учи от класи-

ческата музика и повече 

мисли за това, как да постиг-

не хармония в собствената си 

душа, може би бихме живели 

по-добре? Само недейте да 

казвате, че това е невъзмож-

но. А вие пробвахте ли? – бих 

искал да попитам недоверчи-

вите. Може би, привличането 

на хората към класиката се 

обяснява именно с това жела-

ние (често подсъзнателно) да 

постигнат хармония вътре в 

себе си.

и геополитическа конкуренция 

между САЩ и КНР.

Новата стратегия на САЩ 

обаче не се отнася само до 

АТР. Приоритет на втората ад-

министрация на Обама освен 

създаването на ТПП е изграж-

дането на друго –  Трансатлан-

тическо партньорство (ТАП).

Тъй като през последните 

години процесът на глобализа-

ция забуксува, администраци-

ята на Обама се фокусира 

върху формирането на вза-

имосвързани регионални ико-

номически блокове, които да 

обединят повечето развити де-

мократични страни в Северна 

Америка, Европа и АТР. Бели-

ят дом разчита да приключи 

със създаването на ТАП и ТТП 

преди края на втория мандат 

на Обама.

Така Обама възнамерява да 

постави САЩ начело на двата 

„пръстена“, двете гигантски ре-

гионални икономически коали-
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Министърът на енергетиката 

на Русия Александър 

Новак и еврокомисарят по 

енергетиката Гюнтер Йотингер 

подписаха “пътната карта” за 

енергийно сътрудничество.

„Пътната 
карта“ е 
готова. Но 
има нюанси

Диалог Русия и ЕС се договориха за създаването на общ енергиен пазар до 2050 година

Андрей
 Иляшенко
ПОЛИТОЛОГ

шението на Пентагона по 

никакъв начин не е свързано с 

Русия. Вярно, коментарът на 

анонимен представител на 

Белия Дом, цитиран от „Ню 

Йорк таймс“, звучи по-меко: 

„Ако от това решение Русия по-

лучава някои допълнителни 

преимущества, нека така да 

бъде. Но не това е водещото“.

Във всеки случай взетото 

решение за Европа е в съот-

ветствие с конкретните иска-

ния на Москва да не се разпо-

лагат бойни средства на ПРО 

близо до нейните граници.  

Стивън Пфайфър от Бруклин-

ския институт заяви, че „вече 

нищо не застрашава руските 

ракети“. Въпреки това за про-

бив в проточилата се кон-

фронтация между Москва и 

Вашингтон по въпросите на 

ПРО това явно не е достатъч-

но. Заместник-министърът на 

външните работи Сергей Ряб-

ков, коментирайки изявления 

от Вашингтон, отбеляза, че 

елементите на ПРО на САЩ, 

които по план трябва да бъдат 

разгърнати в Европа в рамки-

те на първите три етапа от раз-

гръщането на ЕвроПРО, имат 

висока мобилност. „Те ще 

бъдат разположени на кораби, 

които могат да преминават от 

една акватория в друга в тече-

ние на няколко дни. Наземни-

те комплекси също могат да 

бъдат мобилни“, уточнява ди-

пломатът. Тоест заплахата се 

запазва. Както и преди, Мос-

ква желае „нещата да вървят 

към подписването на юриди-

чески обвързващи договоре-

ности, които да гарантират, че 

не всички елементи от систе-

мата за ПРО на САЩ ще бъдат 

насочени срещу руските стра-

тегически ядрени сили“...

Това решение на САЩ съз-

дава предпоставки, най-мал-

кото психологически, за 

рестарт на диалога за ПРО, 

който трови атмосферата на 

двустранните отношения. 

О
тказът от разпола-

гане на американ-

ските противоракет-

н и  к о м п л е к с и 

трудно може да се разглеж-

да по друг начин, освен като 

сигнал към Москва: САЩ 

могат да коригират своите 

планове за ЕвроПРО, които 

така дразнят Кремъл. Но ос-

нования за оптимизъм може 

да има само при постигане 

на конкретни договорености 

в областта на противоракет-

ната отбрана. Ръководителят 

на Пентагона Чък Хейгъл 

заяви, че акцентът в плано-

вете за разгръщане на ПРО 

се измества от Европа в Азия. 

Що се отнася до Европа, то 

САЩ се отказват от четвър-

тия етап на проекта, който 

всъщност предизвика и ос-

новните възражения на Мос-

ква. Вече не се предвижда 

в Полша, покрай границите 

с Русия, да бъдат разполо-

жени ракетите-прихващачи 

SM3-IIB, които могат да по-

разят руските междуконти-

нентални ракети.

Остава впечатлението, че 

това е крачка към сближава-

нето с Русия, която искаше 

да не бъдат застрашени ней-

ните ракети, което от своя 

страна да създаде възмож-

ността да бъде нарушен стра-

тегическия паритет със САЩ 

и да доведе до нова надпре-

вара във въоръжаването. 

Но... Официалният предста-

вител на американското во-

енно ведомство заяви, че ре-

АВТОРИТЕТНО  МНЕНИЕ

ПРО в Европа: 
нов рунд? 

Авторът е политически  наблю-
дател

" 
Погледнете на картата, – 

казваше ми един чужде-

нец, нима е възможно да 

не усещаме, че Русия притиска с 

цялата си маса, като надвиснал 

облак“... Да, натиск от картата 

действително има, но къде е той 

в действителност, в какво и кога 

се е изразявал?“

" 
За да се промени си-

туацията, трябва да се 

използват реалните 

предимства и възможности, с 

които разполагат и Русия, и ЕС. 

Тогава действително би се по-

лучил органичен синтез на двете 

икономики – класическата, 

утвърдената – на ЕС, и новораз-

виващата се – на Русия“. 

" 
На Европа й  предстои 

да се откаже от изкуст-

вено насаждания страх 

от това, че „руснаците идват“. 

Процесът на икономическа ин-

теграция на Русия в системата 

на обновения ЕС ще позволи на 

страните да преодолеят кризата 

на доверието един на друг.“

ЦИТАТЫ

Николай
Данилевски

Владимир
Путин

Сергей
Лавров

ФИЛОСОФ

ПРЕЗИДЕНТ  НА РУСИЯ

МИНИСТЪР НА ВЪНШНИТЕ РАБОТИ

Министър Александър Новак подписва “пътната карта”

“Северен поток” стана неразделна част от европейската икономика

Стратегическата цел е към 

средата на 21 век да се по-

строи „паневропейско енер-

гийно пространство” с вза-

имосвързана инфраструктура 

и отворени, конкурентни паза-

ри – гласи „пътната карта”. До 

2050 г. ЕС и Русия трябва да 

сближат енергийните си зако-

нодателства, да стиковат 

енергийните системи и пазари-

те на електроенергия, да от-

странят препятствията в неф-

тения сектор.

Най-обемната част от доку-

мента разглежда търговията с 

газ. 70% от руските доставки 

на газ отиват за Европа. „Кар-

тата“ предписва на ЕС да ин-

формира Русия за промените 

в търсенето на газ и мерките 

по съкращаване използването 

на въглеводороди. Това ще 

позволи на Русия да избегне 

инвестирането в евентуално 

неликвидни активи.

Основният проблем на енер-

гийните отношения с ЕС е Тре-

тият енергиен пакет. Един от 

основните му принципи е пре-

доставянето на еднакъв дос-

тъп до инфраструктурата. 

Доставчикът е длъжен да про-

даде транспортните мощно-

сти, да възложи управлението 

им на независим оператор или 

да гарантира на другите игра-

чи достъп до 50% от мощно-

стите. Русия иска да получи 

специален статут по проекти-

те на „Газпром” – „Северен 

поток” с разклоненията NEL и 

OPAL и непостроения още 

„Южен поток”. Тръбопроводът 

минава през територията на 

две и повече страни и може да 

претендира за някои отстъп-

ки, твърди представителят на 

еврокомисаря по енергетика-

та Никол Бокщалер, за което 

може да бъде постигнато дву-

странно споразумение, но 

страната-членка на ЕС трябва 

да съгласува тези отстъпки с 

Европейската комисия. Русия 

предложи Северен и Южен 

поток да получат статут на 

„проекти от взаимен интерес”, 

което ще уреди монопола на 

„Газпром” върху транспортира-

нето на газ по тях. 

Третият пакет – това е зако-

нодателството на ЕС и Русия 

може единствено да обсъжда 

двустранно отделни негови ас-

пекти „в гъвкави рамки”, пред-

видени по закон – отбелязва 

експерт, приближен до евро-

пейската делегация.

„Картата” съдържа предпи-

сание „за осигуряване на под-

крепа на големите проекти в 

газовата инфраструктура, 

които страните признават 

като проекти от взаимен инте-

рес“ до 2020 г., сближаване ре-

гулирането на пазарите до 

2030 г. и премахване на всички 

препятствия до 2050 г. Европа 

разчита на насрещни дейст-

вия, пояснява експертът – 

енергийният пазар на Русия 

трябва да стане по-отворен. 

Това се съдържа и в „пътна-

та карта”: ЕС е „заинтересован 

секторът по проучване и доби-

ване (на газ ) да работи в меж-

дународна конкурентна 

среда”. 

Директорът на Фонда за на-

ционална енергийна безопас-

ност Константина Симонов е 

на друго мнение: енергийният 

диалог между Русия и ЕС стиг-

на до задънена улица и „карта-

та“ го потвърждава, тя не на-

лага задължения, а реалните 

действия противоречат на де-

кларациите – ЕК отказа да 

включи „Южен поток” в списъ-

ка с приоритетните проекти. 

Сближаването на регулатор-

ните режими означава за ЕС 

отмяна на монопола на „Газ-

пром” върху износа, което 

няма да закъснее – обобщава 

той.

„Мои приятели са славяни“
26-годишната рускиня Екате-

рина Ксенофонтова е завър-

шила факултета по журналис-

тика към МГУ, работила е в го-

ляма издателска къща в Мос-

ква и е заминала в Стокхолм 

да следва в Кралския техноло-

гичен институт, където изуча-

ва медиен мениджмънт.

Защо се спряхте на  този инсти-
тут?
Кралският технологичен ин-

ститут е един от най-големите 

ВУЗ-ове в Скандинавия и един 

от водещите технически уни-

верситети в Европа. Именно 

от тук в средата на миналия 

век е започнало излъчването 

на телевизия в Швеция, което 

е и моята тема.

Трудни  ли  бяха  кандидат-сту-
дентските изпити?

Нямаше изпити – просто тряб-

ваше да изпратя до приемната 

комисия мотивационно писмо, 

резюме, характеристика от ра-

ботата, плюс портфолио с мои 

работи като редактор на сайт: 

текст, дизайн, илюстрации.

 Трудно ли е да се следва в  КТУ?
В сравнение с МГУ тук ми е по-

леко. Възможно е да се дължи 

на факта, че съм по-голяма и 

вече зная как да уча.

Как премина адаптацията към 
живота в  друга страна?
Справих се доста добре със 

стреса от преместването. Ле-

кият културен шок беше ком-

пенсиран от голямото количе-

ство учебни занятия и работа, 

както и с общуването със сла-

вянската част от студентите, 

която тук е добре представе-

на: почти 5% от всички студен-

ти в Стокхолм говорят руски. 

Швеция и Русия са близки те-

риториално, тук почти всички 

са били в Санкт Петербург и 

знаят с какво той се отличава 

от Москва. Има културни раз-

личия, но като цяло шведите 

може да се сравнят с естонци, 

които като деца са се премес-

тили в Петербург. Ако сте гото-

ви за скандинавския характер, 

всичко ще е наред.

Какво ще кажете за състуден-
тите си?
Те са от всички земни краища, 

общуваме на английски. Сред 

моите приятели има америка-

нци, англичани, младежи от 

бившия соцлагер, славяни.

ВЪПРОС – ОТГОВОР 

Интервюто е публикувано в 
портала Европулс

Истината и само 
истината – ето 
какво в момента е 
в интерес на 
Русия
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НАКЪДЕ ЩЕ ЛЕТИМ 
СЛЕДВАЩАТА ЦЕЛ 
ЩЕ Е МАРС

През последните години при-

оритетите на Русия в Космоса 

претърпяха изменения. В пла-

новете на пилотираните мисии 

влезе покоряването на Луна-

та. Това разказа началникът 

на управлението за пилотира-

ни програми към Роскосмос 

Алексей Краснов пред „Из-

вестия“. Следващата цел за 

пилотираната космонавтика 

най-вероятно ще бъде Марс. 

На дадения етап на развитие 

на технологиите тя може да 

бъде достигната през 2035-

2040 г. Достигането на Марс 

като крайна цел е възможно 

Роскосмос съобщи, че съвсем 

скоро ще бъде утвърден съста-

вът на екипажа, който старти-

ра през октомври 2015 г. В този 

състав може да влезе непрофе-

сионален космонавт, поредни-

ят космически турист. Има цяла 

опашка от желаещи. Компания-

та Space Adventures съобщи, че 

има двама желаещи да извър-

шат полет около Луната на ко-

раба „Съюз“.

Цената на този билет е $150 

млн. Засега космическата ин-

дустрия не е напълно приспосо-

бена към развитието на косми-

чески туризъм.

по няколко пътя, например през 

Луната. Тук се подразбира как-

то изследване на Луната, така и 

отработване на технологиите, с 

помощта на които ние ще можем 

да летим по-нататък. Или пък 

може да се развиват техноло-

гиите чрез полети в точката на 

Лагранж, откъдето има възмож-

ност да се стартира към Марс с 

много по-малки енергийни за-

губи, отколкото от Земята. Вече 

е възложена на ЦНИИ по маши-

ностроене работата по подем-

но-спускаем модул, който да 

позволи да се кацне на повърх-

ността на Луната.

КОЛКО Е БИЛЕТЪТ ДО ЛУНАТА
ИМА ЦЯЛА ОПАШКА ОТ
КОСМИЧЕСКИ ТУРИСТИ
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В Съветския Съюз са се отнасяли 

абсолютно сериозно към 

неидентифицираните летящи 

обекти. Военните експерти даже 

се научили да „викат“ НЛО и да 

влизат в контакт с тях.

Загадка Имало ли е контакти с НЛО

В СССР се имаха 
с пришълците

Възможно е пилотите на НЛО да изглеждат точно така

Дълго време в СССР отноше-

нието към информацията за 

НЛО било като към ненаучна 

фантастика, недостойна за 

вниманието на сериозните 

учени. Преломният момент 

в отношението на официални-

те лица към НЛО настъпил 

през 1978 г. Тогава стотици, 

възможно и хиляди хора на-

блюдавали в продължение на 

няколко часа в небето над 

Петрозаводск странен светещ 

обект. 

Запасният генерал-майор от 

ФСБ Василий Еременко (имен-

но на неговото подразделение 

било възложено събирането 

на цялата информация при 

поява на НЛО) каза пред нас, 

че са налице огромно количе-

ства факти за всевъзможни 

аномални явления. Ракетните 

части даже получили директи-

ва за това, какво трябва да 

бъде поведението им в случай 

на откриване на НЛО. Основ-

ната задача била с действията 

СВЕТЛАНА СМЕТАНИНА
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

си да не се създават възмож-

ности за ответна агресия.

В началото на 80-те било ре-

шено на военния полигон в 

Астраханска област да се про-

веде експеримент по „викане“ 

на НЛО. Към този момент екс-

пертите вече знаели, че по-

добни явления често възник-

ват при изпитанията на 

оръжия или струпване на во-

енна техника..

„При рязко увеличаване 

броя на полетите на военната 

авиация или придвижването 

на техника вероятността да се 

появят неидентифицирани ле-

тящи обекти е почти 100%“,  

обяснява Василий Еременко. 

Той казва, че най-често това 

били светещи кълба. С тече-

ние на времето всички учас-

тници в експеримента свикна-

ли с тези явления. А някои 

„специалисти“ дори се опитва-

ли да влязат в контакт с тях. 

„Това се правеше така: някой 

от хората на земята започва-

ше да прави плавни движения 

с ръцете – махаше два пъти на 

дясно, два пъти на ляво. Къл-

бото в небето реагираше на 

това: то също така се премест-

ваше два пъти на дясно, два 

пъти на ляво. Ние не можем да 

си обясним този факт“, призна-

ва си генерал-майорът.

АНАСТАСИЯ НОВАК
РУСИЯ И БЪЛГАРИЯ

Космонавтът-изпитател Сергей 

Зальотин разказва пред „Русия 

и България” за орбиталната 

„кухня”, за идеалните 

космонавти и за секундата 

изпитан страх.

Аз съм командир на 
кораба – това е всичко

На първа линия В името на какво рискуват живота си космонавтите?

За страха и емоциите
„Когато летиш за първи път, 

всъщност нищо не разбираш и 

затова от нищо не се боиш. Но 

колкото по-опитен е космо-

навтът, толкова по-ясно осъз-

нава какво става и как може 

да свърши всичко това. Кога-

то се качим в ракетата, вед-

нага ни заливат емоциите и 

трябва бързо да ги потиснеш. 

Аз например си представям, 

че това, което става, е поред-

ната тренировка. Всеки кос-

монавт знае, че страхът те об-

хваща на 525 –ата секунда, 

когато се отделя четвъртата 

степен на ракетата-носител – 

и след претоварването на-

стъпва безтегловността“.

За секундите 
„Обикновено работим по опре-

делен режим, в който всички-

те ни задачи са разписани по 

секунди. Ако нещо не се случи 

в предназначеното за това 

време, изчакваме няколко се-

кунди и включваме друг 

режим. От това зависи живо-

тът ти – строго по секунди“.

За ръчното и автоматичното 
управление на полета 
„В Русия е прието правилото, 

че докато работи автоматич-

ното управление, ние трябва 

да следим всички показатели 

да са в норма. Щом като авто-

матът започне да се претовар-

ва, екипажът минава на ръчно 

управление на полета. Най-

главното за един космонавт е 

да умее правилно да си раз-

предели вниманието.“

За работата в открития 
космос 
„Може би това е най-тежкото 

от физическа гледна точка. 

Да работиш, облечен със ска-

фандър, изисква определени 

навици – например иска се го-

лямо усилие, за да движиш 

китките и ръцете си. След за-

връщането на станцията е 

нужно да възстановяваш си-

лите си ден-два, тъй като мус-

кулите ти са силно претоваре-

ни. А вътре в самата космиче-

ска станция в състояние на 

безтегловност първите две-

три денонощия е забранено 

много да се движиш. Защото 

движението из кораба и чес-

тото поглеждане през илюми-

натора води до разстройване 

на вестибуларния апарат. 

За летящите предмети 
„Всеки един предмет трябва 

да се захваща със специален 

ластик, за да не отлети. Ако 

забравиш да направиш това, 

след като се обърнеш – пред-

метът вече го няма на старото 

място.“

За космическата станция и 
за съседската кухня
„Като правило, космонавтът 

изпълнява определен експе-

римент на Земята за един час, 

а в космоса за това са нужни 

два часа. Отчасти това става 

и поради факта, че научното 

оборудване на станцията е ос-

танало от предния екипаж. 

Представете си, че отивате 

при съседката си и тя ви обяс-

нява кое къде се намира в 

нейната кухня, как да вклю-

чите и как да намерите отдел-

ните прибори. 

В космоса е същото като в 

кухнята. Почти винаги космо-

навтите от предишните екипа-

жи слагат различните предме-

ти съвсем не там, където са 

казали. В такъв случай трябва 

да попиташ Земята. Така че 

когато един космонавт се пече 

някъде на плажа, изведнъж 

чува в слушалката си глас: 

„Приятел, поздрав от МКС. 

Къде, драги, си сложил щеке-

ра?“

За предстоящия полет
„Успешно преминах медицин-

ската комисия, която ме при-

зна годен за полет. Това 

ще стане най-вероятно през 

2016 г. заедно с една група ту-

ристи. Аз ще си имам свои за-

дачи и експерименти. Аз съм 

капитан на космическия 

кораб,  това е всичко.“

Как да станеш космонавт?
Да попаднеш в отряда на кос-

монавтите не е проста работа. 

Трябва ти диплома по някоя от 

авиационните или ракетно-кос-

мическите специалности и най-

малко петгодишен стаж в една 

от тези области. На ръст космо-

навтът трябва да бъде от 150 до 

190 сантиметра, а седнал тряб-

ва да заема 80-90 сантиметра. 

Голямо внимание се отделя на 

неговата творческа активност, 

на способността му да възпри-

ема нещата и да се учи, на мо-

тивацията му за избор на тази 

професия. Психолозите даже 

изучават характера на претен-

дента, биографията на семей-

ството му и неговата трудова 

дейност. Той трябва да не е на-

рушавал законите. Тази работа 

е свързана с огромни натовар-

вания. На станцията например 

всеки космонавт тренира на 

специални уреди – иначе ня-

ма да може да ходи, да вдига 

тежести и да движи крайници-

те си...

Космонавтът-изпитател 

Сергей Зальотин е готов 

за нови полети
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Различни сме, 
но сме равни
НАЦИОНАЛНИЯТ ВЪПРОС ДА НЕ СЕ ПОТУЛВА. 

ТРЯБВА ДА СЕ РЕШАВА

В Русия не минава ден без да 

чуем безапелационните твър-

дения на политиците по някоя 

национална тема. Телевизи-

онните екрани излива върху 

нас порой от учудващо безот-

говорни „рецепти“ за решава-

не на националния въпрос на 

Русия. На някои пречат авто-

номните територии и «настоя-

ват за въвеждане на губер-

нии», други искат да изселят 

гастарбайтерите в общ трудов 

лагер. В ефира с лекота се 

носят и набиват в съзнанието 

ни предложения за „изселва-

не“, „забрана“, „лишаване“... 

Откъде тази лекота?

Народно единство в многонаци-
онална страна... Неотдавна ка-
захте, че обсъждането на наци-
оналността в съвременна Русия 
е като да водиш дискусия върху 
буре с барут. Навсякъде ли е така 
или само при нас?
Говоря за буре с барут, защото 

най-голямата заплаха за 

Русия е националната разру-

ха. Подклаждането на нацио-

нални конфликти в една тол-

кова  многонационална 

държава като Русия може да 

доведе единствено до нейно-

то унищожаване. Впрочем на 

Запад винаги са разбирали 

това. През 1812 г. генералът 

от полски произход М. Сокол-

ницки предлага на Наполеон 

план за разчленяването на Ру-

ската империя. Планът пред-

виждал да въстанат Украйна, 

Крим, Кавказ и да образуват в 

южната част на Русия голяма 

държава Наполеонида, а на 

Запад – велика Полша от Бал-

тийско до Черно море, която 

да включва Литва, Беларус, 

част от Украйна и др. Залага-

ло се именно на националния 

разкол.

Националният въпрос не 

трябва да се потулва, а да се 

търсят решения. Русия прите-

жава колосален имперски и 

съветски опит на мирно съжи-

телство на народите. Както и 

да е, но държавата е образу-

вана от свързването на раз-

лични нации, обединяването 

на различни етноси и религии 

в едно общо пространство. В 

Руската империя приоритет 

имаше руската нация, домини-

раше руската култура и руска-

та политика. На практика 

освен Кавказ не знаехме, що е 

това национално-религиозна 

война. Съветският съюз на-

следи от империята ако не 

технологията, то поне опита 

на съжителството. Като че ли 

федеративното устройство на 

държавата след революцията 

се оказа грешка или по-точно 

бомба със закъснител. Обеди-

нена царска Русия беше из-

куствено разчленена заради 

някаква уж благородна цел. 

Всъщност основателите на 

СССР предполагали, че цяла-

та тази независимост е деко-

ративна и временна и няма да 

трае дълго – до победата на 

световната революция, когато 

пролетариите от всички стра-

ни ще се слеят в един общ екс-

таз. За какви граници тогава 

става дума, по дяволите... Но 

кой би предположил, че цяла-

та тази грандиозна утопия ще 

рухне?

„Разводът“ е един от варианти-
те за решаване по съвременен 
начин на националния въпрос?
Развод, който не решава въ-

просите за децата, имуще-

ството, териториите, фамил-

ните ценности, наследството 

и т.н., и т.н.. Разбира се, че 

това е глобална катастрофа. 

Има за какво да виним болше-

виките, обаче в крайна смет-

ка те запазиха (с изключение 

на Полша, Финландия и При-

балтика) руското историческо 

пространство. И благодаре-

ние на какво? Единствено на 

идеята за интернационали-

зма. Всъщност разпада на Съ-

ветския съюз не се дължи на 

велики народни вълнения, а 

на една доста дребна интрига 

на апарата. Заради смяната 

на един началник с друг бе по-

жертвана цялата страна, съд-

бите на милиони хора. Мисля, 

че с годините това ще се осъз-

нава все по-горчиво и остро... 

При това най-тъжното е, че 

именно Русия задейства този 

механизъм. Един американ-

ски политолог отбелязва, че 

това е единственият случай, в 

който центърът, метрополия-

та инициира собствената си 

разруха. В момента, в който 

народните депутати сладос-

трастно приеха безумното ре-

шение да поставят руския 

закон над съюзния, те насро-

чиха предстоящото си самоу-

бийство.

Дайте пример за успешна наци-
онална политика в многонацио-
нална страна.
Когато, мисля че през 1963 г., 

в американските учебни заве-

дения забраниха сегрегация-

та, в един от южните щати не 

пуснаха чернокожо момичен-

це в „бяло“ училище. Тогава ця-

лата национална гвардия бе 

вдигната на крак. Два години 

същото момиченце ходи на 

училище с бронетранспортьор, 

за да възтържествува зако-

нът! Казано е: бели и черни ще 

учат заедно и точка! Без из-

ключения. 

Най-страшното е национал-

ността да се определя по кръв. 

Ако човек е възпитан в духа на 

руската култура и родният му 

език е руски, след като е вко-

ренен в руската история и ру-

ДОСИЕ

Игор Леонидович Волгин (ро-

ден на 6 март 1942 г., гр. Перм) 

– съветски и руски писател и 

историк, специалист по твор-

чеството на Фьодор Достоев-

ски, поет. Доктор на филоло-

гическите науки, кандидат на 

историческите науки, акаде-

мик, професор във факултета 

по журналистика на МГУ „М. В. 

Ломоносов“ и Литературния ин-

ститут „А. М. Горки“. Вицепрези-

дент на Международно сдруже-

ние „Ф. М. Достоевски“ от юни 

2010 г. Още като студент в уни-

верситета става популярен като 

поет. През 1962 г. негов мен-

тор в „Литературная газета” е 

Павел Антоколский. Публикува 

поезията си в списания „Октя-

бър”», „Новий мир”, „Юност”, 

„Москва”, „Комсомолская пра-

вда”, „Известия” и други. Пър-

вият му сборник стихове „Вол-

нение” излиза през в 1965 г. 

Трудовете на Игор Волгин са 

широко известни и в чужбина. 

За цикъла си с трудове по Дос-

тоевски получава наградата на 

Москва за литература. 

ЗВАНИЕ: АКАДЕМИК

ВЪЗРАСТ: 71

ПРИЗВАНИЕ: ПИСАТЕЛ, ПОЕТ

ската среда, какъв е той? 

Пушкин, Багратион, Айвазов-

ски, Гогол, Левитан – какви 

са? Смешно е дори да питаме. 

Самоопределението по кръв 

води само до кръв.

Според данни от социологиче-
ските проучвания повече от поло-
вината руснаци в големите гра-
дове не биха желали да живеят 
в съседство с имигранти. Защо 
има толкова възмутени?
Първо, това е реакция на на-

ционалното унижение, което 

страната преживя с разпада-

нето си. Такова унижение има 

страшни последствия.

Второ, неразумната полити-

ка по въпросите на миграция-

та. Безграничната толерант-

ност доведе Западна Европа 

до етническа катастрофа. Тя 

призна, че мултикултурали-

змът се провали. Ние не си 

взехме поука от чуждите греш-

ки. Видяхме докъде води пре-

следването на евтина работна 

ръка при липсата на търсене 

на вътрешните руски запаси. 

Изобщо проблемът е много де-

ликатен и не трябва да се мя-

таме от една крайност в друга 

– да затваряме граници или да 

пускаме всички безразборно.

Днес много често си припомняме 
поговорката „В чужда къща си – 
не си протягай краката“. Кавказ-
ката сватба в Москва и стрелбата 
– това ли е чуждата къща? Чечен-
ци или дагестанци на барбекю в 
някой московски двор у дома ли 
са си или на гости?
Ясно ви е, че и по съветско 

време хората са си правили 

барбекю по дворовете, без 

това да дразни когото и да 

било: съседите се присъединя-

вали и с удоволствие хапвали 

печеното месо, което сега 

дразни много. Чувството за 

собственост не било толкова 

силно развито, всичко било 

„общо“. Веселят се чеченци 

или дагестанци на национал-

ната си сватба и нека си праз-

нуват. Никога не би им хрумна-

ло да ходят до Москва и да 

стрелят във въздуха. Знаели 

са, че никъде не може да се 

стреля – нито в Махачкала, 

нито в Саратов. Защото стрел-

бата във въздуха е криминал-

на проява. И следва да се на-

казва  еднакво  строго . 

Държавата е една и законът е 

един. Традиции казвате? Ня-

кога и човешките жертвопри-

ношения са били традиция...

Днес, когато междунацио-

налните отношенията са край-

но изострени, стрелбата по 

време на сватбата се възприе-

ма като предизвикателство, 

като провокация и оскърбле-

ние. Трябва да се променят не 

толкова законите, колкото са-

мият исторически контекст. 

Изходът е само един: Русия 

трябва да стане привлекател-

на и силна страна в политиче-

ски, икономически, културен, 

военен и най-вече нравствен 

аспект. И това е задача за 

всички нас. Никакви чисто ад-

министративни мерки няма да 

повлияят върху психологията 

на имигрантите. Но ако новоп-

ристигналите знаят, че нито 

един руски полицай няма да 

пусне срещу подкуп правона-

рушителя, пияния шофьор, 

гастарбайтера без документи, 

че няма начин да си купят ди-

плома, тогава и страната, и на-

селението ще получат полага-

щото им се уважение.

Имате доста изказвания за про-
тестното движение. В Марша на 
несъгласните редом с либера-
лите участват и националистите. 
Това не е ли игра с огъня?
Тук всеки се опитва да надхи-

три другия. Националистите 

използват протестите, за да 

постигнат радикалните си, 

екстремистки цели. А лидери-

те на опозицията се надяват 

да интегрират националистите 

в общия протест в качеството 

им на някакъв социален ре-

зерв. И двете страни играят 

нечестно, а тази игра е много 

опасна. Когато Ксения Собчак 

(богата „светска лъвица“ – бел. 

ред.) излезе на трибуната на 

митинга на опозицията, раз-

брах, че това е смъртоносен 

удар по протестното движе-

ние. Първите пострадали от 

ударите на сляпата национал-

на стихия ще бъдат именно ли-

бералите. 

Преди повече от 100 години 

Хершенсон – член на групата 

на руските религиозни фило-

софи и публицисти „Вехи“ – 

възмути цялата интелигенция 

с думите: „Трябва да сме бла-

годарни на тази власт, която 

със щикове ни пази от гнева 

народен“. Тези думи били из-

речени с дълбока печал, но за 

съжаление той се оказал прав. 

Властта трябва да вижда и 

разбира. Народът иска проме-

ни, но такива, които да отгова-

рят на чувството му за правда 

и справедливост.

В  едно  интервю  запитали   из-
вестната актриса Чулпан Хама-
това: „Какво бихте избрали за 
децата си – Северна Корея или 
революцията?“ Актрисата отвъ-
рнала: „Северна Корея“...
Можем да я разберем. И за 

щастие Русия не е Северна 

Корея. Защо при нас всеки ис-

торически спор се свежда до 

Сталин? При толкова престъ-

пления, толкова кръв, хората 

като че ли пак нищо не са нау-

чили и отново търсят твърдата 

ръка? Но не е така, това е 

само „защитна реакция“ срещу 

сегашната безнаказаност. На-

цията помни страшните загу-

би, но помни и резултатите. 

Спечелената война. Възстано-

вената страна. Усвоеният кос-

мос. Затова е тази „носталгия 

по Сталин“. Русия достига раз-

цвета на своята духовна мощ в 

края на XIX и началото на XX 

век, а апогея на физическото 

си могъщество през 1945-та. 

При всичките си чудовищни 

качества все пак Сталин е ми-

слил като държавник и, колко-

то и странно да звучи, е бил 

руски националист. А Горба-

чов при всичките си душевни 

достойнства имаше мисленето 

на секретар на областния ко-

митет. Космополитното му 

благодушие костваше много 

на страната. Колкото и анти-

комунистическата безцере-

монност на Елцин. Но ми се 

иска да вярвам, че все още не 

сме се превърнали в мъртви 

души. 
Беседата води

Елена Новоселова
Цялото интервю
е публикувано в 

„Российская газета“ 
www.rg.ru

Русия има колосален 
опит в мирното 
съжителство между 
народите
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Какво означава 
„быть под башмаком”

ОТКРИТ УРОК

В
ъв фразеологията, 

която се занимава с 

устойчиви словосъче-

тания, винаги е имало 

много легенди. Не винаги 

ОТГОВОРИ

По хоризонтала: Бумажка | Секатор | Ватрушка | Остов | Чадов | Толк | Оборона | Рост | Репа | Нитка | Мавр | Биолог | «Камю» | 
Иван | Дракон | Дубляж | Прокат | Маца | Тисс | Течь | Каморка.
По вертикала:   Чайнворд | Водосток | Вода | Сбор | Бюджетник | Утро | Миклош | Рало | Кадо | Лакомство | Тула | Старыгин | Аврал 
| Пальма | «Сакраменто» | Водка | Вертер.

Сканди  Проверете речниковия си запас

Руска кухня  Супа „каля“ от кокошка по царски

Супата „каля“ се е приготвяла 

с хайвер, месо, кокошка, бъ-

бреци, а се е сервирала с 

пирог и млечен сос. Най-често 

калята се е правела на осно-

вата на течността от марино-

вани краставици, макар поня-

кога да са добавяли вътре и 

лимони, което е било много 

по-скъпо.

Ще са ни нужни:                       
изчистена кокошка (400 г), 

100 г не тлъста шунка, половин 

глава целина, 1 с.л. брашно, 

2 мариновани краставици, 2 с.л. 

масло, 2 с.л. сметана, 2 връзки 

магданоз, 2 гл. лук, лимонов сок 

на вкус.

Начин на приготвяне:
Сварете и нарежете кокошка-

та. Пасирайте лука в масло. В 

бульона сложете лук, магданоз, 

целина и го оставете да кипне. 

След това добавете разтворе-

ното в бульон брашно, парченца 

шунка, мариновани краставички 

на кръгчета и варете.

На края добавете подправки, 

парчета кокошка и лимонов сок.

Готвач Юс

Казват, че Иван Грозни е 

обичал да вдига големи пи-

рове. Самият той от малък е 

страдал от колики и затова 

нищо не е ядял на тези тра-

пези. Пирът е продължавал 

осем часа. Двеста блюда. 

Месо, риба, печени лебеди. 

Мед, вино, билкови отвари. 

Тогава още не са се използ-

вали прибори за хранене.

1 2

3 4

лен обичай: ханът е изпращал 

на руските князе специално 

сандъче, в което се е пазел во-

съчен отпечатък от стъпалото 

на хана. В знак на покорност 

към новия владетел князете 

са слагали това сандъче на 

главата си.

Или ето още една: според 

някои източници в древни вре-

мена на Изток победеният мо-

нарх е лягал на земята и монар-

хът-победител е стъпвал отго-

ре му с крака си в знак на своя-

та пълна и безусловна власт. 

Привичният за слуха ни израз 

„быть под башмаком“ (‚да съм 

под чехъл‘) е просто калкиране 

на френското être sous la 

pantoufle, тъй като именно 

французите първи в света са 

обозначили в езика си по-горе 

описания източен обичай. Това 

можем да го наречем „властна“ 

версия. Има и друга – семейна, 

или, по-точно, сватбена. По 

време на сватбената церемо-

ния младоженецът и невестата 

са провеждали своеобразен 

дуел. Това е протичало по 

следния начин: този от тях, 

който първи е успявал да стъпи 

на крака на бъдещия съпруг, е 

ставал, според поверията, 

може да се разбере коя исто-

рия е истинска и коя е измис-

лица. Остава само да се раз-

казват поред всички известни 

версии, а вие изберете тази, 

която най-много ви допада.

Една от версиите за израза 

„да бъда под чехъл“ е свърза-

на с монголо-татарското иго. 

Разказва се за един оригина-

Марина
Корольова

МОСКВА

 АНЕКДОТИ ОТ МОСКВА
Достойная зарплата – это 

когда уже нужно получать 

следующую, а ты еще преды-

дущую не истратил.

Зеркальце, яблочко на таре-

лочке – самые популярные 

древнерусские поисковики.

В баре человек с собакой спо-

рит с одним из посетителей 

на триста долларов, что соба-

ка сейчас будет говорить. Но 

собака молчит. 

– Из-за тебя я проиграл кучу 

денег! – говорит хозяин соба-

ке. – Ты чего молчала?!

– Чудак! – отвечает пес. – Ты 

только прикинь, сколько денег 

мы завтра загребем!

– Алло, это анонимный теле-

фон доверия ФСБ?

– Да, Вячеслав.

Избрани стихове 
от руски поети

СТИХОВЕ ОТ 70-ТЕ           

***

Стеклянный воздух, месяц 

медный,

Осина горькая узлом, -

Мой край коричневый и 

бедный,

Парящей осени излом.

Мне нет забвения давно в ней,

Ни тихой радости сыновней -

Авессалом, Авессалом!

Пока домашние в изъяне

Искали веры наповал,

Я в тихом дворике с друзьями

Вино разлуки допивал.

Их разговор был скуп и горек

От наболевшего ума.

И сторожили тихий дворик

Замоскворецкие дома.

Они дышали нам в затылки,

И воздух в каменной бутылке

Дрожал, как злая сулема.

Деревья темные редели,

Мешался камень со стеклом.

Как одиноко мы сидели

За нашим нищенским столом.

Но лайнер в воздухе красивом

Гудел над каменным массивом: 

Авессалом, Авессалом!

Израснал е в Запорожието. 

Учил е химия Одеса, а след 

това в МГУ. Участвал е в нео-

фициалната поетична група 

„Московско време”. От 2007 г. 

е живял във Вашингтон, а в 

началото на 2009 година се е 

преместил в Ню Йорк. В края 

на 1980 година престанал да 

пише стихове и преминал на 

проза. А жалко, пишеше чу-

десни стихове!

АЛЕКСЕЙ ЦВЕТКОВ

***
В земле чужой и непохожей,

Над прахом цезарей и дожей

Хвалиться дедовской казной,

Но тихо бедствуя под кожей

В упрек заботе показной.

Твоя расхожая монета

Идет в уплату без привета,

Менялам чудится подлог.

Домой вращается планета,

Выскальзывая из-под ног.

С подобной жаждой мудрено

Беречь в нетронутом флаконе

Надежды крепкое вино

На все, что прожито в картоне

И сбыться фресками должно.

глава на дома. Този, който се е 

оказвал „под чехъл“, е трябва-

ло да заеме подчинено поло-

жение. Този обичай е известен 

сред много народи, в това 

число и европейски. Както 

виждате, има различни ситуа-

ции, но всички те имат една и 

съща символика. А и отноше-

нията са едни и същи – побе-

дител и победен...

Впрочем
На руски вместо „башмак“ в 

този израз се използва често и 

„каблук“ („ток”) – „под каблу-

ком“, „подкаблучник“. P
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„Гимнастиката е още и театър“
ИНТЕРВЮ ЕВГЕНИЯ КАНАЕВА

ДВУКРАТНАТА ОЛИМПИЙСКА ШАМПИОНКА ЗА ФЕНОВЕТЕ, СПОРТНИТЕ ТАЙНИ И ЗА ШОКОЛАДА

Гимнастичката Евгения Кана-

ева, първа в рейтинга на най-

успешните спортистки за 2012 

година, се отказа да вземе 

участие в определянето на 

най-добрата, като поиска 

нещо невъзможно – да сложат 

всички на първо място.

Евгения, вашият спорт е много 
субективен.
На практика за всеки вид 

спорт може да се каже ,че е су-

бективен. И във футбола, и в 

хокея си имат своите любим-

ци. Понякога става така, че 

треньорът харесва някоя своя 

гимнастичка, а друга няма осо-

бени качества, но компенсира 

това с огромна воля за побе-

да…Но първоначално върви 

визуалната оценка. Отначало 

всички преценяват външния 

вид на човека. Това е най-вече 

в художествената гимнастика. 

И тогава треньорът е много за-

труднен да вземе някакво 

свое решение. Заедно с мен 

тренираха много талантливи 

момичета. Много по-способни 

от мен. И с по-високи показа-

тели, и с по-хубава фигура, и с 

по-изразително лице. Изобщо 

бяха разкошни гимнастички. 

Като потенциал. Какво ще се 

получи накрая, никой не знае.

Говорите за работата на тре-
ньора.
Много важно е да намериш 

своя треньор, но и това даже 

не е принципно важно. Защото 

ако на един човек му е дадено 

от бога да бъде спортист, ако 

той влага в спорта цялата си 

душа, то все някак ще го забе-

лежат и ще го поканят в нацио-

налния отбор. В руската худо-

жествена гимнастика винаги 

има няколко най-добри, които 

са в десетката, но когато запо-

чнат състезанията за първен-

ството на Русия, треньорският 

щаб започва да вади момиче-

та от 45-то и 50-то място. 

Има  мение, че треньорът в гим-
настиката е диктатор.  Сблъсква-
ли ли сте се с такива диктатори?
Аз дори не знам…(Смее се). 

Ние си имаме работа. Да, ние 

прекарваме много време на 

тренировъчната база, но тя не 

е заградена с ограда. Спазва-

ме дневен режим, така е. Из-

лизаме на тренировка, казват 

ни задълженията ни за всеки 

конкретен случай. Когато гим-

настичката става по-опитна, 

получава правото да прави и 

свои предложения. 

А  със сладолед можете ли да 
дойдете на тренировка?
Не, със сладолед, разбира се, 

не може. Но не толкова зара-

ди това, че е опасно, колкото 

за това, че се преценява като 

липса на елементарно уваже-

ние към треньора. 

А скрито може ли?
Скрито всички си хапват. И 

това не е кой знае 

каква тайна. И аз 

също. Ядях шоколад. 

Но не скрито, а само 

не пред треньорката. 

Понякога и самата 

треньорка ми даваше 

да ям сладко, когато 

губех сили. Всеки 

спортист трябва да 

знае какво иска да 

постигне и какво ще 

трябва да направи 

за тази цел. 

Да, но  при  други-
те спортове поне има 
някаква обектив-
ност – голове, точки, 

секунди. А в художествената 
гимнастика е пълна субектив-
ност. И критерии за съдийство-
то сигурно има, но малцина ги 
разбират.
Има ги, но ако гимнастичката 

ги спазва, няма за какво да се 

заядеш…Да вземем, напри-

мер, винт с изпънат напред 

крак. Записва едно завъртане, 

а прави две. Никой не може да 

каже, че не е направила двете 

завъртания. И така става ви-

наги… Правиш скок и не сти-

гаш до шпагата? Правиш подо-

бие на шпагат. И още много 

зависи от изразителността, от 

това, влагаш ли душа – нещо 

на което напоследък много 

държат. Този вид спорт е дос-

татъчно художествен. Но спо-

ред мен главното е да не пре-

калиш. А това е възможно 

само ако не нарушиш искре-

ността. В сегашния свят тъкмо 

искреност не достига. Както и 

доброта. 

Как  можеш да си  изработиш  ис-
крена усмивка?
Никак. Не можеш. Трябва да 

живееш по правилата, да оби-

чаш хората, да ги цениш, да не 

ги съдиш и да не им завиждаш. 

Успехът в спорта зависи от 

това – какъв човек си в живо-

та. Ако си позитивен, здраво-

мислещ, не се караш с другите 

и не създаваш конфликти –с 

малки изключения, разбира се 

– то и в спорта ще бъдеш хар-

моничен човек. 

Нали  не  е възможно  да бъдеш  
винаги  такъв!
През цялото време не може, 

но трябва да се стремиш да си 

създаваш положителна моти-

вация. На мен също невинаги 

ми достигат положителните 

емоции. Случват се и стресови 

ситуации, и сълзи, и мрачни 

мисли. 

Но когато излизате на килима, 
създавате  впечатление, че  изли-
зате  с радост. Това  със сигурност 
не може да се отработи?
Знаете ли, нас в гимнастиката 

от детските години ни учат да 

показваме емоция на площад-

ката. И когато стигаш до све-

товен турнир, не можеш да не 

цениш това качество. 

Мнозина от спортистите са оби-
дени от това, че на тях им плащат 
по един начин, а на футболистите 
– по съвсем друг.
На мен това не ми е обидно, 

този живот ми дава щастие, и 

аз не работя за заплата. Фут-

болът е народен спорт. Какво 

има да се обсъжда… без пари 

не може, но истинският спор-

тист не мисли за това, какво 

ще спечели. Той мисли за по-

стигане на целта си.

Художествените гимнастички 
имат ли фенове, които могат да 
се нарекат предани?
Те са твърде много в Испания 

– цяло море! Обичат художест-

вената гимнастика до полуда. 

В Италия и Франция също 

добре поддържат гимнастич-

ките. И в Русия има фенове, 

децата са много запалени. Ко-

гато световният шампионат 

беше в Москва, се събра тол-

кова много народ, че не чухме 

даже сигнала за старт. Спом-

ням си, че когато излизах с 

лентата, викаха името ми… Не 

мога да си обясня защо, но ми 

се поиска да хвръкна. Имам 

една уникална фенка от Тай-

ван. Дойде специално да ми 

окаже поддръжка в Монпе-

лие, беше направила огромен 

колаж от няколко хиляди мои 

малки снимки. Запознах я с 

майка ми. Тя идва и на олимпи-

адата в Лондон.

Какви планове имате за най-
близкото бъдеще?
Сега е малко сложно да се го-

вори за това. Грижа се за здра-

вето си и това е най-важното. 

Спортът си е спорт, всичко 

това е прекрасно, но ми се 

иска и да стана майка. За една 

жена това е най-важното. Спо-

ред мен. 

ДОСИЕ

ПРИЗВАНИЕ: ГИМНАСТИКА

МЕЧТА: ДА СТАНЕ МАЙКА

ВЪЗРАСТ: 22 ГОДИНИ

Евгения Канаева е родена в Ом-

ск. Майка й – Светлана Канае-

ва е майстор на спорта по худо-

жествена гимнастика. Женя 

е заслужил майстор на спор-

та и носителка на два златни 

олимпийски медала – от Пекин – 

2008 и Лондон – 2012.

Канаева три пъти е била светов-

на шампионка. На европейските  

шампионати от 2007 

до 2012 г. Евгения Канаева е 

спечелила 13 златни медала. На-

градена е с орден “За заслуги 

пред Отечеството” и с Орден на 

дружбата.

Интервю на
Анатолий Самохвалов и

Андрей Симоненко
РИА Новости
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Бившият премиер Бойко Борисов

поиска касиране на вота и нови избо-
ри. Освен че ще влезем в световната
история как лидерът на партията, спе-
челила най-много мандати, иска нови
избори, това е пагубно за България в
този момент, предвид предстоящото
подписване на споразумението с ЕК за
следващия програмен период, което
трябва да стане от редовно правителст-
во, избрано от НС. Борисов малко го е
грижа, че едни нови избори ще деста-
билизират допълнително българската
икономика, която неговото правителст-
во докара до трайна рецесия. В края на
март ръстът на БВП според НСИ е едва
0,1% на тримесечна и 0,4% на годишна
база, т. е. от март 2012 г. досега имаме
анемичен ръст.

2013 г. се очертава като

годината на негативните
рекорди

в българската икономика и в тази на
ЕС - най-дългата рецесия в еврозоната
(шест поредни тримесечия) и най-висо-
ката безработица в България от 2003 г.
насам - 13.8% през първото тримесе-
чие на 2013 г. Тези данни, а и все още
липсващият двигател на икономически
растеж, означава, че ръстът ще
продължава да е в рамките на статис-
тическата грешка. Европейската коми-
сия вече понижи очакванията си за
ръста на българската икономика през
тази година до 0.9%, а правителствена-
та прогноза беше ревизирана до 1%
(при 1.9%, записани в макрорамката
към бюджета). Данните за първото три-
месечие на 2013 г. показват ръст на
годишна база едва с 3,3% в аграрния
сектор и със символичните 1,3% в ин-
дустрията и с 0,3% при услугите. Нали-
це е обаче спад от 0,8% на крайното
потребление, което е твърде тревожно,
а капиталообразуването в основен ка-
питал се увеличава с 2,4%.

България е с дефлация втори поре-
ден месец и през април НСИ отчете
понижение на цените с 0.4% спрямо
март, на годишна база те се покачват с
2%. След анализ на разбивката по от-
делни стокови групи се вижда, че цени-
те незначително спадат при онези про-
дукти и услуги, които формират основ-
ната част от потребителската кошница.
Така например храните поевтиняват с
0.6% в сравнение с март, алкохолът и
цигарите остават на равнището си от
предходния месец, а наемите и разхо-
дите за комунални услуги се понижават
с 0.9 на сто. Незначително поскъпват
цените на домакинското обзавеждане
и техника - с 0.3 на сто. Спадът на
потребителските цени на пръв поглед
изглежда като нещо положително, за-
щото означава, че разходите на дома-
кинствата за издръжка се понижават и
те евентуално могат да увеличат спес-
тяванията си. Но дефлация през първи-
те два месеца на пролетта и особено
когато рецесията е съпроводена с деф-
лация, е опасно за България явление и
може да е индикатор за настъпването
на негативни процеси за българската
икономика.

Износът ни бележи по-слаб ръст от
2012 г. и е едва 1,8%, а ръстът на вноса
3,2%. БВП в стойностен обем по текущи
цени е 16,16 млрд. лв. през първото
тримесечие на 2013 г. Реализираната
добавена стойност е 13,7 млрд. лв., като
най-голям дял формира секторът на
услугите (63,4%), следван от индустри-
алния (31,9%) и аграрния сектор (4,7%).
Чувствително по-слаб ръст има българ-
ският внос на стоки и услуги, а спад се
отчита и при крайното потребление с
1,6%. От една страна, е добре, че из-

Икономиката е на дъното,
служебният кабинет нехае

Трябват спешни мерки за подобряване
събираемостта на данъците и акцизите
и за ограничаване на контрабандата

Йосиф
АВРАМОВ

носът на сравнително малкото българ-
ски предприятия, които са конкуренто-
способни и са в състояние успешно да
изнасят продукцията си, бележи срав-
нително добри стойности, но от друга -
стоките, които се изнасят, са с ниска
добавена стойност. Разбивката на НСИ
показва, че основната стока, изнасяна
през първото тримесечие, остават го-
ривата. При липса на други осезаеми

локомотиви на растежа

у нас (ГЕРБ на практика “замрази” го-
лемите инвестиционни проекти като
АЕЦ “Белене” и др.) засега износът
продължава да е водещ. Неговото пред-
ставяне зависи до голяма степен от
ситуацията на най-големия пазар за
българските експортно ориентирани
фирми - Европа. В прогнозата на ЕК от
май 2013 г. се посочва, че възстановя-
ването на европейските икономики се
очертава да стане не по-рано от след-
ващата година, въпреки че през есента
очакванията бяха това да се случи още
през втората половина на тази. Най-
добър успешен пазар за българската
продукция извън ЕС се очертава да е
Турция, където през първото тримесе-
чие са изнесени стоки за 942 млн. лв.,
а това е с една четвърт повече в срав-
нение със същото тримесечие на мина-
лата година. На второ място по обем на
износа се нарежда Русия, където са
реализирани продукти за 247 млн. лв.
(5.5% годишно увеличение), а на трето
- Китай, закъдето износът е достигнал
229 млн. лв., но за Китай експортът
намалява с 27% на годишна база, кое-
то е тревожно.

При вноса основен дял заемат суро-
вите петролни продукти, чиято стойност
се покачва с 2.6% до 2.33 млрд. лв. На
първо място по внос от страните извън
ЕС продължава да е Русия - с 2.26 млрд.
лв., основно енергийни продукти и су-
ровини, като увеличението е с 1.7% на
годишна база. На второ място сред
вносителите е Турция, откъдето вносът
е на стойност 554 млн. лв., и нараства
с 18.5% спрямо първото тримесечие на
миналата година. При анализа на струк-
турата на вноса обаче налице са сиг-
нали за забавяне на икономиката ни.
Вносът на инвестиционно оборудване
бележи понижение с 26%, което е по-
казател за сериозна криза в инвести-
ционната активност на фирмите ни.

Независимо че работи без замест-
ник-министри, служебният министър на
финансите Калин Христов успява да
задържи нивото на добра фискална
дисциплина засега и го прави доста по-
успешно от Дянков. Въпреки не особе-
но обнадеждаващите данни към среда-
та на май 2013 г. малко вероятно е
бюджетът да колабира до края на лято-
то, но трябва да се внимава много и
трябва новото правителство да вземе

спешни мерки за подобряване събира-
емостта на данъците и акцизите и за
ограничаване на контрабандата. На
фона на не особено добрата събирае-
мост на данъците, звучат доста волун-
таристично изказванията на президен-
та след военния парад на Гергьовден,
че трябва да се започнат процедурите
по закупуването на нова ескадрила
самолети. Първата вноска за тях след-
ва да се осъществи през тази година, а
пари за това няма в бюджета. Ситуаци-
ята в бюджетната сфера бе определена
от кандидата за премиер на КБ и бивш
министър на финансите Пламен Оре-
шарски като “катастрофа в сравнение с
предишния дефицит”, както и че “това е
много обезпокоително, ако се запази
тенденцията до края на годината”. Той
е преди всичко технократ и това прави
неговия избор сполучлив и за десно-
мислещите ни сънародници.

Изпълнението на държавния бюд-
жет през първото тримесечие на годи-
ната винаги е сравнително по-слабо в
сравнение с останалите тримесечия по
ред причини, като по-ниската икономи-
ческа активност през зимата, протести-
те през февруари, както и по-голямото
потребление около празниците. Състо-
янието на фиска се подобрява обикно-
вено през април, когато се внасят
дължимите преки данъци - корпоратив-
ни и лични, от предходната година. От
дължимия корпоративен данък се съби-
рат обикновено над 1 млрд. лв., а поне
неколкостотин милиона лева са от пре-
вишението на приходите над разходи-
те в бюджета на БНБ от предходната
година, която се превежда като диви-
дент на държавния бюджет.

През следващите няколко месеца
се увеличава сезонната заетост и на-
раства туристическият поток, които
също генерират приходи. В 2013 г. има
няколко важни особености в разходна-
та част. В първите дни на януари бяха
изплатени глобалните облигации в
евро по номинал, Тази емисия бе пла-
сирана през 2002 г. с отстъпка. Тази
отстъпка се включва към лихвените
плащания, което увеличава последни-
те с над 54 млн. лв., а също изплатени-
те лихви по вътрешни и външни заеми
за първите три месеца на годината са
с 30 млн. лв. по-високи в сравнение със
същия период на 2012 г. Увеличение е
налице и при вноската на страната в
бюджета на ЕС, която е нараснала с
21 млн. лв. Това не е изненада, тъй
като тя се формира на база няколко
фактора, сред които брутен национа-
лен доход и приходи от данък добаве-
на стойност, които се очаква да са по-
високи през тази година в сравнение с
предходната. Здравноосигурителните
плащания за първите три месеца са
по-високи със 74,8 млн. лв. в сравне-
ние с 2012 г. Това се дължи на съкра-
тените срокове за сключване на дого-

ворите между НЗОК и изпълнителите
на медицинска помощ, в резултат на
което разплащанията за извършена
дейност през тази година са навреме,
докато през предходната има изоста-
ване. За 2013 г. са планирани със 163
млн. лв. по-високи здравноосигурител-
ни плащания, а известно е, че редица
скъпоструващи дейности, които досега
се заплащаха от бюджета, се
прехвърлиха на НЗОК.

Най-голяма слабост

на служебното правителство е, че то
не прави почти нищо за справяне на
драматично растящата безработица у
нас. Критично остава състоянието на
пазара на труда. Достигнати са вече
нови рекорди и за първото тримесе-
чие на 2013 г. безработните в страна-
та са 456,4 хил. Коефициентът на без-
работицата се е увеличил с 0,9% и е
достигнал 13,8%. Най-притеснително-
то обаче е, че продължително безра-
ботните представляват 55% от безра-
ботните, където има ръст от 10,6%
спрямо първото тримесечие на 2012 г.
Не е възможно да има съществено по-
добряване на пазара на труда без
ръст на чуждестранните инвестиции и
ако тази икономическа аксиома не
бъде ясно разбрана от страна на ко-
ето и да е правителство, много скоро
са възможни ексцесии като през зи-
мата на 2013 г.

Априлското увеличение т.г. с по-
малко от 10% не компенсира по ни-
какъв начин тежкото битие на пенси-
онерите. Пенсиите губят от покупател-
ната си способност втора поредна го-
дина, независимо и от двете частични
увеличения миналата година - на вдо-
вишката добавка от 1 януари и на
минималната пенсия от 1 юни. Първа-
та нарасна от 20 на 26.5% и донесе
около 10 лв. повече на пенсионерите.
Втората пък беше повишена от 136 на
145 лв. Отчетът на НОИ за изпълнени-
ето на бюджета на Държавното обще-
ствено осигуряване за 2012 г., публи-
куван през май, показва, че номинал-
но средният месечен размер на пен-
сиите е нараснал със скромните 2.2%
и достига 271.21 лв. от 266.63 лв. го-
дина по-рано. Реално обаче парите
за старост са намалели с 0.8% заради
инфлацията от 3% за м.г. и през 2011
г. НОИ отчете за първи път от 2000 г.
обезценяване на пенсиите, които то-
гава реално бяха намалели с 2.1%.

Преките инвестиции в страната за
януари - март 2013 г. възлизат на 257.1
млн. евро (0.6% от брутния вътрешен
продукт), при 672.8 млн. евро (1.7% от
БВП) за януари - март 2012 г. Това
показват предварителните данни на
БНБ. Те намаляват с 415,7 млн. лв. в
абсолютна стойност, което представ-
лява спад от 61,8% на годишна база.
Следва да се отбележи едно важно
обстоятелство - твърде различната об-
становка в Европа през 2012 г. в срав-
нение с 2013 г. Преди една година в
разгара на дълговата криза в еврозо-
ната в сравнение с настоящия момент
бяха налице прогнози за негативен
тренд на БВП, а сега прогнозите на
водещите икономисти са за позитивен
тренд, макар и за след около една
година.

Служебният кабинет се опитва до-
някъде да “озапти” ръста на цените на
еленергията и

да намери резерви

да спре увеличението, което искат три-
те ЕРП от 1 юли. Оказа се, че държав-
ните дружества в енергетиката могат
да съкратят разходите си общо с 239
млн. лв. Това се реши на петото заседа-
ние на Обществения съвет по енерге-
тика към министъра на икономиката,
енергетиката и туризма.

В крайна сметка новоизбраното 42-
ро НС трябва незабавно да постави под
контрол икономическата политика на
служебния кабинет и негативните тен-
денции, като екстремният ръст на без-
работицата, както и наличните дефла-
ция и рецесия да бъдат поне частично
овладяни. Впускането в спиралата на
нови избори би довело до хаос и по-
голям колапс на икономиката.
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ЧИТАТЕЛЯТ
ПРЕДИ ВСИЧКО

та им на изборите на практика
e тежка загуба и че са в тотална
политическа изолация, Б. Бори-
сов и клакьорите на ГЕРБ за-

Предсмъртни гърчове
на обречения ГЕРБ

Б.Борисов и клакьорите му започнаха опасна
игра с цел предизвикване на нови избори

Болгария, благодарю, сестра,
за письменность, что ты дала народам!
Желаю от души тебе добра,
с Россией дружбе крепнуть год от года!

Духовности горчичное зерно -
Кирилла и Мефодия творенье,
спасает нас, когда вокруг темно,
когда народы стали населеньем...

Душа живая не мирилась с тем,
рука к бумаге и перу тянулась.
Нас сблизила с тобою общность тем,
а наша встреча дружбой обернулась.

Болгария - провидица моя,
ты указала путь к спасенью мира,
чтоб плодоносила вовек земля,
и чтоб любви не замолкала лира.

Болгария - славян праматерь ты!
К тебе пришла живой воды напиться...
Кириллу и Мефодию цветы
хочу отдать и низко поклониться.

  Лидия МНАЦАКАНОВА,
член на Съюза на писателите на Русия

По време на така нареченият пре-
ход след 1989 г. проблемите в област-
та на образованието по мнение на
учителите, родителите и на немалка
част от изявените ученици, както и на
обществото ни - не се решават, което
ги прави по-тежки и от икономическа-
та криза.

Съществувалата в България столе-
тия училищна общност днес, вместо
да се обогати и се изгради на нов
етап като гражданско общество, на
практика се стигна до разпокъсването
й. Учители и родители (училищни на-
стоятелства) днес са в противоречие,
често оплакващи се, критикуващи се
взаимно от различни позиции.

Според мен време е да се разра-
боти национална надпартийна поли-
тика (доктрина) за развитието на об-
разователната ни система и ценност-

стник, и то всекидневник,
като ДУМА! Създадена и
кръстена от незабравимия
Стефан Продев!

Този, който сложи нача-
лото на съвременната соци-
алистическа преса. Той
продължи съвременната
журналистика в традициите
на Ботев и Каравелов във

Хората излязоха през февруари на
улицата за хляб и работа. Вместо това
им се натрапиха избори. В химна ни се
пее “България - земен рай”. Има ли вид
на рай? Защо хората я напускат? В
1300 села не живеят българи, социал-
на нация станахме.

Ето какво ни е дала природата: На

почнаха много опасна игра.
Целта на тази игра е ясна и

прозрачна - да се направи
всичко възможно да не се
състави правителство и стра-
ната да тръгне отново към из-

бори, като по този начин ГЕРБ
остане на власт чрез кабинета
на Марин Райков.

Какви са средствата на
ГЕРБ за постигане на тази
цел?

Започнаха се пространни
обяснения за това колко
несъвместими са програмите
на останалите три парламен-
тарни партии. Как едните били
ЗА Белене, а другите - ПРО-
ТИВ. Как едните били за про-
мяна на плоския данък, а дру-
гите за запазването му. Как ед-
ните били за 1000 лв. минимал-
на заплата, а другите за 450.
Как едните били за национа-
лизация, а другите против.

В същото време старателно
се избягват общите неща в
платформите на тези три пар-
тии. Като например това - да
се разследват всички далаве-
ри на кликата на ГЕРБ и да се
потърси възмездие за тях. Или

това - да се предприемат
спешни мерки срещу монопо-
лите и за подпомагане на най-
затруднените прослойки в об-
ществото. Или пък - да се спре
административният рекет и
мачкането на дребния и сре-
ден бизнес. Или друго - да се
разчистят всички “калинки” и
“каратисти” от властови позици
и да се изметат от МВР всички
гербопослушни и предани на-
чалници.

На второ място - започна да
се твърди, че бъдещото прави-
телство ще е КОАЛИЦИЯ.
Нищо, че и трите партии каза-
ха, че ще подкрепят конкретна
програма и действия. Нищо, че
и трите партии казаха, че не
искат да правят коалиция.
Нищо, че самите избиратели на
практика чрез своя вот показа-
ха, че правителството трябва
да се направи именно от тези
три парламентарни групи. За-
щото и трите декларираха, че
са против ГЕРБ.

Третото обвинение към вся-
ка от партиите е това, че те ще
направят отстъпление от свои-
те платформи и по същество
ще излъжат избирателите си.
Нима на всеки нормален чо-
век не е ясно, че ако имаш
само 27%, 10% или 7% от де-
путатите, ти просто няма как да
изпълниш цялата си платфор-
ма, понеже не можеш сам да
съставиш правителство и да му
осигуриш парламентарна под-
крепа за законите и бюджети-
те, които ще предлага?

За толкова малоумни ли ни
мислят изпадналите в паника
лидери и клакьори на ГЕРБ?
Борисов 4 г. управлява едно-
лично и еднопартийно и тотал-
но не изпълни обещанията си,
имайки цялата власт, нали? С
какво право сега ще вменява
несъществуващи вини на дру-
гите? Как може да оценяваш
резултатите на едно правител-
ство, което още дори не е из-
брано?

Има ли забрана да се говори за работа?

Александър НЕДЕЛЧЕВ, Русе

В еднага след като
осъзнаха, че победа-

Въпрос

земното кълбо има установени 28 вида
почви, в България са 20 вида, върху
които виреят 140 вида култури и пове-
че от 3000 растения. Обработваемата
земя е 46,529 млн. декара, мерите и
пасищата - 15,264 млн. декара. Как ги
оползотворяваме? Стигнахме дотам
да внасяме храни от цялото земно

кълбо. На практика ние нямаме избор,
подобно на затворниците и пленници-
те. Те се хранят с това, което властта
им дава, а ние с онова, което търгов-
ците внасят отвън. Безропотни доби-
чета станахме.

Географското разположение на
България се характеризира с чудни

планински и морски курорти. Как опол-
зотворяваме всичко това?

Изходът е само един: “Да работим,
тази славна дума нека екне кат камба-
нен звън... Нека стресне... спящий тежък
сън” (Ив. Вазов).

Радко КРАЧУНОВ, Русе

Предпразнично

К 1150-летию
славянской
письменности

Разрухата в образованието - по-опасна от кризата

Дума за

ните добродетели на подрастващото
поколение, на базата на която поетап-
но да се усъвършенстват конкретни
нормативни документи, като задължи-
телно се съчетава непреходното в до-
брата традиция с нейното иновацион-
но развитие. Ще посоча пример. Не
може при всеки нов министър на об-
разованието (по време на прехода) да
се предлагат взаимноизключващи се
образователни политики, при това от
различни методологически позиции -
министър Веселин Методиев: “че учи-
лището няма възпитателни функции,
че това е задача на семейството и
религията”; при министър Даниел
Вълчев: “че на учениците трябва да се
поставя оценка в няколко степени за
тяхното поведение”; министър Сергей
Игнатов налагаше тезата, че “кон-
тролът и търсенето на отговорност от

учениците за тяхното поведение и
отношение към обучението противо-
речи на свободата на личността”. При
тази постановка агресията и безотго-
ворното отношение на повечето от
учениците намериха най-благоприят-
на атмосфера за изява.

В демократичното общество пар-
тиите непрекъснато се сменят, което
е съвсем естествено, но не е естестве-
но непрекъснато да се предлагат нови
виждания за промени. Практиката да
се разработват нови закони за обра-
зованието (какъвто опит бе направен
последните две години) без предва-
рително обсъждана и приета нацио-
нална доктрина не трябва да се по-
втаря повече.

Доц. П. КРЪСТЕВ -
ПУ “П.Хилендарски”

време, когато социализмът
като всемирен социален
строй бе доминиращ в
България!

Христо Ботев чрез своята
“Дума” отвори прозореца на
България към света. Тази
България, която чрез отоман-
ската империя бе изпаднала
в историческо безвремие.

Моят слог по този повод
ще бъде кратък, защото ис-

торическото присъствие на
българската държава в Евро-
па е равно на Римската им-
перия досежно присъствие-
то на славянството в епохал-
но отношение.

ДУМА продължи социа-
листическата журналистика
на Димитър Благоев в един
европейски контекст на
френската комуна и доказа,
че социализмът е естествен
продължител на цивилизаци-
ята като белег на прогреса.

Днешната ДУМА не е
само работнически и про-
летарски вестник, а слово,
изразяващо националния
интелект и народност на
българите.

Днешната ДУМА се ха-
рактеризира с научен и про-
светителски характер. Тя от-
чита състоянието и характе-
ристиката на българското
общество в цялостното му
развитие. Защото съвремен-
ният свят е оцветен със слож-
но социално развитие.

Днес не можеш да бъдеш
обективен, без да си социа-
лен, и откъснат от развитие-
то на обществото, което е
вече всеобхватно относно
класи, професии и култура на
множеството.

Днешната българска пре-
са е “сива”, защото общест-
вото е сиво като народност
на един безкраен преход.
Фактически той е един за-
стой, от който България, ако
не излезе в обозрим срок,
ще напусне Европа по съще-
ство като цивилизация.

Горните мои думи не са
сензация, а едно откровение,
което е белязано както за
мен, така и за нацията. А тя е
вековна и съм сигурен, че ще
продължи да се развива, за-
щото е продължение на свет-
ци като Кирил и Методий, ко-
ито са признати за европей-
ски просветители и светци,
канонизирани в Европа.

Петър БЪЧВАРОВ, София

ЕЕЕЕЕ два ли има по-сполуч-
ливо заглавие за ве-

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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Мисия Брюксел

тересно ми е как бивши
югославски републики гла-
суват една за друга, все
едно, че доскоро не воюва-
ха, или как белгийците не
смеят да пеят на френски
или холандски, и даже
веднъж го направиха на
измислен език. Вижда се
кои страни имат големи ди-

Георги ГОТЕВ

Е вровизията не ми е
любимият музикален
фестивал, но го следя
за обща култура. Ин-

аспори в чужбина, личат си и взаимни симпатии
между близки и далечни народи. Забелязва се как
някои държави хитруват, разчитайки на ромския
вот, или на този на сексуалните малцинства.

Тази година Германия се оплака, че не я оби-
чат, защото 34 от 39 гласуващи страни не дали
никакви точки на нейната иначе атрактивна
изпълнителка. Коментатори писаха, че европейци-
те не искали хем Меркел да диктува икономиката
и политиката на континента, хем два германски
отбора да решават финала на Шампионската лига,
хем и Германия да спечели (какво нахалство!) от-
ново и конкурса на Евровизията.

Нашият случай е почти идентичен, както се каз-
ваше в един виц. Ние също може да се оплакваме,
че съвършено несправедливо ни недолюбват. Но
не защото сме прекалено могъщи в икономиката
или спорта.

След двадесет и кусур години разрушителен
преход да си българин и да работиш или да пееш
за България, е много лоша препоръка. Държавата
ни има най-лошия имидж в ЕС, че и в почти цялата
територия на Евровизията, може би с изключение
на Беларус. Корупция, бандитизъм, показни убийст-
ва, мизерия, най-ниски доходи и пенсии, слаб ад-
министративен капацитет - ето само част от неща-
та, с които сме известни. Имали сме красива приро-
да? Да, но ни познават заради алкохолния туризъм.
Имали сме богата култура? А не ни ли беше пре-
миер един примитив, който не знаеше друга дума
на чужд език освен “конграчулейшънс”?

Невинаги най-добрият печели. Справка Клиф
Ричард или Емил Димитров.

Клиф Ричард изпя песента “Congratulations” на
конкурса на Евровизията през 1968 г. и също не
спечели. Запознатите прекрасно знаят, че негова-
та песен беше най-хубавата. Тя остана в историята
като “песента, с която Клиф Ричард загуби на Ев-
ровизията”. И никой не помни кой е спечелил. Бълга-
рия не можеше да участва в Евровизията тогава,
беше студена война.

Мисля си, че през 1968 г. можехме да спече-
лим на Евровизията. Тогава печелихме на Олим-
пийските игри, през същата 1968 г. бяхме 18-и в
света в Мексико с девет медала. Четири години
по-късно в Мюнхен бяхме девети с 21 медала. А
Емил Димитров през 1970 г. загуби на “Мелодия
на годината” с песента “Моя страна, моя Бълга-
рия”, избрана по-късно от неговите сънародници
като “българската песен на столетието”. Никога
няма да го забравя, защото майка ми Катя Готева
написа може би най-хубавата си статия тогава
във в. “Вечерни новини”, като изрази възмущени-
ето на стотици хиляди българи от безумното ре-
шение на журито. В статията си майка ми нарече
“Моя страна” втори химн на България. В онези
години да излезе статия, критична спрямо жури-
то, си беше чудо невиждано. Поклон на този,
която я е пуснал. Вестник с хубава статия се пре-
даваше от ръка на ръка и се четеше от всички.

И други хубави естрадни песни излизаха у нас,
без да споменавам българските гласове, които до-
минираха на световната оперна сцена. България
беше сила. Нищо че сме в ЕС, сега България е
малка гара, затова и влакът на Евровизията я под-
мина, все едно че не я забеляза.

Каквото и да е новото правителство, а то се
очертава програмно с премиер Пламен Орешар-
ски, то е длъжно да се замисли за нуждата от за-
силване на държавността и подобряване имиджа
на страната. И още нещо - подобряването на отно-
шенията със съседите, които никога не са били по-
лоши през най-новата ни история. България беше
лидер в регионалното сътрудничество, но след ка-
тастрофалното външнополитическо ръководство на
отишлата си власт всичко трябва да се изгражда
наново.

Една държава е силна с икономиката си, със
спортистите си, с музикантите си, но също с при-
ятелите си в чужбина. Те се забелязват и в голя-
мата политика, по теми като Шенген например, и
при гласуването на популярен международен кон-
курс, какъвто е този на Евровизията. Или ги имаш,
или ги нямаш.

Защо ни отсвири
Евровизията

Истинската
наука е начин
на съществуване
На всеки 24 май си пожелаваме нашите политици
да престанат да бъдат слепци и да прозрат най-сетне,
че „народността не пада там, гдето знанието живей”

Проф. Никола
МАЛИНОВСКИ,
председател
на Общото
събрание
на БАН*

М
ного бих искал, като вся-
ка година на този ден, да
се поздравим с нашия
празник и да си кажем ня-
колко тържествени слова.

*Слово на тържеството
за 24 май в БАН вчера

Но си признавам, че ми е трудно.
Годината, която измина от предиш-
ния 24 май, никак не беше лека за
Българската академия на науките, а
в момента цяла България преживява
може би едни от най-сложните вре-
мена за последните 23 години.

Тези дни, когато обществото ни
се опитва да се настрои на празнич-
на вълна, насред изборни страсти,
ще кажа няколко думи за един друг
избор, който ние с вас и с колегите
ни от университетите сме направили
и продължаваме да правим - избора
да се посветим на знанието. Този
избор ние правим не веднъж на 4
години, а буквално всеки ден и все-
ки час. И както преди 112 години
българинът с “Върви, народе възро-
дени” е прогледнал в бъдното, така
и ние - учените, искаме да гледаме
в бъдещия ден на България. Защото
знанието винаги служи на бъдещето
и защото нашето верую е, че без
науката идният ден ще бъде ден на
мрака, а не на светлината.

Науката е слънце за зрящите и
ние на всеки 24 май си пожелаваме
нашите политици да престанат да
бъдат слепци и да прозрат най-сет-
не, че “народността не пада там,
гдето знанието живей”. Днес наука-
та у нас съществува в условията на
мизерия, българската държава ин-
вестира за научни изследвания най-
ниския процент от брутния вътрешен
продукт сред всички държави в Ев-
ропейския съюз. Европа инвестира
средно 2% за наука и иновации, ние
- 0,2 процента, 10 пъти по-малко.
Разчитаме най-вече на чуждестран-
ните договори за финансова подкре-
па на изследванията ни. Без тях
много научни дейности не биха мог-
ли да просъществуват. Но няма и не
може да има държава в света, чиято
основна научна институция да раз-
чита на чужбина, за да се издържа.
Трябва сериозно да ни тревожи
фактът, че науката в България - об-
ласт на особено важен обществено
полезен труд, е с твърде голям спад
в броя на работещите. От няколко
години сме на последно място в
Европа по брой учени на глава от
населението. Няма нищо успокоява-
що в това, че много наши учени за-
минават за чужбина, за да търсят
по-добри условия за работа и за
живот. Още в миналия век Сава Фи-
ларетов е казал: “Трябва ний първи
сами веке да почитаме себе си, че
тогава да чакаме почит и от други
народи”. Никоя национална наука не
се прави в чужбина. Вечното “Върви,
народе възродени!” трябва да звучи
най-силно тук, в нашата мила роди-
на, и не само един път в годината.

Не сме се предали и, надявам се,
няма да се предадем. Българската
академия на науките продължава да
е водеща в повечето области на
науката, продължава да печели ус-
пешно европейски проекти, да
държи все още високо летвата на

научното качество и на подготовка-
та на висококвалифицирани млади
учени и с това доказва, че и бедният
може да има достойнство!

Убеден съм, че ние - всеки един
от нас - трябва да правим всичко,
което е по силите ни, за да накара-
ме политиците да следват полити-
ката на Европейския съюз за наука,
като приоритет на приоритетите.
Истинската наука не се измерва с
доцентска или професорска титла,
а е начин на съществуване. Наша
задача е да възпитаме, да подкре-
пяме и стимулираме наши следов-
ници сред младите таланти на
България, които трябва да получат
шанса да работят за страната си и
в страната си. Ето затова призова-
вам политиците - каквито и полити-
чески трудности да занимават умо-
вете им, да не пропуснат представя-
нето на оперативна програма за на-
ука в Брюксел, защото ако и в новия
програмен период България - един-
ствена в ЕС, проспи възможността
да има оперативна програма за
наука, всякакви шансове на страна-
та за догонване на останалите стра-
ни в европейската общност ще
бъдат изгубени.

Това, че науката у нас е поставе-
на в условията на трайна мизерия,
има пряко отношение към западане-
то не само на икономиката, но и към
загубата на ценностите и на духов-
ността в нашето общество. В критич-

ни моменти духовността винаги е
помагала за спасението на Бълга-
рия. През днешната тежка криза
отново отправяме взор към непре-
ходните опори на духовността ни,
към знанието и мъдростта, заложе-
ни в надеждата за ново възраждане.
Ако се примирим, много скоро вме-
сто “Напред, науката е слънце”, на
нашите деца ще им остане само
едно “Оле, оле” след футболните ма-
чове. Или един терминал на софий-
ското летище.

Днес целият български народ е
седнал пак на чиновете в поредния
урок по история. Историята е строг
учител и съдник. Изпитва всеки ден
и оценява строго на края на срока.
Искам да вярвам, че тези, които сега
сядат на първите чинове на държа-
вата ни, ще бъдат надарени с духов-
на сила и плодотворен ум и заедно
с милионите българи зад себе си ще
ни изведат от общонародната беда
към тъй жадувания спасителен бряг
за скъпата ни България.

24 май е непреходно свързан със
съдбата на България и винаги събуж-
да трогателни за всеки българин
чувства - почитта към образование-
то и науката, към книгата и към бла-
городния порив към знанието. Ако
загубим тези светли чувства, стреме-
жи и надежди, ще изпаднем в пълна
духовна нищета. Да помним това.
Честит празник на славянската пис-
меност, на знанието и духовността!

Снимки Благовеста ЦВЕТКОВА

Защо ни отсвири
Евровизията

Защо ни отсвири
Евровизията

Защо ни отсвири
Евровизията

Защо ни отсвири
Евровизията

Защо ни отсвири
Евровизията

Началото
на празника

Ансамбъл “Софийски
солисти” с диригент
Пламен Джуров
поздрави учените

Акад. Валери Петров
и чл.-кор. Георги
Русев дойдоха сред
първите на
тържеството
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телите от епохата на Възражда-
нето. Народът и милото ни оте-
чество имат нужда от будители,
борещи с разум и съвест злото,
което задушава доброто.

Обществото ни е болно, за-
щото всеки ден е заливано от
простащина, злоба, завист, кле-
вети, доноси, компромати, лъжи,
интриги, обиди. Тези рушители
на нравствеността проникват на
всички нива, подхранвайки раз-
витието на дребни, тясно скрое-
ни душици, които жадуват за
спокойна службица. Тези боле-
сти, пренесени от запад ведно с

демокрацията, се вклиниха в об-
ществения организъм като тумо-
ри, чиито метастази пият от ду-
шата ни ката ден. Агресията,
престъпността, безработицата и
неграмотността доубиват човеш-
кото в нас.

В началото на т.нар. демо-
кратични промени световно из-
следване постави нашия народ
на второ място в света по кое-
фициент на интелект след евре-
ите. Две десетилетия по-късно
неграмотните у нас са стотици
хиляди, а от качественото обра-

Бездуховността убива
Образованието, културата, моралът и справедливостта са
спасителните ни пояси. Те са гарантите за бъдещето на България
зование и гарантирано здраве-
опазване има бледи остатъци.
Днес по тези хуманни показате-
ли, показателни за духовните
ценности, за просперитета и
развитието, България е

на опашката
в Европейския съюз

Защо нашия народ бе спо-
летян от такава незавидна
съдба? Като че ли Великите
сили имат интерес от това, за-
щото един изстрадал, изпла-
шен, неграмотен или полугра-
мотен народ лесно се манипу-
лира и управлява. А и капита-
лизмът изчерпва своите
възможности, защото ножица-
та между бедни и богати пре-
дизвиква нови търсения. Евро-
па прави завой наляво, търсят
се нови форми на икономичес-
ко, социално и духовно разви-
тие на човечеството.

Кой е източникът, провод-
никът на опасните обществени

зарази? Освен системата, макар
и не пряко, това са Великите
сили, които не са в състояние да
овладеят собствените си про-
блеми, в резултат на което на-
лагат своята воля на новите
демокрации. Тук е мястото на
истинските държавници, на ме-
диите, на църквата - да застанат
като страж пред обществото.

Политици, вместо да дават
личен пример, се превърнаха
в нарицание за липса на мо-
рал и етика. Медии, вместо да
бъдат коректив, се комерсиа-

лизираха. Небивалият размах,
с който се говори и пише в
името на парите, убива и ни
ликвидира като народ. От те-
левизионния екран ни заливат
безидейни филми, изпъстрени
с убийства, неморални сцени и
показна корупция. Младото
поколение жадно поглъща и
превръща показаното в пример
за подражание. Ето къде е
една от причините за агресия-
та сред децата, за убийствата
сред малолетни. Жаждата за
пари и бързо забогатяване е
другата причина за разпрост-
ранението на опасните обще-
ствени явления.

Гладът, нищетата, липсата
на средства за храна и сметки
тласкат хората към кражби и

престъпления в името
на оцеляването

Изграденото в годините на
социализма бе ликвидирано и
тотално отречено. Основните

икономически отрасли са в
окаяно състояние, кретат на
ръба на фалита на оцелелите
фирми. С години се водят без-
полезни, никому ненужни раз-
говори върху едни и същи про-
блеми, вместо да се строи и
произвежда. Докъде ли ще ни
доведе пладнешкото ограбва-
не на родни ресурси от чужди
фирми? Образованието и
здравеопазването са в колапс.

Оправданието за всички
неудачи днес с кризата не зву-
чи убедително. Забравяме за

недобре обмислените реформи,
които така и не спряха във вре-
мето. За жалост част от радете-
лите за истинска промяна бяха
ликвидирани, смачкани, избута-
ни и на тяхно място по стълбата
се закатериха кариеристи, алч-
ни за власт и пари, посредстве-
ни люде, тясно скроени и ко-
румпирани хора, нагаждачи,
надарени и изкусни интриган-
ти, двуличници. Тези стремящи
се към власт бездуховни съще-
ства имаха нужда от свои клакь-
ори, които да ги ласкаят и под-
крепят при нужда. Сдобиха се с
тях. С което знаещите и може-
щите бяха смачкани в ъгъла.

В основата на неспособност-
та ни да се отърсим, да пребо-
рим бедите, е собствената ни
бездуховност. Днес повече от
всякога сме в условие на бе-
зизходица, защото се страхува-
ме и треперим за работата си и
за живота си. Страхът и липса-
та на вяра тласкат бездуховни-
те, по-неустойчивите и слабите
към неморалност. Борбата сре-
щу престъпността и корупцията
е неефективна и предизвиква
нова порция отчаяние. Управ-
ляващи си прехвърлят топката
за вината и отговорността, а
това превръща хората в залож-
ници на опасна политическа
игра. Като краен резултат об-
ществената машина излиза от
ритъм, буксува и има опасност
да прегрее.

Има малки страни в света,
които по много показатели в
исторически план и природни
дадености си приличат с наша-
та. Такава е Финландия. От изо-
станала държава за кратко вре-
ме тя се утвърди като една от
най-проспериращите, залагай-
ки на духовността, образовани-
ето, социалната политика и си-
гурността. Финландският иконо-
мически бум през 70-те и 80-те
години и особено през средата
на 90-те години на ХХ век бе
оценен от специалистите като
уникално икономическо чудо,
феномен. Защо не се поучим от
този опит? Можем ли? Имаме
ли смелост и решителност?

В българското общество
има стабилни здрави клетки -
честни, трудолюбиви,

знаещи и можещи
родолюбиви българи

милеещи за род и отечество,
носители на добродетели, ини-
циативни хора с чуство за от-
говорност. Те понякога водят
отчаяна борба срещу злото и
често стават жертви. Тези хора,
своеобразни съвременни буди-
тели, носители и проповедни-
ци на доброто, толерантността
и човещината, са призвани не
само да се борят, но и да по-

казват на останалите верния
път. Осъзнава се нуждата от
качествено образование, кул-
тура, възпитание, солидарност.
Мутрите, крадците, убийците,
изнасилвачите, измамниците и
други носители на злото започ-
ват да отстъпват главните роли
в съвременната култура. Ими-
таторите им на политическата
сцена губят обществено дове-
рие, падат в калта и остават
без шанс за реабилитация.

От телевизионния екран, от
страниците на вестниците започ-
ват да се подават добри думи и
положителни герои. Честни тру-
дови хора, актьори, писатели,
художници, военни, полицаи,
лекари, учители, журналисти
изместват лека-полека пошли-
те образи. Ще е необходимо
още време, за да се превърнат
в пример на младото поколение,
чийто мечти в последните годи-
ни бяха унищожени от негати-
визма, злобата и пошлостта.

Както казва мъдрецът, исти-
ната често боледува, но никога
не умира. Рано или късно Ней-
но Величество Истината изгря-
ва на сцената. За да стане това
час по-скоро, обществото ни
има неотложна нужда от знае-
щи и можещи хора, съвремен-
ни честни и скромни будители,
които да се борят за истината,
да проповядват добродетелите,
морала и етиката. А там, където
е необходимо, да се преборят с
проявите на злото с помощта
на правилата и закона.

Щом диагнозата на болния
обществен организъм е уста-
новена, лечението ще бъде
бързо и ефикасно. Там, където
се налага туморното образува-
ние да бъде изрязано до здра-
во, е наложително

държавата да впрегне
цялата си мощ

за да предотврати появата на
метастази на други места по
друго време.

Българският народ е търпе-
лив и жилав. Отстоял е на всич-
ки бури и на духовния мрак по
време на робство. Преодолял
е вековния застой в материал-
ното и духовното си развитие.
И е победил, оставяйки след
себе си само история. Нито Ви-
зантийската, нито Османската
империя съществуват на днеш-
ната световна карта. Малка
България обаче я има. Тя ще
бъде и ще пребъде.

Образованието, културата,
духовността, моралът, етиката,
лоялността, толерантността,
справедливостта, взаимопо-
мощта, солидарността и сигур-
ността са спасителните ни по-
яси. Те са гарантите за бъде-
щето на България.

Снимки Мариета ТОМОВА

Д-р Богомил
В. КОЛЕВ

Н
ашият многострада-
лен, измъчен и търпе-
лив народ днес коп-
нее за родолюбци, по-
следователи на буди-
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реди обяд преваляванията ще спрат и облачност-
та ще намалее до слънчево време. След обяд,
под влияние на преминаващ северно от страната
циклон, от запад облачността отново ще се уве-

личи, на много места в Западна България, планините и
централната част на Дунавската равнина ще превали
краткотраен дъжд, на отделни места в Северна България
- интензивен и придружен от гръмотевици. В Източна
България вятърът ще остане от юг и ще се усили. До края
на деня в западната половина от страната вятърът ще се
ориентира от запад. Максималните температури ще са
предимно между 25o и 30o. В София - около 25o. Атмосфер-
ното налягане ще се понижи още и ще остане по-ниско от
средното за месеца. Над планините облачността ще бъде
по-често значителна, след обяд с краткотрайни валежи.
Максималната температура на височина 1200 метра ще
бъде около 18o, на 2000 метра - около 13o. Над Черномо-
рието през по-голямата част от деня ще бъде предимно
слънчево, но доста ветровито. Ще духа умерен, около
обяд и силен вятър от юг. Максималните температури ще
са от 24o по северното до 28o-29o по южното крайбрежие.
Вълнението на морето ще бъде 2-3 бала. Температурата
на морската вода е около 20o.

П Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

В петък ще има променлива облачност, по-честоВ петък ще има променлива облачност, по-честоВ петък ще има променлива облачност, по-честоВ петък ще има променлива облачност, по-честоВ петък ще има променлива облачност, по-често
значителна над югоизточната половина от стра-значителна над югоизточната половина от стра-значителна над югоизточната половина от стра-значителна над югоизточната половина от стра-значителна над югоизточната половина от стра-
ната, където все още ще превалява. В Дунавскатаната, където все още ще превалява. В Дунавскатаната, където все още ще превалява. В Дунавскатаната, където все още ще превалява. В Дунавскатаната, където все още ще превалява. В Дунавската
равнина и в Източна България ще духа умеренравнина и в Източна България ще духа умеренравнина и в Източна България ще духа умеренравнина и в Източна България ще духа умеренравнина и в Източна България ще духа умерен
вятър от запад-северозапад. Температурите щевятър от запад-северозапад. Температурите щевятър от запад-северозапад. Температурите щевятър от запад-северозапад. Температурите щевятър от запад-северозапад. Температурите ще
се понижат с още 3-4 градуса.се понижат с още 3-4 градуса.се понижат с още 3-4 градуса.се понижат с още 3-4 градуса.се понижат с още 3-4 градуса.

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

22°/25°22°/25°22°/25°22°/25°22°/25°

24       25
максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

25°/29°25°/29°25°/29°25°/29°25°/29°

“≈À≈÷
ƒÌÂÒ Ì‡ÒÓ˜ÂÚÂ ‚ÌË-
Ï‡ÌËÂÚÓ ÒË Í˙Ï
Á‡ÌËÏ‡ÌË ,̌ ̂ ÂÎˇ˘Ë
ÔÓ‰Ó·ˇ‚‡ÌÂ Ì‡ ÙË-

Œ¬≈Õ
–ÂÁÛÎÚ‡ÚËÚÂ ÓÚ ËÁ-
Ô˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ Í‡Ú-
ÍÓÒÓ˜Ì‡Ú‡ ‚Ë ÔÓ-
„‡Ï‡ ˘Â ‚Ë ı‡Â-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
Õ‡ÚÓ‚‡ÂÌÓÒÚÚ‡ ‚Ë
ÔÂÁ ÔÓÒÎÂ‰ÌËÚÂ
‰ÌË ÒÂ ÓÚ‡Áˇ‚‡ Ì‡
Ì‡ÒÚÓÂÌËÂÚÓ ‚Ë. ¬

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
–‡Á‚ËÚË Ú̌‡ ‰ÌÂÒ ˘Â
‰ÓÌÂÒ‡Ú ‰Ó·Ó Ì‡-
ÒÚÓÂÌËÂ Ì‡ ÓÌÂÁË
ÓÚ ‚‡Ò, ÍÓËÚÓ Ò ‡Í-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
ƒÓ·ÓÚÓ Ó·‡ÁÓ‚‡-
ÌËÂ Ë ÛÏÂÌËÂÚÓ ‰‡
ÒÂ ‰˙ÊËÚÂ ‚˙‚ ‚Ò -̌
ÍÓ Ó·˘ÂÒÚ‚Ó, ÔÓ‰-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
ŒÚ‰‡‚‡ÈÍË ÁÌ‡˜ËÏÓ-
ÚÓ Ì‡ ‚‡ÊÌËÚÂ ÌÂ˘‡,
˘Â ÒÂ ÔÓ„ËÊËÚÂ Ë
Á‡ ‚ÒË˜ÍÓ ÓÒÚ‡Ì‡ÎÓ,

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
¡ÂÁ ‰‡ Ê‡ÎËÚÂ ÒËÎË
Ë ‚ÂÏÂ, ˘Â ÒÂ
ÔÓ„ËÊËÚÂ ‰‡ Ò‚˙-
¯ËÚÂ ‰Ó·Â ÔÎ‡ÌË-

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»Á·ÂÂÚÂ ÓÌÂÁË
Ò‚ÓË Á‡ÌËÏ‡ÌËˇ
‰ÌÂÒ, Ò ÍÓËÚÓ ‰‡ ·‡-
Î‡ÌÒË‡ÚÂ ÂÏÓˆËË-

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¬˙ÔÓÒËÚÂ, ÍÓËÚÓ ‚Ë
ÔËÚÂÒÌˇ‚‡Ú, ËÁËÒÍ-
‚‡Ú ‰‡ ÒÚÂ ‚ ÔÓ‰ıÓ-
‰ˇ˘‡ ÍÓÌ‰ËˆË ,̌ Á‡

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÌÂÒ Â ÔÓÚË‚ÓÔÓ-
Í‡ÁÌÓ ‰‡ ÒÂ ÔÓ‰‰‡-
‚‡ÚÂ Ì‡ „ÌÂ‚‡, ËÁ-
· „̌‚‡ÈÚÂ ÍÓÌÙÎËÍ-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ò‡Ú, ‡ ÌÓ‚ËÚÂ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡ÚÂÎÒÚ‚‡
‚Ë ÒÚËÏÛÎË‡Ú ‰‡ ÔÓ‰˙ÎÊËÚÂ.

ÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ÒË ÔÓÍ‡Á‚‡Ú ÒÚÂÏÂÊ
Í˙Ï ÔÓÙÂÒËÓÌ‡ÎÌÓ ‡Á‚ËÚËÂ.

˜ÂÚ‡‚‡ÈÍË Ò‚ÓËÚÂ ‰ÓÒÚÓÈÌÒÚ‚‡,
‚Ë ÓÚ‚‡ Ú̌ ÏÌÓ„Ó ‚‡ÚË.

‡ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë, ‡ Ò˙˘Ó Ë Á‡
ÌÛÊ‰ËÚÂ Ì‡ ÒÂÏÂÈÒÚ‚ÓÚÓ ÒË.

ÚÂ, ‚˙ÎÌÂÌË Ú̌‡ Ë ˜Û‚ÒÚ‚‡Ú‡, ÍÓ-
ËÚÓ ·Û¯Û‚‡Ú Û ‚‡Ò.

ÒÚÂÏÂÊ‡ ÒË ‰‡ Ò‚˙¯ËÚÂ ‚ÒË˜ÍÓ
ÏÓÊÂ ‰‡ ÒÂ ÔÓËÁÌÂ‚ËÚÂ.

ÍÓÂÚÓ ‚Ë ‚˙ÎÌÛ‚‡ ÒÂ„‡. ÕÂ ‚ÎË-
Á‡ÈÚÂ ‚ ÍÓÌÙÎËÍÚË Ò ÌËÍÓ„Ó.

‰‡ Ò‚˙¯ËÚÂ ‡·ÓÚ‡ ·ÂÁ Á‡„Û·‡
Ì‡ ÒÂ‰ÒÚ‚‡ Ë ÌÂ‚Ë.

ÚË Ë ÌÂÍÓÌÚÓÎË‡ÌË ËÁ·ÎËˆË Ì‡
ÂÏÓˆËË.

¬ŒƒŒÀ≈…
œÓÏËÒÎÂÚÂ Á‡ ÒÂ·Â
ÒË, ÌÛÊ‰‡ÂÚÂ ÒÂ ÓÚ
ÔÓ‚Â˜Â ÓÚ‰Ëı Ë ÔÓ-
Ï‡ÎÍÓ ÚÂ‚Ó„Ë, Á‡

‰‡ ÒÚÂ Ô˙ÎÌÓˆÂÌÌË Ë Á‡Ô‡ÁËÚÂ Ë
Á‡Ì‡ÔÂ‰ ·Ó·ÂÌË  ̌ ÒË ‰Ûı.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡ -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÂÌ
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡

‚ ·Ë·ÎËÓÚÂÍ‡Ú‡
10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ: «ÂÎÂÌ‡Ú‡

ÎËÌÂÈÍ‡
11.00 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ-

Ï‡„‡ÁËÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
11.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ - ÍÛ-

ÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË
13.00 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/
14.00 —ÂÌ “ÓÔÂ - Ú‚ ÙËÎÏ /285

ÂÔËÁÓ‰/
15.10  ÓÌ˙ ÔÓ‰ ÔËÍËÚËÂ - Ú‚

ÙËÎÏ /37 ÂÔËÁÓ‰/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ìÃÂÎÓ‰ËË

ÓÚ Ì‡¯ËÚÂ ÒÔÓÏÂÌËî
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚ ÙËÎÏ

/3168 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌ  ̌ - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ-ÍÓÏÂÌÚ‡ÂÌ ·ÎÓÍ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.10 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
18.15 “Â„ÎÂÌÂ ÚË‡ÊËÚÂ Ì‡ “Œ“Œ 2

Ë ¬ÚÓË “Œ“Œ ¯‡ÌÒ
18.30 Œ˘Â ÓÚ ‰ÂÌ  ̌ - ËÌÙÓÏ‡ˆË-

ÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
18.55 «‡‚˙˘‡ÌÂ ‚ ¡‡È‰ÒıÂ‰ -

Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/
19.55 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.35 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
20.40 ÷ÂÂÏÓÌËˇ ÔÓ ‚˙˜‚‡ÌÂ Ì‡

„Ó‰Ë¯ÌËÚÂ Ì‡„‡‰Ë Á‡ ÚÂ‡-
Ú‡ÎÌÓ ËÁÍÛÒÚ‚Ó ì¿ÒÍÂÂ
2013î - ÔˇÍÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
ÓÚ ÚÂ‡Ú˙ ì¡˙Î„‡ÒÍ‡ ‡ÏËˇî

22.40 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡
23.00 ƒÂÌËÒ Ë ÔËˇÚÂÎË - Í˙ÒÌÓ

‚Â˜ÂÌÓ ¯ÓÛ
00.00 –ÂÚÓ ÒÎÂ‰Ó·Â‰: ìÃÂÎÓ‰ËË

ÓÚ Ì‡¯ËÚÂ ÒÔÓÏÂÌËî/Ô/
00.45 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú Ò Ã‡Ú‡ ¬‡˜-

ÍÓ‚‡ /ÚÓÍ¯ÓÛ/Ô/
01.30 «‡‚˙˘‡ÌÂ ‚ ¡‡È‰ÒıÂ‰ -

Ú‚ ÙËÎÏ /2 ÂÔËÁÓ‰/Ô/
02.25 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò

06.30 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-

ˆËÓÌÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ¿ÌÌ‡ ÷ÓÎÓ‚‡ Ë
¬ËÍÚÓ ÕËÍÓÎ‡Â‚

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î
- ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìƒË‚Ó Ò˙ˆÂî - ÒÂË‡Î,

ÂÔ. 59
15.00 œËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 81
16.00 ìœÂÒÚ˙ÔÎÂÌËˇ Ë ÒÚ‡-

ÒÚËî - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 50
17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ì–Â‚ÓÎ˛ˆËˇ Zî - ÒÂË-
‡Î, Ò. 2, ÂÔ. 12

21.00 ìÃ‡„‡‰‡ÌÒ ÔÂ‰ËÁ‚ËÍ‡-
ÚÂÎÒÚ‚ÓÚÓî - Ú‡ÌˆÛ‚‡Î-
ÌÓ ¯ÓÛ

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ì— ÚÂ· ÏË Â ‰Ó·Âî -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 3

00.00 ì ÓÒÚËî - ÒÂË‡Î, Ò. 5,
ÂÔ. 4

00.50 ìƒÓÒËÂÚ‡Ú‡ ’î - ÒÂË-
‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 2

01.40 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./
03.30 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ /Ô./
04.00 ìœËÁ‡Í˙Ú Ì‡ ≈ÎÂÌ‡î

/Ô./ - ÒÂË‡Î, ÂÔ. 81
04.50 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Õ“¬

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡-
‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÀ˛·Ó‚ Ë Ì‡Í‡Á‡ÌËÂî
- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì÷ÂÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ‡‚‡Ú‡î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂ-

ËÂÌ ÙËÎÏ, 11 ÒÂÁÓÌ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡-

Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî -

ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ -

ˆÂÌÚ‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 ìœ˙ÎÌ‡ ÎÛ‰ÌËˆ‡î -

ÍÓÏÂ‰ËÈÌÓ Ú‚ ¯ÓÛ
21.00 ì≈Ú‡ÊÌ‡ ÒÓ·ÒÚ‚ÂÌÓÒÚî

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂ-
ÁÓÌ

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î
- Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ìŒÚ ÏÂÒÚÓÔÂÒÚ˙ÔÎÂÌË-
ÂÚÓî - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 13
ÒÂÁÓÌ

23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 ì–ÓÍÙÂÎÂ ÔÎ‡Á‡ 30î

- ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ, 4 ÒÂ-
ÁÓÌ

00.45 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî -
ÚÂÎÂ‚ËÁËÓÌÌ‡ Ë„‡ /Ô/

01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡-
Ú‡î - Ú‚ ¯ÓÛ, 1 ÒÂÁÓÌ

02.45 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡-
ÌÂ Ì‡ Õ“¬ /Ô/

04.00 ì ÓÏËÒ‡ –ÂÍÒî - ÒÂ-
ËÂÌ ÙËÎÏ, 11 ÒÂÁÓÌ

 Œ«»–Œ√
¬ ÎË˜ÌËÚÂ ‚Ë ‰ÂÎ‡
˘Â ÔÓÎÛ˜ËÚÂ ¯‡ÌÒ
Ë ÚÓ‚‡ ˘Â ‚Ë ÔÓÁ-
‚ÓÎË ‰‡ ÔÓˇ‚ËÚÂ

‡ÍÚË‚ÌÓÒÚÚ‡ ÒË ‚ ÔÂ˜ÂÎË‚¯‡
ÔÓÒÓÍ‡.

08.00 ÕÓ‚ËÌË
0 8 . 1 5  ì ƒ Ó ·  Ó

ÛÚÓî
0 9 . 0 0  ì   Ó Ì -

Ú  Ó Î Ì ‡

ÁËÍ‡Ú‡, Á‰‡‚ÂÚÓ Ë Ó·‡ÁÓ‚‡ÌË-
ÂÚÓ ‚Ë, ÔÓÎÁ‡Ú‡ ˘Â ·˙‰Â ‚Ë‰ËÏ‡.

ÔÓÍÛÔÍ‡î
0 9 . 3 0  ì Δ Ë ‚ Â È  Á ‰  ‡ ‚ Ó -

ÒÎÓ‚ÌÓî
10.25 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
11.00 ÕÓ‚ËÌË
11.15 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
12.10 —ÂË‡Î:  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
13.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
13.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
14.00 ÕÓ‚ËÌË
14.20 ì ÂÔÍÓ Á‰‡‚Âî Ò

√ÂÌ‡‰ËÈ Ã‡Î‡ıÓ‚
15.15 ìƒÓÍ‡ÚÓ Ó˘Â ÌÂ Â

Í˙ÒÌÓî
16.00 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
17.00 ¬Â˜ÂÌË ÌÓ‚ËÌË
17.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡

ÔÓÒÚË¯î
18.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
19.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
20.00 ¬ÂÏÂ
2 0 . 3 0  — Â  Ë ‡ Î :  ì ¡ Ë ‚ ¯ ‡

Ò˙ÔÛ„‡î
22.25 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
23.00 ìœÓÎËÚËÍ‡î
00.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
00.10 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
01.05 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂ-

ÌËÏî
01.55 ì»ÒÍ‡Ï ‡Á‚Ó‰î
02.40 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
03.10 —ÂË‡Î:  ì“˙„Ó‚ÒÍË

ˆÂÌÚ˙î
04.00 ÕÓ‚ËÌË
04.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
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МАРТИН ЛЮБЕНОВ СМЕСВА ДЖАЗ
И ЕТНО РИТМИ НА КОНЦЕРТ В НДКОчаквайте кратки

Детето расте - предстои ни
да бъдем свидетели и участ-
ници в седмото издание на
Международния фестивал за
театър и съвременен танц
“Черната кутия” в Пловдив. От
30 май започва деветдневка
за почитателите на камерните
и изтънчени театрални предиз-
викателства. 13 български и
чужди спектакъла в областта
на физическия театър,
пърформънса, танца, както и
работни ателиета, са изпълни-
ли програмата. Началото е със
спектакъла “Двама ни” на
румънска театрална компания,
известна със своя микс от ху-
мор, изобретателност и драма-
тичност. В програмата “Съвре-
менен танц и пърформънс” ще
се представят Лайла Тафур от
Испания, дуетът Орли Портал
и Шломит Йосеф от Израел,

Връчват наградите
„Най-най-най”
в НАТФИЗ

Церемония по дипломиране-
то на Випуск 2013, както и
връчването на наградите “Най-
най-най” - талантливи абсолвен-
ти, започва днес в 10 ч. в залата
на Учебния драматичен театър
в НАТФИЗ. На нея ще присъства
и министърът на културата
Владимир Пенев, научи ДУМА от
МК. Голяма част от завършва-
щите студенти вече практику-
ват професията си заедно със
своите преподаватели - в теа-
трите из цялата страна; в най-
новите игралните филми; в най-
гледаните български телевизи-
онни сериали и предавания, как-
то и създатели на най-популяр-
ните реклами - пред камерата и
в екипите зад обектива, съоб-
щават от НАТФИЗ. Наградата
“Най-най-най” сe присъжда еже-
годно и за нея гласуват всички
студенти и преподаватели от
академията. Тя е първият отли-
чителен знак в професионално-
то развитие на завършващите.
Церемонията е отворена за
всички желаещи до изчерпване
на местата.

Свободна книжарница
в Дом Канети

Международно дружество
“Елиас Канети” организира Сво-
бодна книжарница - инициати-
ва, обхващаща редица градове
в България, сред които София,
Варна, Бургас, Велико Търново
и др. Свободната книжарница
дава възможността и приканва
всички желаещи да се присъе-
динят, като донесат книги,
които биха желали да разме-
нят. Това ще се случи на 24 май
от 15 ч. в Дом Канети (бул.
“Славянска” 12) в Русе.

Фотоизложба на
проф. Румен Пенин

Културният център на
СУ “Св. Климент Охридски”, га-
лерия “Алма Матер” и издател-
ство “Булвест 2000” предста-
вят “Географията - пътешест-
вие и приключение” - фотоиз-
ложба на проф. Румен Пенин от
катедра “Ландшафтознание и
опазване на природната сре-
да”. Изложбата е съставена от
фотографии от изследовател-
ските пътувания на автора.
Посветена е на три забележи-
телни годишнини: 125-годишни-
ната на Софийския универси-
тет, 50-годишнината от осно-
ваването на Геолого-географ-
ския факултет и 40-годишни-
ната от създаването на кате-
дра “Ландшафтознание и опаз-
ване на природната среда”. По-
сетителите могат да видят
40 тематични табла с над 900
фотографии от различни краи-
ща на света, посетени от Ру-
мен Пенин през последните
10 години. Той използва своите
фотографии, за да илюстрира
учебниците и книгите, на кои-
то е автор, да онагледи препо-
даваните от него дисциплини
в СУ, както и по време на по-
редицата от лекции, които из-
нася из страната.

„Черната кутия” се
отваря за седми път
13 български и чуждестранни спектакъла са в програмата
на фестивала за театър и съвременен танц под тепетата

“Идва пролетта”

Пенка КАЛИНКОВА продукции от Германия, Корея/
Англия, от Австрия, от Полша,
Ирландия, Аржентина/Италия,
от Белгия. Това са обикновено
моноспектакли, сола или спек-
такли с двама, най-много три-
ма изпълнители. Белгийският
дуетен спектакъл “Черни рози”
е история за контраста меж-
ду различните човешки съще-
ства. Дует, който е изпълнен
със съвременен танц и кла-
сическо пеене. Лайла Тафур
е носителка на наградата за
най-добър изпълнител на
международния конкурс
“Masdanza” за солото си “Mi
arma”, в което изследва гра-
ниците на фламенкото. Изра-
елският “Идва пролетта” e
дует на две жени, танцуващи
по песните на легендарния
египетски певец и музикант,
свирещ на уд (арабски инст-
румент, предшественик на
китарата) - Фарид Ел - Атраш.

Българското участие в сед-
мата “Черна кутия” също е ав-
торитетно, то се представя в
програмата “На фокус Плов-
див” и съдържа три пловдив-
ски представления - “Его - аз в
смисъл ти” на театър “Хенд”,
моноспектакъла “Глас” на Ива-
на Папазова по текст на Еле-
на Алексиева и “Пътят-Следа-
та” на танцово студио “Дуен-
де”, хореографски спектакъл
на Ивайло Иванов и на Елена
Здравкова. “Его” на театър
“Хенд” и режисьора Иво Игна-
тов-Кени е куклен спектакъл с
ръце (голи ръце, сенки, ултра-
виолет). Идеята е: малко доб-
рота и любов са достатъчни,
за да решат всякакъв кон-
фликт, без да се стига до гру-
бост и насилие. Закриването
на фестивала е с известния
спектакъл “Дъщерите на Гага-
рин” на Мобил Театър Лабор
от Унгария - трупа за физиче-

ски театър, използваща теат-
ралния език на Жак Лекок.
Мобил Театър Лабор се опит-
ва да балансира върху тънка-
та граница между гротеска и
поетичен разказ, използвайки
обекти, визуални ефекти, те-
атър на сенките, кукли и жива
музика. Всъщност това е исто-
рията на три сестри, влюбени
в един и същи мъж, мъж, из-
правил ги една срещу друга и
после изчезнал. Повечето
спектакли ще се играят на
камерната сцена на Драматич-
ния театър, но има и такива,
които ще може да видим в
културния център “Тракарт”.
Партньори на фестивала са
Министерството на културата
и община Пловдив, посолства-
та на Израел, на Австрия, на
Белгия, Гьоте-институт, Пол-
ският институт, Драматичен
театър - Пловдив, и културен
център “Тракарт”.

“Черни рози”

Колегата-журналист Крум Джоргов
- с постоянни изяви на страниците на
нашия вестник, се готви да ни разкрие
и още едно свое амплоа: уменията си в
резбарството и сътворяването на кар-
тини от цветя и листа. Оригиналната

Журналист подрежда уникална изложба
Евелина ДИМОВА изложба с негови произведения ще

бъде открита на 27 май, понеделник, от
17,30 ч. в Съюза на българските журна-
листи (ул. “Граф Игнатиев” 4).

Акцент в експозицията е уникална
авторска сбирка от 70 дървени лули.
Всяка от тях има свое различно “лице”,
освен това е действаща - не е само

декоративна, а с нея може и да се
пуши. Но безспорно най-голям инте-
рес ще предизвикат 8-те пластики от
дърво на Дон Кихот - в най-различни
ракурси, размери и излъчване. Общо
сто експоната ще бъдат представени
на вниманието на посетителите.
Входът е свободен.

Известният китайски ху-
дожник Цю Йен ще предста-
ви творчеството и проектите
си пред българска публика
днес от 19 ч. във “Виваком
арт хол”. Лекцията му
допълва калейдоскопа на
съвременното китайско изку-
ство, представено за пръв
път в България чрез излож-
бата “Нови гледни точки в
китайското съвременно изку-
ство”, гостуваща до 26 май в
Телефонната палата. Тя е ос-
новен акцент в програмата
на фестивала “Sofia
contemporary”.

Цю Йен е една от най-зна-
чимите фигури на авангард-
ното изкуство в Китай. Въпре-
ки корените и произхода си
- източната китайска провин-
ция Дзянсу, и академичното
образование в духа на тра-
диционното китайско изкуст-
во, Йен успява да надмогне
културните наслоявания и

Авангардистът Цю Йен представя
творчеството си у нас

бариери, а досегът му с кул-
турата и живота в Европа,
където 5 години преподава
изкуство на Изтока, отваря
широко сетивата му за мо-
дерността и съвременните
художествени тенденции.

Йен е един от първите уча-
стници в течението  “Поток
на живота”, появило се в Ки-
тай през 80-те години на XX
век. Творчеството му премах-
ва границите между изкуст-
вата: в своите творби и про-
екти той си служи със средст-
вата на живописта, фотогра-
фията, артинсталацията, мул-
тимедията, дори архитектура-
та. Художникът експеримен-
тира с различни изразни
средства: от традиционната
китайска калиграфия, през
рисуването с мастило и мас-
лени бои до концептуални ху-
дожествени форми. Повечето
от работите му отразяват на-
болели социални проблеми.

Един от последните примери
за това е фотографска поре-
дица, свързана с живота в
селските райони на Китай,
която предизвиква оживена
дискусия в страната.

Цю Йен е в България по
покана на Евелина Хайн, ко-
ято ще направи кратко въве-
дение в лекцията му и ще
превежда на български.
Събитието е с вход свободен.
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ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 29.V.2013 г. се навършват 20 ГОДИНИ,
откакто ни напусна скъпият ни съпруг,

баща, дядо и прадядо

генерал майор
СТОЯН ТОНЕВ

ЗУРЛЕВ
род. 17.VII. 1925 г. в с. Симеоново, Ямболско

От семейството

ПОМНИМ ТЕ И СКЪРБИМ ЗА ТЕБ.
ЛИПСВАШ НИ.

Възпоминанието ще се състои
в с. Симеоново, Ямболско.

“Реквием” на Емил Та-
баков и Радиосимфоници-
те откриват “Софийски му-
зикални седмици” на 24
май. В събитието, което
ще положи началото на
44-тото издание на меж-
дународния фестивал в
зала “България” от 19 ч.,
ще вземе участие и Сме-
сеният хор на БНР с ди-
ригент Драгомир Йоси-

Радиосимфониците откриват
„Софийски музикални седмици”
44-тото издание на престижното международно събитие започва с „Реквием” на Емил Табаков

Христо Стойнов Андреана Николова Кирил Шарбанов Марияна Панова

Снимки БНР

фов. Солисти са младите
оперни изпълнители Ма-
рияна Панова - сопрано,
Андреана Николова - ме-
цосопрано, Кирил Шар-
банов - тенор, и Христо
Стойнов - бас. В “Реквие-
ма” ще пее и Хорът на
софийските момчета,
ръководен от Адриана
Благоева.

“Реквием” за четири

солисти, хор и оркестър
на маестро Емил Таба-
ков е написан в периода
1992-1993 г. по поръчка
на фестивала “Софийски
музикални седмици” (то-
гава директор на между-
народния форум е Петър
Ступел), като досега има
две публични изпълне-
ния. В историята на
българската музика то

остава като първото
произведение, създаде-
но върху традиционните
латински текстове, на-
учи ДУМА от Иван
Върбанов.

“Реквиемът” - нареж-
дащ се сред най-големи-
те творби на българската
музикална класика, след-
ва традиционното струк-
турно изграждане на ча-

стите, като блестящо ком-
бинира композиционни
техники. Творбата
излъчва драматизъм и
експресия, извираща от
личното отношение и по-
глед на Емил Табаков
към вечните теми - за жи-
вота и смъртта, постига-
нето на хармонията меж-
ду хората, между сърце-
то и ума, проекцията зем-
но-възвишено, линията
мистично-божествено.

“Радвам се, че Симфо-
ничният оркестър на БНР
ще открие фестивала
“Софийски музикални
седмици”  тази година”,
споделя маестро Табаков.
Преди деветнайсет годи-
ни премиерното изпълне-
ние на “Реквиема” бе от-
ново на 24 май - Деня на
българската просвета и
култура и славянската
писменост, когато се от-
кри фестивалът, а второ-
то изпълнение - през
2000 г., на същата дата и
по същия повод. 20 годи-
ни след датата на напис-

ването му произведение-
то ще прозвучи за трети
път - неслучайно пак на
24 май. Посланието на
всички музиканти тази го-
дина е да изразим трево-
гата си и да призовем на
висок глас всички онези,
които искат да управля-
ват държавата, че
българската висока музи-
кална култура се намира
в предсмъртна агония!”,
коментира Емил Табаков.

“Щастлив съм, че в
концерта се ангажираха
много талантливи млади
изпълнители, с които
вече съм работил. Като
композитор благодаря и
на ръководствата на
Българското национално
радио и  “Софийски му-
зикални седмици”, и на
музикантите, които участ-
ват в концерта”, обобща-
ва главният  диригент на
Симфоничния оркестър
на БНР и директор “Му-
зикална продукция и
състави” на обществена-
та медия.

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

На 25 май 2013 г. се навършват
40 ДНИ от смъртта на нашата обичана

съпруга, майка, баба и прабаба

инж. Мара
Желязкова Ботева

на 82 г. от Варна

Ти даде на всички
частица от своето

голямо сърце,
дари ни с много обич

и любов, на много
хора подаде ръка
в трудни моменти.

ДЪЛБОК ПОКЛОН
ПРЕД СВЕТЛАТА ТИ

ПАМЕТ!

Ти винаги
ще бъдеш с нас!

От семейството

Паметникът на Григор Вачков (1932-1980) ще ста-
не любимо място за срещи - “При Гришата”, като
“При Попа” - на патриарх Евтимий. Това каза актри-
сата Татяна Лолова вчера на откриването на скулп-
турния портрет на популярния артист в Градската
градина пред Народния театър “Иван Вазов”. По-
водът е неговата 81-годишнина - 26 май, и Денят на
българската просвета и култура и на славянската
писменост - 24 май. Автор на скулптурата е Емил
Попов, а отливането и монтирането на паметника е
дело на Владимир Житенски. Съпругата и дъщерята
на Григор Вачков - Силвия и Мартина, министърът
на културата Владимир Пенев, художникът Светлин
Русев, артисти от различни поколения, между които
Стефан Данаилов, Джоко Росич, Досю Досев, Ани
Бакалова, Тончо Токмакчиев, Камен Калев, Калин
Сърменов, Силвия Лулчева, Светослав Пеев, режи-
сьорката Лили Абаджиева бяха сред присъстващите
на тържеството, съобщи БТА.

“Това е наистина незабравимият Григор Вачков -
не от киното и театъра, а от живота - силен, устремен,
с толкова добрина, която носи в себе си”, каза на
откриването Стефан Данаилов. “Точно сега е времето
да застанем пред неговия дух. Не съм си и предста-
вял, когато бяхме неразделни в нашата младост, че
Гришата ще ме покани пред своя паметник. Дано този
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Изложба на фондация
“Българска памет”, посве-
тена на 1150 години от
Моравската мисия на Ки-
рил и Методий, ще бъде
открита днес в 11.30 ч. в
галерия на открито пред
Народния театър “Иван
Вазов”, със специалното
участие на “Юлангело” и
Духовия оркестър на НМУ
“Любомир Пипков”.

Изложбата проследя-
ва Кирило-Методиевото
дело от Моравската ми-
сия и идването на учени-
ците и следовниците на
Светите братя в България
до Златния век на българ-
ската култура, завещал на
европейската литература
имената на Климент Ох-
ридски, Константин Пре-

Григор Вачков винаги ще ни
посреща пред Народния театър

паметник да е повод да си спомним и за други големи
български творци и младите да ги познават. Щастлив
съм, че, като минавам оттук, ще виждам своя при-
ятел”, каза още Стефан Данаилов.

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

КИРИЛО-МЕТОДИЕВОТО
ДЕЛО ПРЕДСТАВЯ
ИЗЛОЖБА НА ОТКРИТО

славски, Йоан Екзарх и
Черноризец Храбър. По
силата на историческите
факти единствено Бълга-
рия по онова време е го-
това за зрялото дело на
Кирил и Методий със сво-
ята утвърдена държавна
традиция и единна хрис-
тиянска религия.

През 2013 г. Европа
чества 1150 години от Ве-
ликоморавската мисия на
Св. св. Кирил и Методий.
С превода на Светите
книги на говорим наро-
ден език и със защитава-
нето на правото му на
съществуване, редом с
латински, гръцки и еврей-
ски, Кирил и Методий
изпреварват с близо пет
века реформацията в бо-
гослужението, литерату-
рата и културата на
Средновековна Европа.
Делото на Кирил и Мето-
дий и техните следовни-
ци променя културния
облик на Европа и това е
особено осезаемо днес,
в духа на европейската
интеграция и многообра-
зието на културния диа-
лог, подчертават органи-
заторите на изложбата.

Художникът Евгени Клин-
чаров почина на 86-годишна
възраст, съобщиха близки на
твореца. Клинчаров завършва
специалност “Стенопис” в Ху-
дожествената академия в

Напусна ни
Евгени
Клинчаров

София през 1948 г. при проф. Кирил Цонев и проф, Георги
Богданов. Между 1953 и 1985 г. е главен художник на
издателство “Български художник”, заместник главен ре-
дактор на сп. “Изкуство” (1962-1970), както и секретар на
секция “Приложна графика” при Съюза на българските
художници през 1976 г. Участва в редица изложби на
илюстрация и изкуството на българската книга. Автор е и
на монографичните издания за художниците Иван Ненов,
Любен Гайдаров, Тодор Панайотов, Кирил Казанлъклиев,
Екатерина Савова-Ненова, на книгата “Разговори с Иван
Ненов”, на статии по проблеми на изкуството, за изкуст-
вото на книгата, за декоративните изкуства. Преди около
месец Клинчаров представи последния том на “Пантеон”
на българската култура, съобщи агенция БЛИЦ.
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- Момиче, как се казваш?
- Никак.
- Така и изглеждаш...

Акад. КИРИЛ ВАСИЛЕВ,
философ, историк
ЕМИЛИЯ РАДЕВА, актриса
МАРИАНА АЛАМАНЧЕВА, актриса
ПАВЕЛ КЪРЛЕВ,
председател на Федерацията
на потребителите в България
САЛИ ИБРАХИМ,
поетеса и обществена деятелка
Проф. СТИЛИЯН ЙОТОВ, философ
ТАНЬО КЛИСУРОВ, поет

КЕТИ ГАРБИ С КОНЦЕРТ
ВЪВ ВАРНА ТОВА ЛЯТООчаквайте

23
Св. преподобни Михаил, епископ Си-

надски († 818)

Преподобни Михаил бил свят и мъдър
йерарх. Той от детство се посветил в служ-
ба на Бога. Подвизавал се заедно със
св. Теофилакт Никомидийски († ок. 832).
Заради своя подвижнически и девствен
живот, още млад бил избран и посветен от
цариградския патриарх Тарасий за епис-
коп Синадски. Участвал в Шестия вселен-
ски събор (787 г.). Във време на жестокия
иконоборчески император Лъв Арменец
свети Михаил бил отстранен от епископ-
ската си длъжност, загдето поддържал
иконопочитанието, и бил пратен на заточе-
ние, където в голяма бедност и много
страдания умрял в 818 г., като докрай
останал верен на православието.
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Певицата и актриса Барбра
Стрейзънд ще получи почетна
докторска степен по философия
от Еврейския университет в
Йерусалим. Звездата ще бъде
удостоена с титлата при посе-
щението си в Израел идния
месец, като за първи път в
кариерата си ще изнесе кон-
церт в страната. Наградата е
признание за работата на Барб-
ра в защита на човешките
права и посвещението й на
Израел и на еврейския народ.
Проф. Менахем Бен-Сасон,
ректор на Еврейския университет,
заяви, че е изключително горд от
честта, която ще бъде оказана на
Стрейзънд. “Нейният съвършен

Барбра Стрейзънд с титла доктор по философия

Загадката защо пингвините не могат да летят
може би най-сетне бе разгадана. Учените смятат,
че подводните умения на птицата вероятно са й
коствали способността да се издига във въздуха.
Изследвайки морски птици, тясно свързани с пинг-
вините, учените потвърдили, че крило, което е
добро в летенето, не може да бъде добро и в
гмуркането или плуването.

Съществуват множество теории защо някои
птици не могат да летят. Една от тезите е, че някои
видове са станали неспособни да го правят заради
липсата на хищници на земята. “Другата идея е
биомеханичната хипотеза”, обясни проф. Джон
Спийкман от университета в Абърдийн и Китайска-
та академия на науките.

Учените наблюдавали чистица, близък родст-
веник на пингвина. Черно-бялата морска птица не
само прилича много на него, но и може да плува
почти толкова добре. За разлика от пингвина оба-
че тя умее да лети. Изследователите анализирали
количеството енергия, което птицата използвала.
Те установили, че гмуркането за нея било сравни-
телно лесно, но летенето  - много по-уморително.
Изследователите смятат, че чистицата представля-
ва нещо средно между морските птици, които могат
да летят и да плуват, и тези, които не могат да
летят. “Хипотезата е, че докато крилата стават все
по-ефективни за тях, за да се гмуркат, те стават все
по-малко ефективни за тях, за да летят. В опреде-
лен момент е станало толкова “скъпо” да летят, че
е било по-добре да се откажат от летенето”,
допълва проф. Спийкман.

“Винаги съм се интересувал от пингвините и
съм наблюдавал феноменалния им ход върху леда.
Винаги съм си мислел: “Защо просто не полетят?”
И е прекрасно, че бях част от групата, която раз-
реши тази загадка”, заяви проф. Джон Спийкман.

юбимият италиански готвач на българските зрители Лео
ще става татко. Това обяви самият той в шоуто “Кърти-
цата”. Водещият на кулинарното предаване “Какво ви
забърка Лео”, което се излъчва всеки делник от 10 ч. по
TV7, очаква близнаци. Двамата с годеницата му Лучия

Лео ще става
татко на близнаци

Благодарение на “Дървото на живо-
та” най-после думата “сериал” бе реаби-
литирана и вече не е тема само за фри-
зьорските салони. Това сподели проф.
Андрей Пантев на предпремиерното
представяне за журналисти на послед-
ния епизод от историческата сага, която
зрителите следят вече 3 месеца. След
поредицата от успехи, съпътстващи по-
редицата, стана ясно, че този рискован,
но интересен проект, както го нарече
Огнян Димов, маркетинг директор на TV7,
ще има продължение.

Снимките на “Дървото на живота 2”
започнаха още преди публиката да види
емоционалния финал на първия сезон,
който ще се излъчи на 26 май от 20,00 ч.
Проектът, зад който стои продуцентската
компания “Dream Team”, е белязан с из-
ключителен актьорски състав, страхотна
игра и ексклузивна реализация на сери-

Äóìàòà “ñåðèàë”
áå ðåàáèëèòèðàíà
Снимките на втория сезон на „Дървото на живота” вече започнаха

Альона НЕЙКОВА

ала, подчерта Евтим Милошев. Той бла-
годари на проф. Пантев, че се съгласи да
стане консултант на продукцията и с апо-
столски дух обикаляше страната заради
снимките на “Дървото на живота”.

Любов, омраза, братска завист, разде-
ли и смърт са само някои от съставките на
тази пленителна история. Но това не може
да бъде пресъздадено и разбрано само
благодарение на граждански реплики и
интимен реквизит. Нужен е дух. И въпреки
че историците постоянно търсят кусури, в
“Дървото на живота” той присъства благо-

дарение на блестящата бленда и артис-
тичните превъплъщения, подчерта проф.
Пантев. Излъчването на втория сезон на
сериала, създаден по романа “Битието” на
Владимир Зарев, ще започне през есента,
обещаха от екипа на продукцията. А зри-
телите ще останат в очакване дали в
продължението на сагата ще се потвърдят
или опровергаят думите на Теодора Ду-
ховникова. Разплакана след емоционал-
ния финал на “Дървото на живота”, актри-
сата изрече: “То пък нищо добро за никой!
За един щастие няма! Само за Илийчо...”

Сексапилни сцени и изкусителни тела с хореография на пилон ще

видят феновете днес, 23 май, по време на първото подгряващо парти за

предстоящия концерт на “Рамщайн” (Rammstein) - хедлайнерите на фе-

стивала Sofia Rocks 2013. В тон с “лошите момчета” на немския рок и

чаровно нецензурните им превъплъщения купонът обещава много пре-

дизвикателни изненади в бар Rock IT. “Главни герои” на партито ще са

хитовете на култовата банда, която ще забие съвсем скоро - на 26 юли,

за втори път у нас, на стадион “Васил Левски”.
На купона, озаглавен Rammstein vs. The World, освен танцьорките от

Sonya Pole Studio, подарък за феновете ще бъдат билети за двама ща-

стливци, избрани чрез томбола.

евети на световното първенство по
виртуален футбол (FIWC) завърши
българинът Станислав Чакъров.
За големия си успех, постигнат в

Жена от Казахстан се оказа пазителка на рядка и ценна мюсюл-
манска реликва - кичури от брадата на пророка Мохамед. Божестве-
ните косми се съхранявали у 85-годишната Фатима от село Садовое
в стъклена кутия, инкрустирана със сребро. Според местното духо-
венство автентичността на реликвата се потвърждава от “документ
с много печати”. Според Фатима тя получила брадата от своите
предци, а сега вече е решила да я предаде на върховния мюфтия
на Казахстан. Според легендата след смъртта на Мохамед брадата
му била обръсната от неговия предан бръснар.

Част от екипа на продукцията

Брадата на Мохамед била пазена от жена

Подгряват „Рамщайн”
с танци на пилон

Българин е 9-и
на световното по
виртуален футбол

талант се съчетава със страстна-
та й тревога за равенството и
възможностите за хората, незави-
симо от техния пол и произход.
Също така е важно, че любовта й
към Израел и еврейския й произ-
ход се отразяват в толкова много
аспекти от нейния живот и карие-
ра”, заяви той. Барбра Стрейзънд
открива през 1984 г. сграда за
обучение на иврит в кампуса
Маунт Скопъс на университета,
която посвещава на покойния си
баща Емануел. След като получи
докторската си степен на цере-
мония на 17 юни, Стрейзънд ще
пее за 90-ия рожден ден на
президента Шимон Перес и ще
изнесе два концерта в Тел Авив.

Л
бяха на екскурзия в Америка преди 2 месеца. Именно по
време на романтичното им пътуване двойката e създалa не
един, а два живота. Лео и Лучия очакват две момченца,
допълни кулинарният вълшебник. Той призна, че с любимата
му са правили много опити да станат родители, но са имали
затруднения. Затова сега са изключително щастливи и вече
се подготвят за най-важния момент от живота си.
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Д
конкуренция с над 2,5 млн. играчи, той се
похвали лично на sportal.bg. Любопитното
е, че нашето момче става единственият от
21 играчи, които достигат до финалите в
испанската столица Мадрид, който не
допуска загуба. В групите той постигна
една победа и 5 равенства, но големият
брой ремита го спират за следващата
фаза на надпреварата. Станислав ще ос-
тане със спомени за цял живот от участи-
ето си във финалния турнир. Там той се
среща със защитника на Реал (М) Раул
Албиол, който е бил специален гост на
състезанието. Всичките 21 финалисти пък
участват в истински футболен мач, като в
ролите на играещи селекционери влизат
бившите играчи на “белия балет” Кристи-
ан Карембьо и Рубен де ла Ред.
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Страница на Лейла ДИМИТРОВА

Вече пета година Норвегия се тресе
от истински шахматен бум благодаре-
ние на съвременния гений на древната
игра Магнус Карлсен. До неотдавна
едва ли някой би могъл да предположи,
че един самотен шахматен рицар ще
съумее да остави зад гърба си кохорта
от скиори и биатлонисти, традиционно
носещи спортна слава на страната.
Местните организираха дори супертур-
нир, в който с широка ръка поканиха 10
от най-силните играчи в света, без да се
съмняват, че ще победи естествено “тех-
ният” човек. Но не познаха! “Ставангер
2013” се оказа връхната точка в карие-
рата на Сергей Карякин. Съвсем доско-
ро изглеждаше, че 23-годишният Каря-
кин, който в името на осъществяването
на мечтата си - да стане световен шам-
пион - се премести от Украйна в Русия
и взе местно гражданство, малко е отстъ-

Карякин спечели
турнира на Карлсен

Топалов остана
без победа, слабо
познат китаец
сломи и шампиона,
и претендента

пил от позициите си. Нещо повече -
слабото представяне в третия етап на
Гран при веригата на ФИДЕ в Цуг (спе-
челен от Веселин Топалов) го изхвърли
извън световната десятка. И изведнъж -
такъв блестящ успех!

Карякин започна турнира с 4 победи
и ако не беше прибързаността му в пар-
тията с Карлсен, имаше реални шансо-
ве за пета, след която въпросът за първо-
то място щеше да бъде решен. Карякин

обаче се отпусна и загуби, но въпреки
това успя да запази преднината си до
края. “Дадох 200% от себе си, тъй като
бях длъжен да победя, за да повдигна
собствената си самооценка”, каза след
края на състезанието щастливият първе-
нец, който не беше печелил еднолично
турнир от Вайк ан Зее през 2009 г.

В последния кръг той предложи
реми от позиция на силата на Веселин
Топалов и след като го прие, нашият
гросмайстор записа един от малкото си
турнири без спечелена точка. С 8 реми-
та и 1 поражение (от световния шампи-
он Вишванатан Ананд) българинът фи-
нишира на незавидното осмо място.

Истинското “откритие” в Ставангер
беше обаче китаецът Ван Хао, който
победи и световния шампион Ананд, и
претендента за титлата Карлсен. Нор-
вежецът направи и най-точната оценка

на китайския си колега с коментара си:
“Тук Ван Хао е в ролята на Иванчук”,
имайки предвид победите на украине-
ца над самия него и над Крамник в
турнира на претендентите.

Крайно класиране: 1.Карякин 6,0; 2-
3. Карлсен, Хикару Накамура (САЩ) по
5,5; 4-6. Пьотър Свидлер (Рус), Левон
Аронян (Арм), Вишванатан Ананд (Инд)
по 5,0; 7. Ван Хао (Кит) 4,5; 8. Топалов
4,0; 9. Теймур Раджабов (Азерб) 3,0; 10.
Йон Лудвиг Хамер (Нор) 1,5.

ВАН ХАО - ВИШИ АНАНД

14.ЕОa2 15.Дa4 Дd4 16.Дa5 Тfd8
17.Цg2 Оc4 18.Тd1 Оe2 19.Тd4 Тd4 20.Оe3
Тc4 21.Тe1 Оg4 22.b3 Тc5 23.Оc5 Кd3
24.Тe3 Кc5 25.Дc5 e5 26.Тd3 Тc8 27.Дa7
Оf8 28.Дb7 c5 29.Тd5 f6 30.Тd2 Тe8 31.Тa2
Тe7 32.Дb6 Тf7 33.f3 Оh5 34.Тa8 Цg7
35.Тf8 Тf8 36.Дc5 g5 37.b4 Тa8 38.b5 1:0.

Грузинка спечели
турнира в Женева

Бела Хотенашвили спечели
първия етап от женската Гран
при верига на ФИДЕ, който се
проведе в Женева. Грузинката пое
лидерството от самото начало на
надпреварата и не го изпусна до
края, изпреварвайки много по-име-
нити съпернички. В последния кръг
Хотенашвили завърши наравно с
действащата световна шампион-
ка Анна Ушенина и финишира с
половин точка преднина пред сло-
венката Анна Музичук. Най-силна-
та ни шахматистка Антоанета
Стефанова не участва в този
турнир. Крайно класиране: 1. Б.
Хотенашвили - 8 т. от 11 партии;
2. А. Музичук - 7,5; 3-4. Т. Косинцева,
Н. Дзагнидзе - по 6,5; 5-6. Цзю Венц-
зюн, А. Ушенина - по 6; 7. К. Лагно
- 5,5; 8-9. Хоу Ифан, А. Костенюк -
по 5; 10. В. Чмилите - 4,5; 11. Т.
Батчимег - 3,5; 12. О. Гиря - 2.

Победителката Бела Хотенашвили

ХОТЕНАШВИЛИ - ДЗАГНИДЗЕ
23.Оg6+ Цg6 24.Дg4+ Цh7

25.Дh5 Тg8 26.Кg5+ Цg7 27.Тe6
Дe6 28.Кe6+ Тe6 29.Оf4 Тd8 30.Тd1
Тf6 31.Тd3 Цh7 32.Тg3 Тdf8 33.Дg4
Т6f7 34.Оh6 1:0.

Руснаци ще
възраждат имиджа
на шахмата

“Ако Владимир Крамник просто
се появи в клип на Алла Пугачова,
това моментално ще прикове
вниманието към шахмата”, без
грам ирония заяви пиар дирек-
торът на Руската шахматна
федерация Кирил Зангалис, който
е и мениджър на Сергей Карякин.
“Сега шахматът преживява нов
пик на популярност в цял свят,
като през последните две години
сред поддръжниците на играта
се появиха много бизнесмени с
възможности”, обяснява Зангалис
и добавя: “Карлсен вдигна вълна-
та на запад. На хората им стана
интересно, тъй като той играе с
американски политици, снима се в
клипове на известни норвежки
певици, рекламно лице е на попу-
лярна марка джинсови облекла.
Същият ефект би могъл да по-
стигне Крамник, ако се появи в
клип на Алла Пугачова например”,
заключава специалистът по об-
ществено мнение.

Задача

Отговор:

Дb8+ Дc8 2.Дс8+ Цс8 3.Оe6 1:0.

ПЕТРОСЯН - ПОЛУГАЕВСКИ,
МОСКВА, 1963 Г.

Белите на ход печелят

Преди 3 дни се навърши половин век от
последната партия от мача за световната
шахматна титла между Михаил Ботвиник -
Тигран Петросян, завършила с победа на
арменския гросмайстор. На 20 май 1963 г.
в Москва Петросян става деветият световен
шампион и въпреки че властва относително
кратко на шахматния Олимп (през 1969 г.
той губи мача от Борис Спаски), той оставя
значима следа в световното наследство. За
ненадминатото му изкуство на защита е
наречен “Железният Тигран”. Присъщи на
неговия стил на игра са оригиналността и
дълбочината на мисленето, широката еруди-
ция, тънка интуиция, съчетаването на
своеобразни стратегически планове с
филигранно техническо майсторство. Изку-
ството му в позиционната и тактическа
игра, както и майсторството му в защита
отдавна са приети за класически.
Освен с блестящите си изяви на шахматна-
та дъска Петросян е познат като виден
шахматен теоретик и журналист, редактор
на месечника “Шахматна Москва”, основа-
тел и главен редактор на седмичника “64”.
Той е притежател на множество рекорди:
изиграва шест шампионата на СССР без
нито една загуба; на десетте олимпиади, в
които участва през периода 1958-1978 г.,
той постигна впечатляващ резултат - 79
победи, 50 ремита и само едно поражение.

Веселин Топалов е
поставен под №1 на
стартиралия вчера
четвърти етап на Гран
при веригата на
ФИДЕ в Солун. Бълга-
ринът, който е водач в

Топалов е под №1 в Солун

Виктор Корчной със своята невероятна ра-
ботоспособност ми служи за пример, така Бо-
рис Гелфанд обясни в интервю за руския ве-
стник “Спорт Експрес” работния си ден като
шахматен професионалист, който прекарва
зад дъската по 6-8 часа на ден. “Старая се да
не си губя напразно времето, като пример в
това отношение ми е Виктор Корчной”, раз-
казва израелският гросмайстор. “Аз съм рабо-
тил с него в Швейцария, в неговия дом. След
като закусвах, отивах у тях в 10 часа, а по
това време той вече правеше нещо - пишеше
книга или статия. Работехме до обяд, след
това аз обядвах в ресторант и почивах около
час. Отивах у Корчной някъде към 4 следобед
и работехме до 8. После съпругата му Петра
ни приготвяше вечеря, която се превръщаше
в сериозно мероприятие, тъй като с нея изпи-
вахме бутилка вино. И когато се канех да си
вървя, Виктор Лвович обикновено казваше:
“Дайте да се позанимаваме още малко!”
Късно вечер заспивах, едва помирисал
възглавницата. А на другия ден отивах в 10
часа и Корчной вече работеше! Ето това е
работоспособност”, удивява се Гелфанд.

Табелките с имената на участниците очакват
началото на поредния кръг в Солун

генералното класира-
не, завърши снощи
партията си от I кръг
срещу руския гросмай-
стор Александър
Гришчук. Останалите
двойки от стартовия

кръг са: Камски - До-
мингес, Пономарьов -
Каруана, Иванчук -
Морозевич, Свидлер -
Бакро, Касимджанов -
Накамура. Турнирът в
Солун стана възможен
благодарение на под-
крепата на Иван Са-
види, шахматен меце-
нат и собственик на
футболния клуб ПАОК.
Първоначално беше
планирано състезани-
ето да се проведе в
Мадрид, но испанците
отдавна дадоха инди-
кации, че нямат фи-
нансова възможност
да поемат домакинст-
вото. В Солун за първи
път в състава на Гран
при ще се появи фран-
цузинът Етиен Бакро,
който ще заеме място-
то на напусналия по
семейни причини Тей-
мур Раджабов.

Гелфанд се учи от Корчной

Борис Гелфанд
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гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ри спецакция на сто-
лични полицаи са били
иззети 12 грама кока-
ин и 51 грама мариху-

Папа Франциск получава фланелка с името и №1 от
капитана на Ювентус Джанлуиджи Буфон и автографите
на останалите футболисти на шампиона на Италия пред

треньора на “бианконерите” Антонио Конте. Светият отец
прие носителите на скудетото в двореца си във Ватикана

Снимкa ПРЕСФОТО/БТА

ППППП

Фенове на Левски
спипани в наркосделка

ана от фенклуб на Левски,
съобщи пресцентърът на
МВР. Акцията на служители-
те от сектор “Наркотици” на
СДВР се е провела в поне-
делник.

Освен наркотиците от
дома на единия задържан
били намерени електронни
везни, патрони за огнестрел-
но оръжие, мобилни телефо-
ни, самозалепващи се плик-
чета и голяма сума пари - над
80 000 в лева и евро. Пре-
сцентърът на МВР оповести
следното:

“След получен сигнал за
подготвяна сделка на 20 май
служители от сектор “Нарко-
тици” - СДВР провели специ-
ализирана операция на тери-
торията на столицата. В хода
на разследването бил уста-
новен инициаторът - В.И. (37
г.) от София с прякор Цацата.
Той си организирал среща с
двама мъже във фенклуб на
футболен отбор, които са били
задържани веднага след
като се разделили с него. Ус-
тановена е самоличността им
- В.Г. (28 г.) с прякор Джуд-
жето и И.К., също на 28 г. У
тях криминалистите открили
полиетиленов плик с около
50 грама марихуана. Малко

по-късно в друг фенклуб бил
задържан и В.Г., криминално
проявен за изнасилване, за-
кана за убийство, кражби,
склоняване към проституция
и осъждан. У него била от-
крита хартиена сгъвка с бял
прах.

Последвали процесуал-
но-следствени действия в
двата фенклуба. На място
били установени още седми-
на мъже и жена. В единия
клуб била намерена свивка
с прахообразно вещество -
около 8 грама кокаин. В жи-
лището на Цацата полицаите
открили електронни везни,
патрони за огнестрелно оръ-
жие, мобилни телефони, са-
мозалепващи се пликчета и
голяма сума пари - над 80
000 в лева и евро.

След извършено експерт-
но изследване в Столичната
дирекция било установено,
че иззетите вещества са 12
грама кокаин и 51 грама
марихуана.

Образувано е досъдебно
производство за престъпле-
ние по чл. 354а от НК. След
доклад на материалите по
случая в Софийската град-
ска прокуратура В.Г. и В.И.
са привлечени като обвиняе-
ми по досъдебното производ-
ство и им е  наложена мярка
за неотклонение “задържане
под стража” за 72 часа.”

апитанът на Левски Станислав
Ангелов получи наградата за
Футболист №1 на 28-ия кръг
на „А” група в анкетата на
„Пресклуб България” и вестник

Пелето пак е №1
след 6 години
Изпращат Йовов
с почести
срещу Славия

К
Георги АРГИРОВ

Д руг 35-годишен играч на Левски - Христо Йовов, ще бъде изпратен по
подобаващ начин в събота в мача от ХХХ кръг срещу Славия. Феновете
и клубното ръководство са предприели вълнуващ ход, за да отдадат чест
на ветерана. В 10-ата минута на двубоя с “белите” феновете ще станат на
крака и ще аплодират в рамките на 60 секунди Бижутера. Заемката е от

традициите в Англия, където отдават почести на футболни легенди в минутата,
съответстваща на номера на играча. Общинският съветник и неуспял кандидат
кмет на Своге, който дълги години защитава “синята” чест, ще остане в сърцата
на левскарите с митичните победни попадения срещу Олимпик Марсилия и Лацио
в турнира за Купата на УЕФА. Очаква се Йовов да изведе Левски с капитанската
лента в най-старото столично дерби, след като помилваният Станислав Ангелов
е наказан и ще пропусне мача. Най-старото столично дерби най-вероятно ще
бъде последната му официална изява с екипа на Левски, за който има над 300
мача, а в “А” група е играл още за Локо Сф и Литекс. Последният му гол пък
е за победата над ЦСКА с 2:1 в последното “вечно дерби” с ЦСКА. За мача със
Славия Левски пусна евтини билети на цени по 5 и 7 лв.

„Футбол”. 35-годишният халф заслужи 12
гласа и спечели първото място заради
шампионския си гол срещу първенеца Лу-
догорец в дербито на пролетния сезон, с
който доближи “сините” до 27-а титла.
Пелето изпревари Иван Цветков (Ботев
Пд), който получи 5 гласа, вратаря Пла-
мен Илиев (Левски) 3, Георги Миланов
(Литекс) 2 и Георги Илиев (Черно море) 1.

Юношата на ЦСКА за последно е
печелил приза за Футболист на кръга
преди 6 години, но причината е и дългото
му отсъствие от българските терени, до-
като игра в Германия и Кипър. Иначе той
спечели приза за 3-и път в кариерата си.

“Синият” капитан благодари за отли-
чието и подчерта, че заслугата за награ-
дата е за целия отбор. Той поясни, че
още не е преговарял за нов договор,
въпреки намека на президента на клуба
Тодор Батков. Пелето изтъкна, че бивши-
ят треньор на Левски Илиан Илиев и
сегашният наставник Николай Митов имат
заслуга за евентуалната 27-а титла. Вете-
ранът призова мачовете да започват в
по-късните часове, защото жегата е ог-
ромна, а притесненията на органите на
реда за безредици между агитките могат
да се разрешават и по други начини.
Според Ангелов най-големият провал за
Левски е в началото на сезона - отпада-
нето от Сараево в пресявките за Лига
Европа, а най-емоционалният мач е фи-
налът за Купата на България, както и
двубоите с Лудогорец и ЦСКА. “През
последните години Левски и ЦСКА игра-
ха не толкова атрактивни мачове, но по-
следният имаше много емоционален за-
ряд”, завърши Пелето. Според него не
може да се говори за съдийска подкрепа,
защото до момента “сините” са получили
6 червени картона, което е далеч повече
от останалите претенденти за титлата.

ПО ЕВРОСПОРТ 2
21.30 Бараж за

влизане/оставане
в Бундеслига:
Хофенхайм -

Кайзерслаутерн
ПО ЕВРОСПОРТ

21.15 Финал ШЛ за жени:
Волфсбург - Лион

ПО РИНГ ТВ
16.30 и 19.10 Русия

(обзор на кръга)
19.50 и 22.10 Аржентина

(обзор на кръга)

Марсиньо замина
за Бразилия

Халфът на ЦСКА Марсиньо за-
мина за Бразилия с разрешение на
клубното ръководство. Авторът
на феноменалния гол на сезона във
вечното дерби, останало почетно
за “червените” при загубата с 1:2,
направи тренировка с контузени-
те и наказаните играчи, останали
извън групата за снощния мач с
Пирин ГД, а в късния следобед
отлетя за родината си. В щаба на
Милен Радуканов са преценили, че
той няма да се възстанови напълно
до края на сезона и няма смисъл да
остава в България, но се надяват
да се върне за началото на лятна-
та подготовка. Сънародникът му
Лукас Саща пък ще бъде освободен
днес да си замине и на него също
няма да се разчита за мача в събо-
та с Локо Сф от ХХХ кръг. Трети-
ят бразилец в тима - Мишел Пла-
тини, обаче ще играе срещу Локо
Сф и това ще бъде вероятно по-
следният му мач с червения екип.

„Сини” и „червени”
ритат заедно
в бенефис

За първи път във футболната
история на България Левски и ЦСКА
ще играят в един отбор. Футбол-
ните грандове се включват в ини-
циативата “Заедно за здраве” и ще
играят благотворително за изграж-
дането на Дневен център за деца
с епилепсия в София. Бенефисът
ще започне в неделя от 13 ч. в
парка “Заимов”, където на спортна-
та площадка едни екипи ще обле-
кат Жоао Силва и Антонио Вутов
от Левски заедно с Костадин Сто-
янов и Томаш Черни от ЦСКА. Те
ще играят рамо до рамо с деца с
епилепсия, а после ще се снимат за
спомен с всички желаещи. Присъ-
стващите на събитието ще мо-
гат да се включат и в благотвори-
телния търг за официалната фут-
болна топка на Nike с автографите
на играчите. Инициатор на кампа-
нията “Заедно за здраве” е здравна
организация “Аджъбадем” (Турция) -
здравен спонсор на отборите на
ЦСКА и Левски, както и на Локо Пд
и Ботев Пд. В “Аджъбадем” вярват,
че здравето няма цвят и отбор, а
добрата кауза може да обедини и
най-големите съперници.

Хайнкес преговаря с
Реал М като резерва
на Анчелоти

Досегашният старши трень-
орът на Байерн М Юп Хайнкес има
готовност да се завърне начело на
Реал М, съобщават испанските
медии. Личният му агент Енрике
Рейес е бил на “Сантяго Бернабеу”
миналия уикенд и е преговарял на
високо ниво за евентуалния пост
на клиента си. Хайнкес е разглеж-
дан като резервен вариант на
фаворита Карло Анчелоти.

ившият голмайстор на “А” група Георги Христов се разписа 2 пъти за
победата на Тампа Бей Роудис с 2:1 над градския съперник ФК Тампа
Бей в среща от II кръг в турнира за Купата на САЩ. Бившият таран на
Ботев Пд, Левски, Славия и Локо Сф, известен като Жоро Метъла,
откри в 21-вата минута от дузпа, която сам изработи. Минута преди
почивката пловдивчанинът вкара 4 гола през сезона. В III кръг на тур-
нира на 30 май Тампа Бей Роудис ще играе със Сиатъл Саундърс.

Метъла с 2 гола в Щатите

Б

35-годишният Станислав
Ангелов спечели за 3-и

път признанието за
Футболист на кръга

Снимка  GONG.BG
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гледайте

ПО ТВ+
БАСКЕТБОЛ

20.00 Финал НБЛ:
ЛУКойл Академик -

Левски (I мач)
ПО ФИЛМ+

ТЕНИС
12.30 “Брюксел Оупън”, жени

ПО ЕВРОСПОРТ
ТЕНИС

13.00, 16.45 и 19.45 Турнир в
Дюселдорф, мъже

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.00 Обиколка на Белгия, Кноке-

Хейст - Нинове (II етап)
ПО ЕВРОСПОРТ 2

КОЛОЕЗДЕНЕ
15.30 Джиро д‘Италия: Мори -

Полза (XVIII етап)
ДАРТС

19.00 Световни серии, Дубай
ПО РИНГ ТВ

ГОЛФ
18.10 Световен Volvo мач плей

шампионат 2013

Стр. 31

Пелето
отново е
№1 след
6 години

кратки

Двукратният световен шампион във Формула 1 Фернандо Алонсо води
топката пред тенисист №1 в света Новак Джокович по време на

благотворителен мач в Монако между звездите на Монте Карло и тима
на пилотите от Ф1. В неделя е стартът на най-престижното

състезание във Ф1 - за Гран при на Монако по улиците на Монте Карло

Мони ГЕОРГИЕВ

Селекционерът на волей-
болния национален тим Ка-
мило Плачи обяви, че е от-
казал да води 2 силни отбо-
ра заради работата си за
България. Италианецът сам
настояваше да не води клу-
бен тим, докато е начело на
националите. Той поясни, че
от 4 години е “вървял по един
път и иска да продължи по
него”, което предполага да
отделя повече време на този
сериозен ангажимент. Така
ще може да наблюдава по-
вече изявите на състезате-
лите в клубовете им и да
набелязва потенциални
попълнения. Плачи привли-

Най-добрата българска тенисистка Цветана
Пиронкова отпадна на старта на турнира на
червени кортове в Брюксел (награден фонд
690 000 евро). 25-годишната Пиронкова загуби
от 20-годишната американка Слоун Стивънс
(САЩ) с 3:6, 6:2, 3:6.

Двубоят им стартира в понеделник, когато
беше прекратен при 2:2 в решителния трети
сет заради тъмнина. Тогава младата американ-
ка, която е №17 в света и поставена под №4 в
схемата на турнира, спечели първия сет, но
Пиронкова налучка ритъма и с лекота спечели
втората част, а третата бе прекъсната при 2:2
заради тъмнината.

Доиграването не успя да се състои във втор-
ник, когато заради проливен дъжд над белгий-
ската столица изобщо не се играха мачове.
Вчера сутринта обаче съперничките излязоха
отново на корта и още във втория гейм тъмно-
кожата атлетка реализира пробив за 4:2. Плов-
дивчанката успя го върне и да намали за 3:4,
но след това новата американска надежда спе-
чели 2 поредни гейма, а с това и мача.

 51-вата в класацията на УТА Пиронкова
напуска надпреварата с 4214 евро и 1 т. за
световната ранглиста, а Слоун игра снощи и
мача си от II кръг. Утре Цвети очаква жребия за
“Ролан Гарос”, но няма много поводи за опти-
мизъм. Пловдивчанката има само 3 победи в
15 мача през сезона, като отпадна в I кръг на
10 от 12-те турнира, в които е участвала, а на
клей има само 1 победа до момента.

Георги АРГИРОВ

Най-добрият ни биатлонист Красимир Анев получи чек
за 3000 лв. от спонсорите на федерацията ОББ и фирмата за
топлинно счетоводство “Техем” за бронзовия си медал от
европейското първенство в Банско. Той още не е започнал
подготовка за новия сезон с останалите състезатели, които
вече тренират в Самоков. Анев бе убеден да преразгледа
намерението си да спре с биатлона, но заради лек здраво-
словен проблем ще се включи в подготовката в следващите
дни. Националите вече имат нов старши треньор Георги
Фъртунов с помощници Красимир Виденов и Борислав Пан-
ков. Биатлонистите извоюваха пълна квота и 4-ма от тях ще
се състезават на зимната Олимпиада в Сочи догодина.

Няма яснота и за бъдещето на Ния Димитрова. Тя е върна-
ла екипировката си във федерацията. Няма и запитване от
Словения по въпроса със състезателните й права. Жените
започват своята подготовка в понеделник пак в Самоков. Те
имат само 1 олимпийска квота за Сочи.

Българските сумисти Ка-
лоян Махлянов-Котоошу и Да-
ниел Иванов-Аоияма претър-
пяха загуби в 11-ия кръг на
турнира “Нацу башьо” в токий-
ския дворец “Кокугикан”. Ка-
лоян не успя да спре побед-

И пуерториканец иска
да е шеф на МОК

Ричард Карион влезе официал-
но в борбата за президентския
пост на Международния олимпий-
ски комитет (МОК). 60-годишни-
ят пуерториканец е третият
кандидат за наследник на Жак
Рох, който се оттегля през сеп-
тември след 12 години начело на
организацията. Карион е предсе-
дател на финансовата комисия
на МОК, която се грижи за осигу-
ряването на високоплатените
сделки за продажба на телевизи-
онни и рекламни права. Досега
кандидатурите си за най-високия
пост в МОК издигнаха настоящи-
те вицепрезиденти Томас Бах
(Гер) и Сер Мян Нг (Синг).

БК Левски вози
фенове безплатно
за финала в Правец

Националният фенклуб на
привържениците на Левски орга-
низира безплатна екскурзия до
Правец за първия мач от финали-
те в мъжкото баскетболно
първенство. Автобусът за Пра-
вец тръгва от фенклуба на бул.
“Тодор Александров” №23 днес в
18.00 ч. Играчите на Константин
Папазов гостуват в Правец в
първите 2 срещи от финалната
серия с шампиона ЛУКойл Акаде-
мик - довечера и в събота. От
ЛУКойл са обещали от 70 до 85
места за феновете на Левски.

Борците биха
Румъния с 5:4

България победи Румъния с 5:4
в контролна среща по борба сво-
боден стил в базата “Мирча Ели-
аде” в Букурещ. Схватките бяха
по новите правила, приети на
Конгреса на ФИЛА наскоро.

НБА дарява милиони
за пострадалите от
торнадото

 Ръководството на Оклахома
Сити Тъндърс и звездата на
тима Кевин Дюрант ще дарят по
$1 млн. за пострадалите от тор-
надото, което връхлетя града.
НБА и Асоциацията на играчите
също ще дарят по 1 милион до-
лара. Всички дарения ще бъдат
направени чрез Американския
червен кръст и Армията на спа-
сението. Колосалното торнадо
премина през Мур, предградие на
Оклахома, и уби най-малко 24
души.

Цвети отпадна
на третия ден

Плачи отказал
на 2 отбора

Взима Драган Нешич за помощник в националния
ча за помощник сърбина
Драган Нешич, бивш селек-
ционер на женския ни наци-
онален тим, а доскоро наче-
ло на младежката ни гарни-
тура. Нешич, който доскоро
бе треньор последователно
на дамския и на мъжкия от-
бор на Галатасарай, е женен
за родената в Добрич  во-
лейболна националка Нели
Маринова.

Играчите, които той гот-
ви за Световната лига и ев-
ропейското първенство, днес
ще имат спаринг с тима на
Португалия, а утре и в събо-
та от 17.30 ч. двата състава
ще играят и контроли в сто-

личната зала “Христо Ботев”.
Другата седмица пък волей-
болистите ще играят и 3 при-
ятелски мача с Иран. Това
ще са последни проверки
преди Световната лига, в
която България стартира с 2
гостувания на Франция - на
7 и 9 юни. В комерсиалния
турнир Плачи няма да раз-
чита на Теодор Тодоров и
Ники Николов, но с тима
вече тренира либерото Тео-
дор Салпаров. Селекцио-
нерът коментира, че не се
притеснява от предложени-
те промени от ФИВБ геймо-
вете да се играят до 21 т. и
да са с едно техническо

прекъсване. Основните му
тревоги са свързани повече
с играта на отбора във фаза
посрещане, тъй като не
може да разчита на основни
играчи и поради това лини-
ята е доста изменена, което
пък изисква доста време за
сработка. Според треньора
най-силните козове на Пор-
тугалия и на Франция били
скъсените сервиси, които
използват и създават
допълнителни затруднения
на посрещачите. Това проли-
чало и в контролите със
Сърбия, които нашите загу-
биха в Белград миналата
седмица с 1:3 и 2:3.

Фирмено ферари с шведски екипаж на заложната къща
Betsafe.com, управлявано от гуруто на спортните

залагания Свен Карлсон и петролния бос Оскар
Йоханесон, катастрофира в Рига по време на

благотворителното рали Гумбол 3000, което стартира в
Копенхаген и ще завърши на 24 май в Монако преди

старта на Формула 1 в Монте Карло. Любителите
залагат за победа на участниците, а печалбите на
заложната къща ще отидат за благотворителност

Красимир Анев получи
3000 лв. за края на сезона

НОВ ЧЕРЕН ДЕН ЗА
СУМИСТИТЕ НИ В ТОКИО

ния ход на “Йокодзуна” Хаку-
хо, който го просна на дохио-
то с техниката “уватенаге”.
Даниел пък вече е с пасив 5-
6, след като бе победен от
друг монголски сумист - “од-
зеки” Какурю.

Снимки БГНЕС


